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در نشست خبری  ناظر شورا در سازمان آتش نشانی و رئیس سازمان مطرح شد:

صفحه3کاهش 3۸ درصدی حوادث آتش سوزی طی امسال

فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی 
ایران: 

ارتش، نمایشگاهی از 
ارزش های اسلامی است

امیر سرلشــکر ســید عبدالرحیم موســوی،  
فرمانده کل ارتش جمهوری اسلامی ایران در 
اختتامیه بیست و چهارمین مسابقه قرآن کریم 

خانواده های ارتش گفت: در بیانیه ...

رئیس جمهور در دیدار جمعی از علما 
و بزرگان اهل تسنن:

خطرناک ترین منکر تفرقه و 
اختلاف است

مسعود پزشکیان، رئیس جمهور در آغاز هفته 
وحدت، در دیدار جمعی از علما و بزرگان اهل 
تسنن، با تبریک فرارسیدن ایام میلاد حضرت 

محمد مصطفی )ص( ...

تأکید  دارایی  و  اقتصادی  امور  وزیر 
کرد:

ضرورت بازگرداندن اعتماد به 
بورس

عبدالناصر همتی، وزیر امور اقتصادی و دارایی 
در آیین تکریم و معارفه رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهادار با اشــاره به نامگذاری امســال 

افزود: گزارش بانک مرکزی نشان ... 225

ثبت نخستین تصویر 

لباس های فرم یک رنگ، کوله پشــتی هایی هم قدشان، 
کفش های شــیک با برچســب های رنگی و چهره های 
امیدوار که گویی از ذوق نخوابیده اند و با فکر پیدا کردن 
دوستان جدید شــب را دیدار سپری کرده اند، تمام آن 
چیزی که از کــودکان و نوآموزان که بــه تازگی پا به 
مدارس ابتدایی گذاشــته اند، در اطــراف خود می بینم. 
گویی همه ارکان و عوامل دست به دست هم داده اند تا 
نخستین خاطره نوآموزان از مدرسه، بهترین تصویر آنها 

در این مرحله از زندگی شان باشد. 
حــدود یک میلیون و ۵۰۰ هــزار نوآموز زودتر از دیگر 
دانش آموزان به مدرسه رفتند تا با فضای محیط جدید و 
معلمان خود آشنا شوند و نقطه آغاز علم آموزی را جشن 

گرفته و خاطره شیرینی برای همه عمر رقم بزنند.
به مادر دانش آموزی که در حال ثبت نخستین تصاویر از 
ورود دلبندش به دوره اول متوسطه است می گویم چقدر 
خوب که این مراسم به طور ویژه در حال برگزاری است 
و عــلاوه بر کتاب های جلد شــده و هدیه های روز اول، 
شــما هم سنگ تمام گذاشته و وسایل ملحقات تزیینی 
به دست دلبندت آویزان کرده ای؛ با خنده می گوید این 
هم از اقدامات جالب مدرســه بــرای دانش آموزان اول 
ابتدایی اســت. یک دســتبند کوچک بسیار خوشرنگ 
به دســت راســت دختران نوآموز بســته اند تا به گفته 
معلماشــان هم هدیه ای از طرف من برای آنها باشــند 
و هم تا یک ماه دیگر برای تدرس دســت چپ و راست 
آمادگی ذهنی داشــته باشــند. فقط یک »آن« به آن 
دورانی فکرکــردم که دانش آموزان برای آموزش همین 
یک آموزه چه نوازش ها که از ســوی معلمان نمی شدند 

و این قصه برای دانش آموزان پسر بسیار تفاوت بود. 
ایــن روزها با دیدن هر دانش آموز هر آنچه را که تجربه 
کرده ایم با همه تلخی و شــیرینی هایش در گوشه ای از 
ذهن مرور می کنم. بســیار مهم است که محیط مدرسه 
آمادگــی لازم به جهت فضای فیزیکــی، معلمان، کادر 
مدرســه، خانــواده و دانش آموزان را برای آغاز ســال 

تحصیلی داشته باشد.

معرفی نامزدهای انتخابات دهمین دوره 
هیات مدیره سازمان نظام مهندسی 

ساختمان استان فارس

تأثیر افزایش قیمت شیر بر سرانه مصرف لبنیات؛

 مصرف شیـر 
آب رفت؟

گرانی به شــیر رســید همین حالا هم سرانه مصرف 
شیر و لبنیات به دلیل قیمت کم است و از ۱3۰ کیلو 
ســرانه مصرف سال ۱3۸۹ به ۵۰ کیلو کاهش یافته و 
با افزایش قیمت صورت گرفته ســرانه از این هم کمتر 

و به مرور از ســبدغذایی مردم حذف می شود. تا اینبار 
رئیس هیئت مدیره اتحادیــه تعاونی های فراورده های 
لبنــی با تاکید بر اینکه افزایش قیمت شــیر به مردم، 

صفحه3صادرات و قیمت سایر محصولات لبنی...

صفحه ۸

»فروش مزایده ای املاک- نقد و اقساط«
*بدون کارمزد* 

شروع مزایده 1403/06/24 و تاریخ بازگشایی پیشنهادات 1403/07/04

تلفن تماس:

 099321۸6۸37-36264032-36261۸۸۸-36279394

**ضمنا لیست املاک و شرایط مزایده در تاریخ 1403/07/01در همین روزنامه چاپ می گردد**

ایرنا- حجت ا... صیدی، رئیس ســازمان بورس در حاشــیه آیین 
تکریــم و معارفــه خــود در جمع خبرنــگاران افزود: بــا رایزنی 
بــا وزارتخانه های مربوطه همچــون صمت، جهاد کشــاورزی و 
نفــت درباره قیمت گذاری هــای تولید مثل نفــت خام، خوراک 
پتروشــیمی ها و چــه کالاهایی که در بازار ارائه می شــود کم کم 
می تــوان از فضای نرخ گذاری دســتوری کــه وزارت اقتصاد در 

بلندمدت ضربه های زیادی از آن خورد، خارج شویم.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار دربــاره لایحه بودجه اظهار 
داشــت: تلاش کردیم در بحث تدوین لایحه بودجه در کمیته ای 
که در وزارت اقتصاد و دارایی اســت، شــرکت فعال داشته باشیم 
کــه البته در این خصوص با رئیس مجلس شــورای اســلامی نیز 

هماهنگی هایی صورت گرفته است.
وی این موارد را مستقیم در بازار سرمایه تأثیرگذار دانست و گفت: 
تلاش داریم عواملی که در بازار سرمایه تأثیرگذار است به نفع بازار 

سرمایه و اقتصاد کشور باشد.
وی دربــاره موفقیت مارکت کپ ها افــزود: اکنون بنگاه های فعال 
پذیرفته شــده در بورس و بنگاه های کوچک و متوســط ما که در 
بورس هستند بالای ۱۰ تا ۲۰ هزار میلیارد تومان در سال فروش 
دارند، از سوی دیگر بنگاه هایی داریم که هنوز وارد بورس نشده اند 
امــا بنگاه های موفقی در گاز، نفت و پتروشیمی هســتند و اگر ما 
تلاش کنیم ریســک بــازار را کاهش دهیم کارایــی بازار افزایش 

می یابــد و خود به خود علاقه خرید و فروش در بازار بالا می رود و 
سهام ها به قیمت واقعی خود می رسد.

صیدی این مهم را یک روند آرام و زمانبر دانســت و اظهار داشت: 
با کمی صبر و تحمل این مهم درباره مارکت کپ ها اجرا می شود.

وی درباره نشــر عملیات بــورس گفت: درباره انتشــار اطلاعات 
تمامی مفاد قانــون را با ظرفیت های قانونی اســتفاده می کنیم تا 
شــفافیت افزایش پیدا کند، وظیفه ما این اســت که متخلفان را 

دنبال کنیم تا از این اتفاقات نیفتد.
وی اظهار داشت: تلاش داریم منافعی که بدون قاعده خارج شده 
را به ســازمان باز گردانیم. رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار با 
بیان اینکه بازار ســرمایه به عنوان ویترین اقتصاد باید شــفاف، با 

تســهیل تشکیل ســرمایه و اطلاعات دقیق باشد، گفت: وضعیت 
اداره شــرکت ها در بورس باید استانداردهای لازم را داشته باشد، 
انتشــار اطلاعات قابل اتکا و به موقع را پیگیری می کنیم و جلوی 

عدم قطعیت و تصمیم گیری های خلق الساعه را خواهیم گرفت.
وی درباره شورای عالی بورس افزود: این شورا اعتبار قانونی دارد و 

سعی داریم مصوباتش را برای توسعه بازار اجرایی کنیم.
وی بــا اشــاره به کارگروه ویژه ســهام عدالت گفــت: نتیجه این 

کارگروه بزودی اعلام می شود.
صیدی درباره واگذاری ســهام دولت در ایران خودرو و سایپا ادامه 
داد: هر زمان دولت بنا به عرضه داشت ما فضا را برای عرضه بلوکی 
سهام آماده خواهیم کرد و خریداران را از نظر شرایطی که بورس 
دارد ارزیابی می کنیم و کمک خواهیم کرد که این کار انجام شود.

وی گفــت: معتقدیم هر چقدر ســهامداران شــرکت های بزرگ 
پراکنــده تــر و حرفه ای تــر باشــند کارایــی بهتــری خواهند 
 داشــت و تــلاش ما تســهیل این مســیر بــا رعایــت ضوابط 

قانونی بورس است.
رئیس ســازمان بورس و اوراق بهادار درباره اثرگذاری نرخ ســود 
بانکی در بازار ســرمایه گفت: سعی داریم نرخ سود بانکی در بازار 
ســرمایه را مدیریت کنیم هرچند که ما نرخ سود بانکی را تعیین 
نمی کنیــم اما هماهنگــی بین بازار پول و بازار ســرمایه از جمله 

سیاستگذاری های این بخش است.

رئیس سازمان بورس:

 با قیمت گذاری دستوری مخالفیم

ایسنا- سرپرســت معاونــت محیط زیست انســانی گفت: برای 
مدیریت کانون گرد و غبار خارجی گرد و غبار تا ۲۰ ســال زمان 
نیاز است چراکه اعتمادسازی، مشارکت، رد و بدل کردن اطلاعات 

و عبور از چالش ها در تعامل با کشورهای همسایه زمان بر است.
طوفان های ماســه و گــرد و غبار یکی از عوامــل مؤثر بر تخریب 
ســرزمین و افزایــش بیابان زایی همچنین آســیب به ســلامت، 
رفاه و معیشــت مردم، جنگل زدایی، از بین رفتن تنوع زیســتی 
و بهــره وری زمین اســت. با توجــه به تغییــرات اقلیمی و تداوم 
 خشکســالی، این طوفان ها می توانند مشــکلاتی را برای کشورها 

ایجاد کنند. 
ایران در اقلیمی خشــک و نیمه خشــک واقع شــده و در فصول 
مختلــف با این پدیده مواجه اســت. گرد و غبار علاوه بر منشــاء 
داخلی، منشــاء خارجــی نیــز دارد بنابراین ســازمان حفاظت 
محیط زیســت دردولت ســیزدهم دیپلماســی زیســت محیطی 
را در دســتور کار قرار داد و در این جهت نشســت های دوجانبه 
 و چنــد جانبه با کشــورهای همســایه در زمینه گــرد و غبار را

 برگزار کرد.
در ادامــه تلاش های دیپلماتیک یک کنفرانس منطقه ای با حضور 
۱۱ کشور منطقه و تعدادی دســتگاه بین المللی و یک کنفرانس 
بین المللــی با حضــور حدود ۵۰ کشــور و ۱۵ نهــاد بین المللی 
برگزارشــد. در بیانیه پایانی این دو کنفرانس به موضوعات مرتبط 
با ایجاد مرکز منطقه ای و یک صندوق برای پشــتیبانی از اقدامات 
اجرایی منطقه ای و بین المللی، اجرایی شــدن دو برنامه عمل زیر 
منطقه ای برای غرب، جنوب غرب و شــرق و شــمال شرق کشور 

اشــاره کرد. با الهام گرفتن از ایــن بیانیه ها، پیش نویس قطعنامه 
مقابله با طوفان های شــن و گردوغبار تهیه و درششــمین مجمع 
محیط زیســت ملل متحد در نایروبــی مطرح و با عنوان قطعنامه 
»مقابلــه با طوفان های ماســه و گرد و غبــار« در مجمع عمومی 
ســازمان ملل متحد با اجمــاع اعضا تصویــب و روز ۱۲ جولای 
)۲۲ تیــر( به عنوان روز جهانی مقابله بــا طوفان های گرد و غبار 

نامگذاری شد. 
با روی کار آمدن دولت چهاردهم، شــینا انصاری به عنوان رئیس 
ســازمان حفاظت محیط زیســت منصوب شــد. او کــه در ایام 
انتخابات ریاســت جمهوری به عنوان رئیس کمیته محیط زیست 
مسعود پزشــکیان فعالیت می کرد، گفته بود:  با توجه به افزایش 
طوفان های گرد و غبار در منطقه  و تأکید بیانیه زیســت محیطی 
دولت چهاردهم بر تقویت دیپلماســی زیست محیطی به طور قطع 
تعاملات منطقه ای و جهانی برای کاهش مشکل گرد و غبار مورد 

توجه دولت چهاردهم قرار خواهد گرفت.
صدیقه ترابی کــه به تازگی به عنوان سرپرســت معاونت محیط 
زیســت انسانی انتخاب شده اســت در این زمینه گفت: کشور ما 
هم از غرب و از طریق حوضه دجله و فرات و از شــرق و از طریق 
حوضه رودخانه هیرمند دچار مشــکل گرد و غبار است. مدیریت 
کانون هــای داخلی گرد و غبار به عهده خودمان اســت و تاکنون 
مطالعــات و فعالیت های خیلی خوبی در این زمینه انجام شــده 
است. خوشــبختانه طرحش هم در معاونت محیط زیست انسانی 

سازمان حفاظت محیط زیست وجود دارد.
وی ادامــه دارد: لازم اســت تعامــل خیلی خوبی با کشــورهای 

همســایه برای مدیریــت کانون های خارجی گرد و غبار داشــته 
باشــیم. این گرد و غبار نه فقط کشــور ما بلکه کشور همسایه را 
هم آزار می دهد. در دجله، فرات و هیرمند این مســئله وابســته 
به مشــکلات آب است. در این شرایط باید به سمت تدوین برنامه 
مشــترک برویم. کار آسانی نیســت و مذاکرات بین المللی خیلی 
دیر به نتیجه می رســد اما لازم اســت در این زمینه اقدام کنیم. 
 این کار در حوضه های آبریز مشــترک شاید گاهی اوقات ۲۰ سال 

طول بکشد.
سرپرســت معاونت محیط زیســت انســانی اضافه کرد: از وقتی 
کار مشــترک شــروع و تا وقتی که اولین نتایج حاصل می شود، 
۲۰ ســال زمان نیاز اســت تا اعتمادسازی، مشــارکت، رد و بدل 
اطلاعات و عبور از چالش ها انجام شــود. بعــد از این مدت زمان 
تــازه باید شــاهد کاهش پیامدها باشــیم. اگر همیــن امروز هم 
شــروع کنیم، دیر است. البته قبلًا هم کارهای خیلی زیادی انجام 
 شــده اســت اما در بحث موضوعات بین المللی اصــلًا کار راحتی

نخواهیم داشت.
ترابــی دربــاره برنامه معاونت انســانی محیط زیســت در دولت 
چهاردهم برای ســاماندهی پســماند استان های شــمالی گفت: 
همکاران کارهای خیلی خوبی در این زمینه انجام دادند و بسیاری 
از برنامه ها تدوین شده است. برنامه های اجرایی هم برایش دارند. 
خوشــبختانه وزارت کشــور هم اعلام کرده که اعتبارات خوبی را 
برای این کار می تواند تخصیص دهد و ما می توانیم پیگیری کنیم.

ترابــی در پایان تأکید کرد: یکی از وظایــف اصلی ام پیگیری این 
موضوع است تا به نتیجه برسد.

مدیریت کانون های خارجی گرد و غبار زمان بر است؛ شاید تا ۲۰ سال

مدیریت  نشســت  نخســتین  ایرنا- 
تأمین انــرژی در زمســتان ۱۴۰3 با 
حضــور جمعــی از معاونــان وزیران 
نفت، نیرو و کشــور برگزار شد و طی 
تأمین  برای  آن هماهنگی های رسمی 

سوخت زمستانی کلید خورد.
به گــزارش ایرنا از شــرکت ملی گاز 
ایران، »ســعید توکلی« معــاون وزیر 
نفت در امور گاز در نخســتین نشست 
انرژی در زمســتان  تامین  مدیریــت 
۱۴۰3 افزود: با توجه به ناترازی موجود 
در تولیــد و مصرف انرژی در کشــور، 
همکاری بین ســازمان های متولی این 
موضوع می توانــد از ایجاد بحران های 
آتی جلوگیری کند و به همین منظور 
هم، تمهیدهــا و اقدام هایی پیش بینی 

شده است.
وی ضمــن تشــریح وضــع موجــود 
در بخــش تولیــد و فــراورش گاز و 
به منظور  انجام شــده  برنامه ریزی های 
تولید حداکثری، ادامه داد: همه تلاش 
مجموعه صنعت نفت و به ویژه شرکت 
ملی گاز ایران، افزایش قابلیت اطمینان 
در پالایشگاه ها و تأسیسات انتقال گاز 

اســت. معاون وزیر نفت در امور گاز با 
اشاره به تلاش شبانه روزی کارکنان در 
نگهداری و تعمیرات به موقع تجهیزات 
و خطوط لوله شــرکت ملی گاز ایران 
همسو با خدمت رسانی مطلوب به همه 
بخش ها در زمستان، خاطرنشان کرد: از 
آن جا که گاز ســهم عمده ای در سبد 
انرژی کشــور دارد، ضروری اســت از 
همــه ظرفیت های کشــور برای تولید 

پایدار استفاده شود.
توکلــی ضمــن تشــریح اقدام هــای 
بلندمدت  برنامه هــای  و  کوتاه مــدت 
صنعت گاز برای رفع موانع و مشکلات 
موجود، گفت: بهینه سازی مصرف گاز 
در کشــور، نیازمنــد هماهنگی و عزم 
ملی اســت که فقط در سایه مدیریت 
مصــرف بهینــه گاز در همه بخش ها 
و اجرای دقیق قوانیــن موجود مانند 
مبحــث ۱۹ مقررات ملی ســاختمان، 

می توان به آن دست یافت.
وی درباره برگزاری نخســتین نشست 
کمیته ســوخت زمستانی این شرکت، 
افزود: برنامه ریــزی و هماهنگی برای 
انتقال حداکثــری گاز با رویکرد حفظ 

پایدار شــبکه در دوره ســرد ســال و 
درون سازمانی  همکاری  سطح  افزایش 
برای پیشگیری از ایجاد موانع در مسیر 
از مهم ترین  مردم،  به  خدمت رســانی 

سرفصل های این نشست بود.
مدیرعامل شرکت ملی گاز ایران درباره 
ســه اقدام مهم در زمینه بهینه سازی 
مصــرف گاز، گفت: بــا راه اندازی بازار 
بهینه ســازی انرژی و محیط زیســت 
در بــورس انــرژی و آغــاز معاملات 
اقبــال  و  گاز  صرفه جویــی  گواهــی 
سرمایه گذاران از این طرح، این امکان 
فراهم خواهد شــد تا آن هــا با آگاهی 
و اطمینــان بیشــتری در طرح هــای 
 بهینه سازی مشــارکت و از مزایای آن 

بهره مند شوند.
توکلی، بــه همکاری ایران و روســیه 
در قالب توافق نامه انتقال گاز روســیه 
بــه ایــران نیز اشــاره کــرد و گفت: 
عملیاتی شــدن این توافق نامه ســبب 
خواهد شد تا افزون بر افزایش جهشی 
ســهم ایران در تجــارت جهانی گاز، 
 ایــران در آینده به قطب گازی منطقه 

تبدیل شود.

ایسنا- یک منبع آگاه از زخمی شدن 
ســفیر ایران در بیروت در پی انفجار 

پیجر خبر داد.
یک منبع آگاه خبر داد که بر اثر انفجار 
پیجر که در نزدیکی »مجتبی امانی« 
سفیر جمهوری اسلامی ایران در لبنان 
بوده، او به صورت سطحی مجروح شده 
و جراحت وارده خطرناک نیست. عصر 
سه شــنبه و در پی انفجار دستگاه های 

ارتباطی پیجر در لبنــان، ده ها نفر از 
شهروندان این کشور مجروح شده اند. 
خبرگزاری اســپوتنیک گــزارش داد 
ایــن انفجارها در پی حمله ســایبری 
به وقوع پیوســته و این حمله بیشــتر 
مناطــق لبنان را در بر گرفته اســت. 
خبرگــزاری ملی لبنان نیــز گزارش 
کرد رژیم صهیونیستی به دستگاه های 
ارتباطی بی سیم در تعدادی از مناطق 

این کشور نفوذ کرده است. خبرگزاری 
آسوشــیتدپرس به نقــل از یک مقام 
لبنانی گزارش کرد گمان می رود هدف 
قرار دادن وسایل ارتباطی نتیجه حمله 

رژیم صهیونیستی باشد.
خبرگــزاری رویترز به نقــل از منابع 
امنیتی مدعی شــد بیــش از ۱۰۰۰ 
نفر در لبنان در انفجار دســتگاه های 

ارتباطی زخمی شدند.

هماهنگی های رسمی برای تأمین سوخت زمستانی کلید خورد 

زخمی شدن سفیر ایران در لبنان در پی انفجار پیجر

رهبر انقلاب در دیدار مدال آوران و اعضای کاروان های اعزامی به المپیک و پارالمپیک:

سیاست  دوگانه کشورهای حاکم 
بر ورزش در المپیـک محسوس بود

صفحه2
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رهبرانقلابدردیدارمدالآورانواعضایکاروانهایاعزامیبهالمپیکوپارالمپیک:

سیاست  دوگانه کشورهای حاکم بر ورزش در المپیک محسوس بود
رهبر معظم انقلاب اسلامی در دیدار مدال آوران 
و دیگر اعضای کاروان هــای اعزامی به المپیک 
و پارالمپیــک، درخشــش توانایی هــا و تجلی 
»هویت ملی،  سیاســی و دینــی« ملت ایران را  
برجسته ترین نتیجه حضور ورزشکاران ایرانی در 
این مسابقات برشــمردند و با اشاره به احساس 
شــادمانی و عزت و ســربلندی ملت از عملکرد 
ورزشکاران میهن گفتند: استعدادیابی به موقع، 
رسیدگی به زندگی قهرمانان و توجه همزمان به 
ورزش قهرمانی و همگانی، مسیر رو به پیشرفت 

ورزش را استمرار و سرعت خواهد داد.
حضرت آیت ا... خامنه ای با ابراز خرسندی فراوان 
از دیدار بــا مجموعــه ای از عزیزترین فرزندان 
افتخارآفرین کشــور،  گفتند: با مدال ها و رفتار 
خود دل ملت را شــاد کردید. صمیمانه از شما، 

مربیان و همه دست اندرکاران تشکر می کنم.
ایشــان، جدی گرفتن ورزش را کاری درست و 
ضروری خواندند و با اشاره به سخنان جامع وزیر 
ورزش در این دیــدار درباره تأثیرات اجتماعی-
روانی و امیدآفرینــی ورزش افزودند: ورزش در 
دیپلماســی عمومی هم تأثیر اساسی دارد و در 

مجموع کشور را بالا می برد.
 اعتماد به نفس ملت را به رخ بدخواهان کشیدید

رهبــر انقلاب در بیــان چند نکته، مســابقات 
بین المللــی را صحنه نمایش قــدرت روحی و 
اعتماد به نفس ملت هــا در کنار قدرت بدنی و 
مهارت ورزشــی دانستند و گفتند: شما علاوه بر 
نمایش توانایی های حرفه ای و ورزشی،  با اقداماتی 
پرمعنا نظیر اهدای مدال به بچه های فلسطین و 
غــزه،  حجاب و متانت،  نام گذاری کاروان اعزامی 

به اسم ائمه اطهار )ع( و به  اصطلاح رایج سلفی 
گرفتن با پرچم فلســطین،  اعتماد به نفس ملت 
را بــه رخ بدخواهــان کشــیدید و توانایی های 
معنوی و هویت ملی-اعتقادی و اســلامی خود 
را ارائه کرده و ارج نهادید. ایشــان افزودند: برای 
تک تک این اقدامات بســیار بــاارزش، اهمیت 
 قائل هســتم و معنای عمیق آن ها را برای مردم 

تبیین می کنم.
حضــرت آیت ا... خامنــه ای با اشــاره به تلاش 
مســتمر بدخواهــان بــرای تحریــف »هویت،  
حقیقت و عقاید« ملت ایران افزودند: می گویند 
احساسات مذهبی در ایران تضعیف شده است، 
 اما هنگامی که قهرمان ما در مقابل چشم شاید 
صدهــا میلیون بیننده بر قرآن بوســه می زند و 
ســجده شــکر به جا می آورد،  حقیقت و هویت 
ملت ایران، پایبنــدی او به عقاید و تلاش برای 

عظمت ملی ایران، برجســته می شود و این گونه 
نشانه های چشم نواز در عملکرد شما آشکار بود.

رهبر انقلاب با قدردانی از احســاس مسئولیت 
ملی و فراملی ورزشــکاران ایرانی در مســابقات 
بین المللی گفتند: رفتار متین، حرکات سنجیده 
و عقلانیت حاکم بر عملکرد شــما،  نشان دهنده 
احساس بســیار با ارزش مسئولیت مضاعف در 

مقابل ملت و کشور است.
  امیدآفرینی در جامعه از دیگر نتایج مدال آوری 

قهرمانان ورزشی
امیدآفرینــی در جامعه از دیگر نتایج مدال آوری 
قهرمانان ورزشی بود که رهبر انقلاب با اشاره به 
آن گفتند: برخی با حادثه جسمی کوچک، دچار 
ناامیدی می شوند اما هنگامی که جوان ورزشکار 
مــا در پارالمپیــک روی ویلچــر قدرت نمایی 

می کند، دل های همه لبریز امید می شود.

مغرضانــه  و  دوگانــه  سیاســت های  ایشــان، 
کشــورهای حاکم بــر ورزش بین المللی را در 
ایــن دوره از رقابت های المپیــک و پارالمپیک 
محسوس دانستند و گفتند: در حالی که کشوری 
را به علت جنگ از حضــور در رقابت ها محروم 
می کنند، رژیم صهیونیســتی با وجود اینکه در 
 طول حدود یک ســال ۴۱ هزار انسان از جمله 
هزاران کودک را به قتل رســانده از مســابقات 
انقــلاب افزودند: این  محروم نمی شــود. رهبر 
سیاســت های دوگانــه و مغرضانــه همان گونه 
که مــا بارها گفته ایم نشــان می دهد بر خلاف 
ادعای سیاســی نبودن ورزش، بیشترین اعمال 
غــرض سیاســی در ورزش انجــام می شــود. 
حضرت آیــت ا... خامنه ای ورزشــکاران قهرمان 
را به حفظ افتخارات خــود در خارج از میادین 
ورزشــی فراخواندند و گفتند: رفتار شــما برای 
بســیاری از افراد و جوانان الگو اســت؛ بنابراین 
همچنانکــه در میادین بین المللــی، احترام به 
 دین، اخلاق و مســئولیت های دینی، سیاســی 
و اجتماعی خود را به رخ همه دنیا کشیدید، در 
محیط کار و زندگی هم این مسئولیت های مهم 

را رعایت کنید.
 برنامه ریزی برای کشــف به موقع استعدادهای 

ورزشی از دوران مدرسه 
ایشــان در ادامه با اشــاره به مســئولیت های 
دولــت در بخــش ورزش چنــد توصیه خطاب 
بــه مســئولان بیــان کردنــد. رهبــر انقلاب، 
مســئولان را به برنامه ریزی برای استعدادیابی 
و کشــف به موقــع اســتعدادهای ورزشــی از 
دوران مدرســه توصیه کردنــد و گفتند: توصیه 

بعدی، توجه ویژه به رشــته های پر مدال مانند 
 کشــتی و همچنیــن رشــته ها و ورزش هــای
 سرآمد ایرانی مانند ورزش زورخانه ای و چوگان 

است.
  غفلت نکردن از ورزشکاری که به خاطر آرمان 

خود، با طرف صهیونیستی مسابقه نمی دهد
ایشــان ایجاد موقعیت در میدان های بین المللی 
بــرای نمایش گود ایرانــی و ورزش زورخانه ای 
را که دربردارنده نظــم و معنا و مفهوم ویژه ای 
اســت، مورد تأکید قرار دادند و گفتند: توصیه 
بعدی، غفلت نکردن از ورزشــکاری اســت که 
بــه خاطر آرمان ملی یا مذهبــی خود، با طرف 
صهیونیستی مســابقه نمی دهد و عملًا متحمل 
هزینه می شــود که توجه به این ورزشکاران از 
وظایف مهم مســئولان ورزش اســت. حضرت 
آیــت ا... خامنه ای توجه دولت را به معیشــت و 
اشــتغال ورزشــکاران و تأمین نیازهای ورزشی 
آنان در حد توان الزامی برشــمردند و با ضروری 
خواندن توســعه ورزش همگانــی، گفتند: بنده 
طرفدار توجه کامل به ورزش قهرمانی هســتم؛ 
اما از توجه بــه ورزش همگانی هم نباید غفلت 
شود، چراکه ورزش، بسیاری از هزینه های کشور 
چه هزینه های جسمی و چه هزینه های اخلاقی 

را کاهش می دهد.
  استفاده مضاعف از ظرفیت مربیان ایرانی

ایشــان در آخرین توصیه، حمایت و اســتفاده 
مضاعــف از ظرفیــت مربیان ایرانــی را مفید و 
ضروری دانســتند و گفتند: خرسندم که ورزش 
کشور روی دور پیشرفت است و این مسیر باید 

ادامه پیدا کند.

مأموریت »عارف« به اعضای شورای راهبری
 برنامه توسعه هفتم

مهر- در دومین جلسه شورای 
عالــی راهبــری برنامــه هفتم 
توسعه که به ریاست محمدرضا 
عارف، معاون اول رئیس جمهور 
برگزار شد، دستگاه های مشمول 
»ناظریــن مالــی و اجرایی« و 
چارچــوب پیشــنهادی بــرای 
تدویــن آیین نامه هــای قانونی 

برنامه هفتم توسعه، مورد بحث و بررسی قرار گرفت.
در این جلســه که در دفتر معــاون اول رئیس جمهور و با حضور دبیر 
هیئت دولت، تعدادی از وزرای دولت چهاردهم ، رؤسای سازمان برنامه 
و بودجه کشور، ســازمان امور اداری و استخدامی، کمیسیون برنامه و 
بودجه مجلس شــورای اسلامی و ســایر اعضای این شورا برگزار شد، 
پس از ارائه گزارشــی درباره »جایگاه و مأموریت شورای عالی راهبری 
برنامــه«، دبیر هیئت دولت با ارائه گزارشــی، حاضــران را در جریان 

آخرین وضعیت آیین نامه های قانون برنامه هفتم توسعه قرار داد.
در این جلســه مقرر شد همه دســتگاه های اجرایی که مسئول تدوین 
آیین نامه ها و مقررات اجرای برنامه هستند، پیش نویس های تهیه شده 
در چارچوب الگوی مصوب شــورا و در انطباق با برنامه هفتم توسعه را 
تهیه کرده و به دبیرخانه شــورای عالی راهبری برنامه ارسال نمایند تا 
از طریق شــورای عالی راهبری برنامه، مســیر تصویب آیین نامه ها در 

دولت فراهم گردد.
در بخش بعدی این جلســه، دســتگاه های مشــمول »ناظرین مالی و 
اجرایــی« موضوع مــاده ۱۱۸ قانون برنامه هفتم توســعه و برآورد بار 
مالی اجرای تکالیف قانون برنامه هفتم مورد بررسی قرار گرفت و پس 
از آن با بیان توضیحاتی درباره »ســامانه نظارتی برنامه هفتم توسعه«، 
»چارچوب پیشــنهادی برای تدوین آیین نامه هــای قانونی برنامه« به 

بحث گذاشته شده شد.
معاون اول رئیس جمهور در این جلســه، به اعضا مأموریت داد تا درباره 
ســازوکار قانونــی تصمیم گیری، تصویب و ابلاغ بــه موقع آیین نامه ها 
از ســوی شــورای عالی راهبری برنامه هفتم توسعه، تمهیدات لازم با 

هماهنگی دبیرخانه شورا و دبیر هیئت دولت اتخاذ نمایند.

تشریح دیدار های حاشیه نشست عمومی آژانس
 از زبان رئیس سازمان انرژی اتمی

باشــگاهخبرنگاران-محمد اسلامی، رئیس ســازمان انرژی اتمی 
ایران و معاون رئیس جمهور در پیامی که در حســاب شخصی خود در 
فضای مجازی به اشــتراک گذاشت، نوشت: در حاشیه برگزاری شصت 
و هشتمین نشست ســالانه کنفرانس عمومی آژانس بین المللی انرژی 
اتمی فرصت مناسبی ایجاد شد تا نمایندگان جمهوری اسلامی ایران با 
مقامات عالی رتبه کشــور ها به منظور توسعه همکاری های دو جانبه و 

دیپلماسی هسته ای دیدار و مذاکره داشته باشند.
وی افزود: با مقامات کشــور های روســیه، مجارستان، نروژ و همچنین 
مدیر کل آژانس بین المللی انرژی اتمی گفت وگو هایی پیرامون توسعه 
همکاری ها داشــتیم و ان شاءا... در روز های آتی نیز دیدار هایی با دیگر 

نمایندگان کشور های عضو آژانس انجام خواهد شد.
اســلامی همچنین خاطرنشان کرد: در نشست با رئیس شرکت دولتی 
روس اتم بر گســترش همکاری های صلح آمیز هســته ای و زمان بندی 
همکاری های توافق شــده برای ساخت واحد های ۲ و ۳ نیروگاه اتمی 

بوشهر بحث و تبادل نظر داشتم.
رئیــس ســازمان انرژی اتمــی تصریح کــرد: در دیدار بــا وزیر امور 
خارجه کشــور مجارستان نیز بر لزوم توســعه همکاری های دو کشور 
در بخش های مختلف صلح آمیز هســته ای نظیر حوزه های آموزشــی 
تحقیقاتی و توسعه فناوری و همچنین راکتور و نیروگاه ها و نیز تنظیم 

مقررات برای حوزه ایمنی هسته ای تأکید شد.
وی همچنین اظهار داشت: همچنین در دفتر نمایندگی دائم جمهوری 
اسلامی ایران در سازمان های بین المللی در وین با قائم مقام وزارت امور 
خارجه نروژ نشســتی مشترک داشتیم و علاوه بر بررسی همکاری های 
دو جانبه، ضرورت اجرای تعهدات کشــور های غربی عضو برجام مورد 

بحث قرار گرفت.

ایسنا- مســعود پزشــکیان، رئیس جمهور در 
آغــاز هفته وحدت، در دیــدار جمعی از علما و 
بزرگان اهل تســنن، با تبریک فرارســیدن ایام 
میــلاد حضرت محمــد مصطفــی )ص( و امام 
جعفر صادق )ع( تصریــح کرد: ما از ابتدا حرف 
و شعارمان وحدت، انســجام و وفاق بود و حالا 
هم خواست خدا بود که برگزاری اولین نشست 
خبری در دولت چهاردهم و نیز دیدار با شــما با 
چنین روزی مقارن شــود که آن را به فال نیک 

می گیریم.
 وفاق و وحدت، بزرگ ترین معروف 

رئیس جمهور با اشــاره به ســیره عمــل پیامبر 
گرامی اســلام در تلاش برای ایجــاد و تقویت 
بــرادری در هنگام ورود به مدینــه و نیز زمان 
فتح مکه، با طرح این ســؤال که آیا ما امروز در 
عمل واقعاً از سخن و سیره رسول رحمت پیروی 
می کنیم؟ افزود: نتیجه عمل ما همین اختلافاتی 
است که ما را درگیر و گرفتار خود کرده و باعث 

شــده رژیم صهیونیستی جرأت پیدا کند چنین 
گســتاخانه زنــان و کودکان بی گنــاه و مظلوم 
فلســطینی را کــه در حکم ناموس مســلمانان 

هستند، به خاک و خون بکشد.
رئیس جمهــور با بیان اینکه ما مســلمانان، یک 
خدا، یک کتاب و یــک پیامبر داریم، اما درباره 
دســتورات صریــح خداوند و قرآن و ســیره و 
ســخن رســول گرامی اســلام برای وحدت، با 
یکدیگــر اختلاف می کنیم، این تفرقه و اختلاف 
را بــه نوعی عصیان در برابر خداوند دانســت و 
گفــت: در دســتورات دینی ما رفــع اختلاف و 
ایجــاد وحدت از نماز و روزه اولی تر اســت و در 
دولت چهاردهم تاکنون سعی کرده ایم در عمل، 
به دنبال اجرای این دســتور دین باشــیم و در 
آینــده نیز همین مســیر را دنبال خواهیم کرد. 
پزشکیان بزرگ ترین معروف را وفاق و وحدت و 
خطرناک ترین منکر را تفرقه و اختلاف توصیف 
و تصریح کرد: زمانی باید برای اسلام نگران بود و 
فریاد وا اسلاما سر داد که ما چنان در اختلافات 
خود غرق شویم که یک رژیم جنایتکار در سایه 
سکوت و بی تفاوتی ما زنان و کودکان بی گناه را 

به خاک و خون بکشد.

 غیرت دینی ما باید در زمینه ظلم، بی عدالتی 
و ریخته شدن خون فلسطینیان به جوش بیاید 

وی در بخــش دیگری از ســخنانش بــا تأکید 
بر اینکــه البته باور ما این اســت که زن مؤمن 
و مســلمان عفــت و حجــاب دارد، اضافه کرد: 
اختلافی بر ســر این موضوع نداریــم، اما اینکه 
بیاییم بر سر این موضوع به گونه ای عمل کنیم 
که محل سوءاســتفاده دشــمن شود، خطرناک 
و زیان بار اســت. غیرت دینــی ما باید در زمینه 
ظلم، بی عدالتی و ریخته شدن خون فلسطینیان 

بی گناه در غزه به جوش بیاید.
رئیس جمهور  با اشــاره بــه اینکه نیک می دانم 
که عمل به این ســخنان به هیــچ وجه راحت 
نیســت، اما در حد توان برای اجرای آنها تلاش 
خواهم کرد، گفت: به عنــوان نمونه تا امروز در 
جمع اعضای دولت یک فرد اهل تســنن حضور 
نداشــته، اما امروز یکی از معاونان رئیس جمهور 
سنی مذهب اســت. ما تلاش خواهیم کرد فارغ 
از قومیت، نژاد، مذهب، گویش و وابســتگی های 
گروهــی و جناحــی، توانمندترین افــراد را در 
مســئولیت ها قرار دهیــم. وی با بیــان اینکه 
نمی دانم برای ایجاد دســته بندی هایی که امروز 

فقط به صــرف نزدیکی و دوســتی افراد با هم 
و نه توانمندی های آنان شــکل گرفته، آیا خدا 
از مــا می گذرد یا نــه، افزود: بیاییــد در هفته 
وحدت، همه قلبــاً برای رفع اختلافات و تقویت 
انسجام و وفاق و به دنبال آن برای رفع تبعیض، 
بی عدالتی، فقر، فساد، رانت و رشوه تلاش کنیم. 
فرصت حل مشــکلات یکی از بزرگترین نعماتی 
اســت که خدا در اختیار ما قــرار داده و باید به 

شدت مراقب باشیم که کفران نعمت نکنیم.
  به حرف هایی که زدیم پایبندیم

پزشــکیان همچنین بعد از نواخته شــده زنگ 
پایان جلسه علنی مجلس شــورای اسلامی در 
صحن مجلس حاضر شــد و طی سخنانی اظهار 
کرد: قصد ســخنرانی ندارم و آمدم به مناسبت 
هفته وحدت در خدمت شــما نمایندگان برای 
ایجاد وحدت باشــم و اگر مشکلاتی وجود دارد، 
با هم همراهی کنیم. دغدغه ها و حرف های شما 
را گوش خواهیم داد و تا جایی که ممکن اســت 
آنها را عملی می کنیم. وی تصریح کرد: این گونه 
نیســت که بگوییــم از مجلــس رأی گرفتیم و 
هــر کاری دلمان خواســت انجــام دهیم. ما به 
حرف هایی که به شــما زدیــم پایبندیم و به آن 
عمل می کنیم. حرف و نظر  و پیشــنهاد شما را 

گوش داده و سعی می کنیم تا جایی که ممکن 
است به آن عمل کنیم.

 طبق قانون برنامه هفتم توسعه جلو می رویم
وی ادامه داد: طبق قانون برنامه هفتم توســعه 
جلو می رویم  و هرجا نتوانســتیم که آن را اجرا 
کنیم، به شــما می گوییــم این بند به این علت 
قابل اجرا نیست و شما راه حل بدهید. ان شاءا... 

وحدت و انسجام با هم دیگر داشته باشیم.
رئیس جمهورتأکیــد کرد: ما صرفاً شــعار وفاق 
ندادیم، بلکه معتقدم اگر بخواهیم مشکل کشور 
را حل کنیم و در منطقه در مقابل تجاوز بیگانه 
بایســتیم، وحدت هم در داخل کشــور و هم با 
کشــورهای اسلامی باید شــکل بگیرد و دست 
از اختــلاف بردایــم. وی تصریح کرد که ســند 
چشم انداز، سیاســت های کلی ابلاغی رهبری و 

قانو ن برنامه هفتم توسعه میثاق ماست.
رئیس جمهــور در پایان افــزود: تلاش خواهیم 
کرد تا جایی که از دســت مــا برمی آید و توان 
داریم، برنامه هفتم توسعه را اجرا کنیم و جایی 
هم که نتوانستیم اجرا کنیم، به شما می گوییم. 
هرکسی که مدعی است جلو بیاید و کمک کند 
و حاضریــم اختیار داده تا آنچه ما بلد نیســیتم 

را اجرا کند.

تسنیم- امیر سرلشــکر سید عبدالرحیم موسوی،  
فرمانــده کل ارتــش جمهوری اســلامی ایران در 
اختتامیه بیســت و چهارمین مســابقه قرآن کریم 
خانواده های ارتش گفت: در بیانیه گام دوم انقلاب 
که مهم ترین ســند ۴0 ســال دوم انقلاب اسلامی 
اســت، دو نقطه عطف داریم؛ یکــی آمادگی برای 

ظهور و دیگری تمدن نوین اسلامی است.
وی افــزود: مقدمه رســیدن به نقــاط عطف گام 
دوم انقلاب اســلامی داشــتن جامعه قرآنی است 
و جامعــه ای می تواند جامعه آماده ظهور شــود که 

جامعه قرآنی باشد.
 سرلشکر موســوی تصریح کرد: بنا بر ظرفیت های 
موجود در ارتش و ارزش های این ســازمان، ممتاز 
بودن برای ارتش کار خیلی مهمی نیســت و جزو 
دستاوردهای اولیه آن است، اما آنچه خانواده ارتش 
باید از خود نشــان بدهد، الگو بودن است. فرمانده 
کل ارتش جمهوری اسلامی ایران با بیان این مطلب 
که افزایــش جمعیت قرآنی فرزندان خانواده بزرگ 
ارتش، چشم انداز ماست، گفت: ارتش، نمایشگاهی 

از ارزش های اســلامی اســت که می توان آن را به 
دست گرفت و به همه نشان داد.

وی خاطرنشــان کرد: زیربنا و لازمــه اهداف گام 
دوم انقلاب اســلامی، داشــتن جامعه قرآنی است 
و جامعــه ای می تواند آماده ظهور باشــد که قرآنی 
باشــد؛ چیزی که خانواده بزرگ ارتش باید نشــان 
دهد الگو بودن اســت و جامعه قرآنی، یک الگوی 

تمام عیار است.
باید خانواده بزرگ ارتــش، خانواده بزرگ   

قرآنی بشوند
سرلشــکر موســوی ادامــه داد: ما امــروز قاری و 
حافظ قرآن داریم و آشــنایی با تفســیر و مفاهیم 
قــرآن نیز وجــود دارد، اما واقعیت آن اســت که 
این هــا مقدمه فــرد قرآنی و جامعه قرآنی اســت 
و  افزایش جمعیت قرآنــی فرزندان خانواده بزرگ 
ارتش چشم انداز ماست و باید خانواده بزرگ ارتش، 
 خانواده بــزرگ قرآنی بشــوند و جمعیت فرزندان 
قرآنی در ارتش داشته باشــیم. فرمانده کل ارتش 
جمهوری اســلامی ایــران با بیان اینکــه زندگی 

 فــردی که قرآنی اســت بایــد در تمــام زمینه ها 
ماننــد ازدواج، فرزندآوری، کار، تعامل با جامعه و... 
قرآنی باشــد، گفت: ارتش جمهوری اسلامی ایران 
باید الگویی برای همه باشــد و الگــو بودن ارتش 
یعنی داشــتن افراد قرآنی که سبک زندگی و کار 

قرآنی دارند.
وی افزود: در طوفان الاقصی و مقاومت؛ پیروز نهایی 
این جنگ مردم غزه هستند و از خداوند می خواهیم 
هر چه سریع تر پیروزی به مردم غزه در مقابل رژیم 

نامشروع رژیم صهیونیستی عطا بفرماید.

ایسنا- ســردار غلامرضــا ســلیمانی در همایش 
»جهادگران کسب وکار بسیج اصناف« با بیان اینکه 
اگر مردم در کنار ارتش، ســپاه و سایرین به میدان 
نمی آمدند، پیروزی  به دســت نمی آمد، اظهار کرد: 
۹۲ هزار شهید بسیجی که از فرهنگ عاشورا درس 
گرفته بودند به میدان آمدند و جنگ را به نفع ما تغییر 
دادند. همه موفقیت هایی که به دست آوردیم ریشه 
 در فرهنگ غنی بسیج در دوران دفاع مقدس دارد.

جهاد اقتصادی نیاز به پیشران دارد
وی مسئله اقتصاد را مهم ترین موضوع کشور دانست 
و افزود: برای حل مشکلات و مسائل اقتصادی هم، 
مانند دفاع مقدس مردم باید به میدان بیایید. جهاد 
اقتصادی نیاز به پیشــران دارد و این پیشران مردم 
هســتند؛ همانطور که در دفاع مقــدس به میدان 

آمدند و معادلات را تغییر دادند. بســیج اصناف هم 
پیشــگام عرصه اقتصادی است و تمام ظرفیت های 
سپاه و بسیج هم آماده کمک به آنان است تا طرح 

نهایی در عرصه اقتصادی را اجرایی کنند.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین با بیان اینکه ایران 
اسلامی در حال بازپس گیری عظمت از دست رفته 
کشــور در روزهای پیش از انقلاب اســت، یادآور 
شد: روزگاری زبان فارسی، زبان رسمی بسیاری از 
مناطق بود و تمدنی قوی با محوریت ایران شــکل 
گرفته بود. در تاریخ هرگز پادشــاهان ایران بدون 
قید و شرط تسلیم اشــغالگران نمی شدند، اما تنها 
کســی که بدون قید و شــرط تســلیم اشغالگران 
شــد رضاخان بود. تنها مواجــه محمدرضا پهلوی 
با اشــغالگران در سال های اشــغال ایران در جنگ 

جهانی دوم هم حضور در ســفارت انگلیس بود که 
حتی به جلسه راهش ندادند، اما او مقابل اشغالگران 
سلام نظامی داد. در همان زمان ایران برای اولین بار 
به طور کامل اشغال شــد، در حالی که حتی زمان 

مغول و تیمور هم به طور کامل اشغال نشده بود.
ســلیمانی اظهار کــرد: اگر بتوانیم پیشــران های 
اقتصادی را راه بیندازیم، می توانیم دســتاوردهای 
بســیار بزرگی کســب کنیم. این امر با سخنرانی 
عملی نمی شــود، بلکه باید فرامین رهبر انقلاب را 
ســرلوحه قرار دهیم؛ همانگونه که در دفاع مقدس 
فرامین امام راحل را ســرلوحه قرار دادیم و دشمن 
را شکست دادیم. وی گفت: پیروی از فرامین رهبر 
انقلاب و تکیه بر مردم را راه حل عبور از مشکلات 

اقتصادی است. 

رئیسجمهوردردیدارجمعیازعلماوبزرگاناهلتسنن:

خطرناک ترین منکر تفرقه و اختلاف است

فرماندهکلارتش:

ارتش، نمایشگاهی از ارزش های اسلامی است
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نبویان،  ســید محمــود  باشــگاهخبرنگاران-
کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس 
شــورای اســلامی در تذکری شــفاهی، با اشاره به 
اظهارات مســعود پزشــکیان مبنــی براینکه حل 
بسیاری از مشکلات مشروط به حل مسئله برجام و 
fatf است، گفت: ظاهراً قرار است همان مسیر کاملًا 
غلط دولت روحانی طی شود. ما فراموش نمی کنیم 
روزی ۷00 کشته می دادیم و دولت روحانی به بهانه 
fatf واکســن وارد نمی کرد. وی افزود: نکته بعدی 
این اســت در ســال ۹۵ آقای طیب نیا fatf را امضا 
کرده، آیا تحریمی برداشته شده است؟ جالب است 

به جای برداشــته شــدن تحریم ها در همان زمان 
بلافاصله fatf بیانیه داد که ملت ایران تأمین کننده 
مالی تروریســت است! نبویان ادامه داد: نکته بعدی 
این است که در fatf از ایران خواسته شده که سپاه 
قدس، حاج قاسم، مردم غزهف حماس، یمن و تمام 

نیروهای مقاومت را تروریست اعلام کنید!
ایــن نماینده مجلس تصریح کرد: علاوه بر این تمام 
اطلاعــات مالی ملت ایران، تمــام تجارت ها باید به 
اطلاع آمریکا و کشورهای دیگر رسانده شود. یعنی 
تمام راه های تجارت ملت ایران شناســایی و به طور 
کامل مســدود شــود. آیا آنهایی که برای پزشکیان 

 مطلب می نویسند، این موارد را به ایشان گفتند یا نه؟
وی اظهار داشت: نکته بعدی این است که با برجام 
تحریم ها رفع نمی شود؛ چون آقای ظریف در برجام 
تعهد داده که تمام تحریم هــای اولیه آمریکا، تمام 
تحریم های موشکی، تمام تحریم های حقوق بشری، 
تمام تحریم های منطقه ای و همه موارد باقی بماند.
نبویان افزود: طبیعی اســت که دوباره اگر بخواهد 
برجام بیاید معنی اش این است که صنعت هسته ای 
محدود و نابود شــود و تحریمی برداشــته نشــود. 
شــاهدش این است که هشت سال ما برجام را اجرا 
کردیم و تحریم ها از ۸00 عدد به ۱۵00 عدد رسید.

عضوکمیسیونامنیتملیوسیاستخارجی:

 نباید مسیر دولت روحانی درباره برجام و FATF طی شود



بررســی میدانی آخرین وضعیت محور شــمالی پروژه آیت ا... 
حائری شــیرازی برای بهره برداری در زمــان برگزاری دومین 
کنگــره ملی ۱۵ هزار شــهید فارس در دســتورکار مدیریت 
شــهری قرار گرفت و در جلسه میدانی کمیسیون حمل ونقل، 
ترافیک و عمران شــورای اســامی  شــهر شــیراز با حضور 
 شــهردار این کان شــهر تصمیمات لازم به صــورت میدانی 

اتخاذ شد. 
ســید ابراهیم حسینی، رئیس شورای اســامی  شهر شیراز با 
ابراز رضایت از سرعت پیشــرفت کار این پروژه و بهره برداری 
به موقــع آن  که موجب رضایتمندی بیشــتر مردم می شــود، 
گفت: شــهرداری در این پــروژه، اقدامات ارزنــده ای ازجمله 
 پذیرفتن شــجاعانه ایــن ان و تأمل در امنیت و ســرعت این 

پروژه انجام داد. 
به گفته رئیس شــورای اسامی  شهر شیراز عاوه بر اینکه این 
پروژه تسهیل ترافیکی ایجاد می کند، با اقدامات زیست محیطی 
در آن، عاوه بر کاشــت درخت و زیباســازی مسیر درزمینه 
 تفریــح و پیــاده روی شــهروندان نیــز اقدامــات مناســبی

انجام می دهد. 
محمدحســن اسدی، شــهردار کان شهر شــیراز نیز با توجه 
به حساســیت موضوع و نیاز مبــرم به بازگشــایی، افتتاح و 
بهره بــرداری محور شــمالی پروژه بزرگراهی آیــت ا... حائری 
شــیراز اظهــار کــرد: اهتمام لازم انجام شــده تا ایــن پروژه 
به موقع بــه بهره برداری برســد. وی با توجه بــه جمع بندی 

انجام شــده ابــراز امیدواری کــرد: با تاش چندین ســاله و 
بررســی و فعالیت ها شــبانه روزی و بازدیدهــای امروز، مردم 
چشــم انتظار هســتند که این بزرگراه به افتتاح برسد و ما نیز 
 تاش خواهیم کرد تا به زودی شــاهد اســتفاده مردم از این 

بزرگراه باشیم. 
  رو به اتمام و آماده بهره برداری بودن محور شمالی پروژه 

آیت ا... حائری
رضا محمدیان، رئیس کمیســیون حمل ونقل، ترافیک و عمران 
شــورای اسامی  شهر شــیراز نیز عنوان کرد: این پروژه دارای 
ابعاد فنی مختلفی اســت و هشــت تونل در طــول این پروژه 
 کارشــده و تثبیــت خاک انجام شــده در پیرامــون این پروژه 

کم نظیر است. 
به گفتــه محمدیــان؛ در طول رونــد این پروژه بــا توجه به 
حوادثی که اتفاق افتاد، تصمیم گیری هــای ارزنده ای با حضور 
 به موقــع کارفرما، مشــاور و عوامل پیمانــکار و در کوتاه ترین 

صورت گرفت.
جبهــه  چندیــن  در  پــروژه  ایــن  اینکــه  بیــان  بــا  وی 
 مختلــف در حــال فعالیــت اســت، از رو بــه اتمــام و آماده 
بهره بــرداری بــودن این پروژه خبــر داد و گفت: بــا توجه به 
اینکــه چندین ماه اســت که محــور جنوبی بزرگــراه آیت ا... 
حائری شــیرازی مورد بهره برداری قرارگرفته است، شهروندان 
 می تواننــد در آبــان مــاه به صــورت کامــل از ایــن بزرگراه 

استفاده کنند.

سردار رهام بخش حبیبی فرمانده انتظامي استان از کشف ۱38 
 کیلوگرم تریاک و دستگیري 2 نفر در شهر صدار شهرستان شیراز 

خبر داد. 
سردار حبیبی اظهار داشت: مأموران کانتری 28 صدرا شهر 
صدرا با اقدامات فني و تخصصي مطلع شدند فردی در خودرو 
خــود اقدام به بارگیری مواد مخدر کرده و در حال حاضر در 
پارکینک منزلش پارک می باشــد  که بررســی موضوع را به 

صورت ویژه در دستورکار خود قرار دادند.

وي افــزود: مأموران با هماهنگی مرجع قضایی به محل مورد 
نظر اعزام و در بازرســي از خودرو، ۱38 کیلوگرم مواد مخدر 

از نوع تریاک را کشف کردند.
فرمانــده انتظامــي اســتان فارس با بیــان اینکــه در این 
خصــوص راننده و همســرش دســتگیر و تحویــل مراجع 
قضایي شــدند، از شــهروندان درخواســت در صورت اطاع 
 از فعالیــت ســوداگران مرگ، گــزارش آن را به پلیس ۱۱0 

اعام کنند.

در سفر استاندار فارس انجام شد؛
پیگیری توسعه فارس در تهران

ایمانیــه،  محمدهــادی 
در سفری  فارس،  استاندار 
یــک روزه بــه تهــران با 
محمــد طالبــی، دبیرکل 
و دیــدار  مرکزی   بانــک 

گفت وگو کرد.
ایمانیه در دیدار با طالبی، 
کمک هایــی را که بانک ها 
توســعه  در  می تواننــد 

عمرانی اســتان، به ویــژه در مباحث مرتبط بــا آب و راه های مواصاتی 
داشته باشــند، به بحث و تبادل نظر گذاشت تا بتوان از منابع بانک ها در 

این زمینه استفاده کرد.
  گروهی از کارشناسان بنیاد مستضعفان به استان اعزام شوند

نماینــده عالی دولــت در فارس در ادامــه با عــزت ا... ضرغامی،  رئیس 
هیئتمدیره هلدینگ گردشــگری بنیاد مستضعفان به گفت وگو نشست تا 
برای استفاده از امکانات این بنیاد در فارس در حوزه گردشگری، هتلینگ 

و صنایع دستی بحث و تبادل نظر کند.
در این جلسه مقرر شد گروهی از این بنیاد به استان اعزام شوند تا ضمن 

بررسی زمینه های همکاری های دوجانبه، این همکاری ها تقویت شود.
اســتاندار فارس ســپس در جلسه شــورای سیاســت گذاری جشنواره 
بین المللی تولیدات رســانه ای میراث فرهنگی و گردشــگری که با حضور 
صالحی امیری، وزیر میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری برگزار شد، 
شــرکت کرد و ابراز امیدواری نمود در راســتای برگزاری این جشــنواره 
بین المللی و با کمک وزارت میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 

بتوان زیرساخت های گردشگری فارس را بیش از پیش تقویت کرد.

استمرار پویش 
»هر روز یک زباله از روی زمین بر می داریم«

پویــش »هر روز یک زبالــه از روی زمین بر می داریــم« با همت مجمع 
خیرین شهر ساز و فرهنگ ساز شیراز و مشارکت سازمان مدیریت پسماند 

شهرداری شیراز این پویش در حال اجرا است. 
پویــش همگانی »هر روز یک زبالــه از روی زمین بر می داریم« با اهداف 
نظافت و پاکیزگی ســطح شهر و آموزش شهروندی در حال اجراست و به 
همین منظــور در دو مرحله از برگزیدگانی که در این پویش مشــارکت 
داشته و کلیپ و عکس به درگاه های مربوطه ارسال کردند بعد از ارزیابی 

و تأمین جوایز توسط خیرین تجلیل به عمل آمده است. 
در همین راســتا در قالب برنامه های متنوع آموزشــی، با هدف آشــنایی 
بیشــتر کودکان به ویژه دانش آموزان مدارس بــا تأثیری که پاکیزگی در 
محیــط زندگی اجتماعی، فردی و محیط زیســت می گذارد، در ســطح 

اجتماع به خصوص مدارس اجرا می شود. 
شهروندان می توانند اقداماتی را که در راستای این پویش انجام می دهند 
در قالب دو قطعه عکس، فیلم کوتاه به شــماره 0۹0۱۶۶۶۶۱3۷ در پیام 
رسانه ای داخلی بله، ایتا و سروش ارسال کنند و از جوایز برخوردار شوند.

رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری شیراز
 خبر داد:

توزیع مخازن بازیافت در بیمارستان ها 
و درمانگاه های شیراز

صمــد پناهیان، رئیس ســازمان مدیریت پســماند شــهرداری شــیراز 
از تهیــه و توزیع مخــازن 240 لیتری و کارتن پاســت ذخیره ســازی 
 مواد قابل بازیافت در بیمارســتان ها و درمانگاه های ســطح شــهر شیراز 
خبر داد و اظهار داشــت با مشــارکت شــهروندان می توان در راســتای 
طرح تفکیک از مبدأ پســماند ها در جهت حفظ محیط زیســت شــهری 
و ارتقای سطح بهداشــت گامی  مؤثر برداشت که به همین منظور توزیع 
 مخازن در کلیه ادارات، ســازمان ها، مراکز عمومی  و... توسط این سازمان 

در حال انجام است.
وی در ادامه گفت : با اجرای این طرح و افزایش میزان مشارکت شهروندان 
در تفکیک از مبدأ پســماندها می توان نســبت به کاهش تولید پسماند و 

جلوگیری از مخاطرات محیط زیست اقدام نمود.
پناهیان ابراز امیدواری کرد با مشــارکت فعالانه بیمارســتان ها، ادارات، 
مراکز آموزشــی و شــهروندان در امــر تفکیک و تحویــل جداگانه مواد 
قابل بازیافت می توان اصلی ترین هدف تفکیک از مبدأ پســماندها، یعنی 
 پیشگیری از آلودگی های محیط زیست را در جهت بهبود سامت جامعه 
دنبال کــرد. پناهیان در پایان اعام نمود: تفکیک پســماند ها از مبدأ از 
ارکان اولیه و مهم در مدیریت پسماندها می باشد و به همین منظور تعداد 
۶4 ایستگاه اطاع رســانی و جمع آوری مواد قابل بازیافت در سطح شهر 
آماده دریافت مواد بازیافتی و مشارکت شهروندان در جشنواره های محلی 

و عمومی  بازیافت می باشد. 

رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی شهرداری صدرا
 مطرح کرد:

نصب اِلمان های نوری در معابر شهر صدرا

رضا انصاری، رئیس سازمان فرهنگی، اجتماعی و ورزشی شهرداری صدرا 
به تشــریح اقدامات برنامه ریزی شده درحوزه زیباسازی این شهر از سوی 
شــهرداری پرداخت و گفت: عملیات جانمایی و نصــب الِمان های نوری 
برای ایجاد جلوه زیبایی از شب در بلوارهای بوستان، شهید خادم صادق، 

پارسه، و چهار راه فردوسی در حال اجرا می باشد. 
انصاری گفــت: به همین منظور تعــداد 40 الِمان نوری خورشــیدی با 
اعتبــاری بالغ بر ۷ میلیارد و 220 میلیون ریال خریداری و در راســتای 
زیبا سازی و نورپردازی در معابر سطح شهر صدرا در حال نصب می باشد.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان فارس: 

آرامگاه تنها فرمانروای زن فارس مرمت می شود

محمد ثابت اقلیدی، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی 
اســتان فارس از مرمت آرامگاه آبش خاتون، تنهــا فرمانروای زن فارس 
در شــیراز خبر داد و گفت: مرمت بنای تاریخی آبش خاتون بااعتبار یک 

میلیارد و 400 میلیون تومان انجام می شود. 
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دستی استان فارس افزود: 
در این پروژه مرمتی بازســازی و احیا بخش هایــی از دیوار ضلع جنوبی 
مقبره بر اســاس طرح اولیه صورت می گیرد. ثابت اقلیدی در ادامه بابیان 
اینکه بنای آرامگاه آبش خاتون متعلق به دوره تیموری – صفوی اســت، 
 گفــت: بنا از ســنگ و آجر، چــوب و گچ و تزیینات کاشــی کاری معرق 
ساخته شده است. وی افزود: بنای آرامگاه در سال ۱3۱0 در فهرست آثار 

ملی به ثبت رسیده است. 
بنابرایــن گزارش، آبــش خاتون تنهــا فرمانروای زن فارس در شــیراز 
واقع شــده اســت. این زن در ســال هجری ۶22 قمری فرمانروای فارس 
بوده و براساس مستندات موجود وی در زمان حکمرانی خود فعالیت های 
زیادی برای پیشــرفت شــهر انجام داده است.  ســاختمان آرامگاه آبش 
خاتون در تاریخ ۱۵ دی ماه ۱3۱0 در فهرســت آثار ملی ایران ثبت شده 
اســت. به گفته کارشناســان، این بنا دوطبقه و از بیــرون و داخل دارای 
 کاشــی کاری ها و معرق هایی مزین شــده با آیات قرآنی بوده؛ آیاتی که با 

خط ثلث نوشته بودند.

تأثیر افزایش قیمت شیر بر سرانه مصرف لبنیات؛

 مصرف شیر آب رفت؟
 سرانه مصرف از 130 به 50 کیلو رسید 

گرانی به شیر رسید، همین 
حالا هم سرانه مصرف شیر 
و لبنیات بــه دلیل قیمت، 
کم است و از ۱30 کیلو سرانه مصرف سال ۱38۹ به ۵0 کیلو 
کاهش یافته و با افزایش قیمت صورت گرفته سرانه از این هم 

کمتر و به مرور از سبدغذایی مردم حذف می شود.
این بار رئیس هیئت مدیره اتحادیــه تعاونی های فراورده های 
لبنی با تأکید بر اینکه افزایش قیمت شــیر به مردم، صادرات 
و قیمت ســایر محصولات لبنی تأثیر می گذارد، گفت: مردم 
قدرت خرید ندارند و با این افزایش قیمت که به تبع آن قیمت 
سایر محصولات لبنی نیز افزایش می یابد، سرانه مصرف شیر و 

لبنیات بیش از پیش کاهش می یابد. 
شــیر از جمله محصولاتی اســت که نقش مهمی در تأمین 
کلســیم و سایر مواد مغذی مورد نیاز بدن دارد و نقش آن در 
ســبد غذایی مردم مهم است، اما بر اساس آمار موجود، سرانه 
مصرف شیر در ایران نسبت به سایر کشورها کمتر است و این 
موضوع هم از عدم فرهنگسازی مناسب و هم از قیمت بالای 

آن سرچشمه می گیرد. 

چند روز پیش اخباری مبنی بر افزایش قیمت شــیر منتشر 
شد که موجب نگرانی هایی شــده و انتقاداتی را نیز به همراه 
داشــت؛ چراکه منتقدان معتقد بودند که این افزایش قیمت 
شیر موجب می شود قیمت سایر مواد لبنی نیز افزایش یابد و 
این به معنای حذف لبنیات از سبد غذایی مردم و به تبع آغاز 
بسیاری از بیماری ها خواهد بود که آسیب به تولیدکنندگان و 

صنعت تولید لبنیات است. 
به دنبال این نگرانی ها و انتقادات وارد شده به افزایش قیمت 
شیر طی روز گذشــته در جلسه ستاد تنظیم بازار قیمت هر 
کیلو شــیر خام ۱8 هــزار تومان تصویب شــد که به معنای 
افزایش 20 درصدی قیمت اســت. در این مطلب گفت وگویی 
با رئیس هیئــت مدیره اتحادیه تعاونی های فراورده های لبنی 
صورت گرفته و به تأثیرات افزایش قیمت شیر بر قیمت سایر 
محصولات لبنی و کاهش سرانه مصرف این محصول بیش از 

پیش پرداخته شده است. 
علی احســان ظفری، رئیس هیئت مدیره اتحادیه تعاونی های 
فراورده های لبنی، درباره اخبار منتشــر شده مبنی بر افزایش 
قیمت شیر اظهار کرد: با افزایش قیمت شیر، به تبع آن قیمت 

سایر محصولات لبنی نیز افزایش می یابد و چون مردم قدرت 
خرید ندارند، مصرف لبنیات با کاهش شدیدی مواجه می شود 
و در ایــن صورت هم دامدار و هم کارخانه های لبنی آســیب 

می بینند. 
وی افزود: ما متأسفانه باید نهاده های دامی را با ارز دولتی وارد 
کشــور کنیم و یارانه آن را به کشورهایی همچون پاکستان و 
عراق و ... که شیر خشک ما را ارزان خریداری می کنند بدهیم 
و عماً ارز را از کشــور خــارج می کنیم و نهاده وارد می کنیم 
و به شــیر خشک تبدیل می کنیم و ســپس با قیمت پایین 
به کشــورهای مذکور می دهیم و حتــی ارز اولیه خود را نیز 

نمی توانیم به دست آوریم. 
به گفته ظفری، کشــور ما اصاً شرایط مناسبی برای افزایش 
قیمت ندارد؛ چراکه مردم شــرایط اقتصادی مناسبی ندارند و 
این افزایش قیمت شیر سرانه مصرف آن ها را کاهش می دهد 
و موجب آســیب به سامتشان می شود. وی با تأکید بر اینکه 
قیمت نهاده ها نســبت به سال گذشته و حتی در ابتدای سال 
نیز بسیار پایین تر بوده و در حال حاضر نیز به مرز سال گذشته 
نرسیده اســت، مطرح کرد: این افزایش قیمت بر صادرات ما 

نیز تأثیرات منفی خواهد داشــت. وقتی که قیمت ها افزایش 
می یابد، صادرات نیز دچار مشکل می شود. 

ســهم بازار صادرات و سهم بازار داخلی کاماً جدا و مشخص 
اســت و در صورت زیــان به هر کدام از ایــن بخش ها دچار 
مشکل می شویم. هر قدر قیمت محصولات لبنی افزایش یابد، 
ما با کاهش مصرف شــدید از ســوی مصرف کنندگان مواجه 
می شویم و این مسئله در کنار کاهش صادرات موجب می شود 

که صنعت لبنیات متوقف شود.
رئیــس هیئت مدیــره اتحادیــه تعاونی هــای فراورده هــای 
لبنــی تصریح کــرد: این افزایــش قیمت هــا در میان مردم 
نارضایتــی ایجاد می کند و برای همین از دولت درخواســت 
داریــم که بــا افرادی که بــر دوش مردم و دولــت بار مالی 
 می گذارند برخورد جدی داشــته باشــند تا از این آســیب ها 

جلوگیری شود.
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گزارش خبری- لیلا غضنفر ی

 گروه خبر- لیلا غضنفری
 در نشســت خبری مشــترک رئیس کمیسیون 
ســامت و محیط زیست شــورا، معاون خدمات 
شهرداری و رئیس سازمان آتش نشانی شهرداری 
شــیراز که به مناسبت هفت مهر ماه برگزار شد؛ 
عــاوه بر نقش مردم در کاهش حوادث بر ایمنی 
ساختمان از جمله واحدهای آموزشی غیرانتفاعی 

تأکید شد.
رئیس کمیســیون ســامت، محیط  زیســت و 
خدمات شهری شورای اسامی شهر شیراز بیان 
کرد: متولیــان امر به این موضوع توجه کنند که 
مبادا با دادن مجوز به ساختمان های ناایمن مردم 

را دچار سانحه کنند.
مســعود زارعــی در خصوص عملکرد ســازمان 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی شــهرداری شیراز 
برگزار شــد، بیان کــرد: تصویب طــرح جامع 
آتش نشــانی باید با اســتفاده از نیروهای نخبه 
برنامه ریزی بر اســاس یــک برنامه جامع، کامل، 
علمی، کاربردی مشخص کنند که 2۵ سال آینده، 
سازمان آتش نشانی باید به چه شکل باشد و این 
طرح را به برش های کوتاه مدت تقسیم کنند. او 
با بیان اینکه مجموعه اقدامات یک ســازمان در 
آمار آن سازمان مشخص می شود، گفت: در حوزه 
تجهیزات و اقدامات اجرایــی اتفاقات مهمی در 

حوزه آتش نشانی به وقوع پیوسته است. 
زارعی به پلمب  مدرسه »مهر تابان« اشاره کرد و 
گفت: در موضوع مدرسه مهر تابان مطالبات جدی 
وجــود دارد. فردی که ادعا دارد این ســاختمان 
مشــکلی ندارد، مسئولیت آن را بر عهده بگیرد و 

بی خطر بودن این ساختمان را ضمانت کند.
زارعی افزود: ۱0 ســال اســت که این مدرســه 
قول جا به جایی داده اســت، با عدد نجومی که از 
دانش آموزان بابــت ثبت نام می گیرند، باید زودتر 
این زمان جابه جا می شــدند. این ساختمان ۱4 
مشکل ایمنی دارد و حتی فضای ورود خودروی 
آتش نشانی را ندارد. باید گفت این ساختمان بسیار 

ناایمن است و باید تخلیه شود. جان دانش آموزان 
به تحصیات آن ها ارجحیت دارد.

وی اظهار کرد: ترافیک این محور مشکل بزرگی 
است که اگر حادثه ای رخ دهد این ترافیک از عبور 
خودروی آتش نشانی جلوگیری می کند. مسئولان 
نباید نسبت به جان کودکان خطر کنند. مدرسه 
مهرتابــان باید به جایی منتقل شــود که ایمنی 
ساختمان تضمین شود، چون حادثه یک لحظه 

اتفاق می افتد. 
   رشد ۳۰۰ درصدی بودجه آتش نشانی شیراز

معاون خدمات شهری و محیط زیست شهرداری 
شیراز از افزایش 300 درصدی بودجه آتش نشانی 

شیراز نسبت به سال گذشته خبر داد.
روح ا... خوشــبخت در خصوص عملکرد سازمان 
آتش نشــانی و خدمات ایمنی شــهرداری شیراز 
برگــزار شــد، در خصــوص بودجــه ســازمان 
آتش نشــانی، گفت: بودجه این سازمان نسبت به 
ســال گذشــته 300 درصد افزایش داشته است 
که البته این بوجه شــامل ســاخت و بهســازی 
ساختمان ها و ایستگاه ها نمی شود. او ادامه داد: در 
 ســال ۱402 اتفاقات خوبی رقم در این سازمان

رقم خورد.
24 هزار تماس و عملیات در سازمان آتش نشانی 
ثبت شده است و اقدامات خوبی در تهیه تجهیزات 

برای عملیات ها صورت گرفته است. 
خوشــبخت بیان کرد: ۱۵ پروژه کــه جدیداً به 
۱8 پروژه تبدیل شــده است، ساخت و بازسازی 
ایســتگاه های آتش نشــانی، خریــد تجهیزات و 
نردبــان ۵۶ متری همچنین بازنگــری در طرح 
 جامع پویش هــا از اقدامات صورت گرفته در این 

سازمان است.
وی از شعار »شــهر ایمن، شهروند ایمن« سخن 
گفت و ادامــه داد: برنامه هــای نجات طبیعت، 
چهارشــنبه ســوری اصیل و پویــش ۷ مهر از 

برنامه های خوب سازمان آتش نشانی است .

رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شهرداری شیراز با بیان اینکه در ۶ ماهه نخست 
ســال ۱403 در حوزه آتش سوزی در عرصه های 
مختلف، 38 درصد کاهش حادثه داشتیم، گفت: 
این کاهش آمار به دلیل فرهنگ سازی  است که در 

بین عموم مردم ایجاد شد.
هادی عیدی پور بیان کرد: بودجه ریزی در ســال 
۱402 بالــغ بر ۱0۹ میلیارد بــود که ۹۵ درصد 
آن جذب شده است و امسال با یک بودجه 20۷ 
میلیاردی در حال پیشــبرد اهداف این سازمان 
هســتیم. وی بیان کرد: در حوزه پیشگیری، در 
سال ۱402 بالغ بر 24 هزار مأموریت و اعزام تیم 
آتش نشانی در نقاط مختلف شهر شیراز داشتیم 

که بعضاً در خارج از محدوده شهری نیز بودند.
عیدی پور افزود: در حوزه پیشــگیری از حوادث 
مهم تریــن اصــل ارتقــای فرهنگ اســت. این 
فرهنگ ســازی با اجــرای پویش هــای مختلف 
عملیاتی شــد. سال گذشــته اولین سال اجرای 
پویش نجات طبیعت شیراز بود و امسال نیز تکرار 
شده است. وی  با اشاره به پویش چهارشنبه سوری 
که در سال ۱40۱ و ۱402 منتهی به 80 درصد 
کاهش حوادث و بدون فوتی شد، گفت: این یک 

آمار فوق العاده  در سطح کشور است و شیراز یکی 
از شهرهایی بود که هیچ گونه فوتی در سال ۱40۱ 

و ۱402 نداشت.
 رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شهرداری شــیراز با بیان اینکه پویش زمستانی 
»زمســتان را به شــادی و ایمــن بگذرانیم« در 
خصوص موضوع گازگرفتگی اجرا شــده اســت، 
تصریح کرد: با آموزش ها و فرهنگ سازی صورت 
گرفته، ســال گذشــته تنها یک نفر فوتی بر اثر 

گازگرفتگی گزارش شده است.
عیدی پــور بــا بیان اینکــه آموزش مــدارس و 
مهدکودک ها در دستور کار قرار دارد، گفت: بالغ بر 
۱08 هزار ساعت آموزش داشتیم که از این زمان، 
۵8 هزار ســاعت در مدارس و مهدکودک ها بوده 
است. امسال ســازمان آتش نشانی یک گام فراتر 
رفته است و با »شعار شــیراز من، شیراز ایمن« 

اقدامات ویژه ای را دنبال می کند.
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شهرداری شیراز، تصریح کرد: در راستای ارتقای 
فرهنگ ایمنی و آموزش، ۱۵ تفاهم نامه در شهر 
شیراز با دستگاه های مختلف به امضا رسیده است. 
ساخت کلیپ ها و محتوای آموزشی 30 ثانیه ای و 

یک دقیقه ای باعث شده است اقدامات خوبی در 
حوزه فرهنگ سازی صورت بگیرد.

وی ادامه داد: در ۶ ماهه نخســت ســال ۱403 
در حوزه آتش ســوزی در عرصه هــای مختلف، 
38 درصد کاهش حادثه داشــتیم.  در خصوص 
آتش سوزی طبیعت و مراتع در سال ۱403 نسبت 
به سال گذشته، کاهش 4۵ درصدی داشتیم و این 
مهم به دلیل فرهنگ ســازی  در بین عموم مردم 
بوده اســت. عیدی پور با تأکید بر بحث آمادگی 
نیروها و رســیدن به محل حادثه، اظهار کرد: 4 
ایستگاه آتش نشانی در حال ساخت و ۵ ایستگاه 

در حال تجدید بنا هستند. 
در حوزه زیرســاختی، ماشــین آلات و تجهیزات 
آتش نشــانی اعتباری بالغ بــر ۹0 میلیارد ریال 
هزینه شده اســت که ۱40 شیر هیدرانت شامل 
این تجهیزات می شوند. لازم به ذکر است که برای 
اولین بار در شیراز به سمت شیرهای دفنی که در 
زیر زمین کار می شود، رفته ایم. این شیرها برای 
معابر باریک و بافت تاریخی و فرســوده استفاده 

می شود و نصب آن آغاز شده است. 
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شهرداری شــیراز از  شناسایی 20 ساختمان پر 
خطر در این کان شــهر خبــر داد و بیان کرد: 
آتش نشانی ضوابط سخت گیرانه ای نسبت به پایان 

کار ساختمان ها دارد. 
عیدی پور از شــیراز به عنوان اولین آتش نشانی 
در کشــور نام برد کــه وارد بحث تکنولوژی های 
نوین شــده اســت و ادامه داد: در بحث ارتقای 
توانمندی نیروهای تخصصی عملیاتی، با استفاده 
از تکنولــوژی نوین می توانیم عملیات های بزرگ 
را شبیه سازی کنیم و افراد به صورت مجازی در 

فضای واقعی عملیات قرار بگیرند.
رئیس ســازمان آتش نشــانی و خدمات ایمنی 
شــهرداری شــیراز همچنین از خرید 2 دستگاه 
 پهپــاد اطفای حریــق و ربات های آتش نشــانی 

خبر داد.

بهــزاد پرنیان، شــهردار منطقه ۱۱ در دیدار با شــهربانو 
حاصلــی، رئیس اداره آموزش وپرورش ناحیه 4 شــیراز به 
همکاری شــهرداری این منطقه با مدارس اشــاره و اظهار 
کرد: شهرداری منطقه ۱۱ با سیاست گذاری های مدیریت 
شــهری مبنــی بر توجــه و اهمیت به آمــوزش و جامعه 
فرهنگی و آماده سازی محیط آموزشی برای دانش آموزان، 
نیز در خدمت رسانی پیشگام بوده و برای بازگشایی مدارس 

در ماه مهر اقدامات قابل توجهی را انجام داده است. 
  ۱۱ مدرسه تاکنون آسفالت شده است

پرنیان اقدام های آماده ســازی مدارس ســطح منطقه را که 
تاکنون به ســرانجام رسیده، برشــمرد و گفت: ۱۱ مدرسه 
تاکنــون در ایــن منطقه به متــراژ قابل توجهــی تا حدود 
20 هزار مترمربع آســفالت شــده که معاونت فنی عمرانی 
 ایــن منطقه بــا جدیت مســئله را پیگیری و به ســرانجام 

رسانده است. 
  ایمن سازی معابر منتهی به مدارس

وی خدمــات دیگر منطقه ۱۱ را برای بازگشــایی مدارس 
در ماه مهر برشــمرد و گفت: این منطقــه عاوه بر بحث 
آســفالت مــدارس، عائم و وســایل ایمنــی راهنمایی و 
رانندگی را در خیابان های منتهــی به مدارس نصب کرده 
و نقاشی خطوط عابر پیاده و نصب سرعت گیر جلوی درب 
 مدارس برای ایمن ســازی معابر و تردد دانش آموزان را نیز 

انجام داده است. 
شــهردار منطقه ۱۱ شــیراز نظافت و نصب صندلی برخی 
مــدارس را جزء خدمات این منطقــه برای برخی مدارس 
نیازمنــد برشــمرد و گفــت: شست وشــوی مــدارس با 
ماشــین آلات حمل آب، نصب صندلی و ســطل زباله در 
برخی مدارس ازجمله خدمات بــوده که معاونت خدمات 
شــهری این منطقه به درخواســت مدارس با نیازسنجی 
صورت گرفته به ســرانجام رســانده اســت. پرنیان گفت: 
فضای ســبز مدارس نیز موردتوجه بوده و هرس درختان 
و جمع آوری ضایعات گیاهی نیز در برخی مدارس توســط 
واحد فضای سبز منطقه ۱۱ و امور شهر انجام  شده است. 
  افزایش رفاه دانش آموزان در دستور کار مدیریت شهری 

قرارگرفته است

حاصلی، رئیس اداره آموزش وپرورش ناحیه 4 شیراز نیز در 
این دیدار از زحمات شهرداری شیراز به ویژه شهردار منطقه 
۱۱ در راستای ایمن سازی و آسفالت محوطه مدارس تشکر 
و قدردانی کرد.  رئیس اداره آموزش وپرورش ناحیه 4 شیراز 
با بیان اینکه در طی چندساله اخیر تعامل و همکاری خوبی 
بین شــهرداری شیراز شکل گرفته است، گفت: در راستای 
آغاز کار دوباره مدارس در کشــور، توجــه بیش ازپیش و 
 افزایش رفاه دانش آموزان در دســتور کار مدیریت شهری 
قرارگرفته اســت. وی بــا بیان اینکه مــدارس اصلی ترین 
پایگاه تعلیم، تربیت و پرورش دانش آموزان اســت، افزود: 
با توجه به تعامل مدیریت شــهری با آموزش وپرورش برای 
رفع کمبودها تاش شده تا با حداکثر امکان برای افزایش 
رفاه حال دانش آموزان اقدام شود که در این راستا مدیریت 

شهری از هیچ تاشی دریغ نکرده است. 
  احداث زمین چمن مصنوعی نیز در برخی مدارس در 

دستور مدیریت شهری قرارگرفته است
رئیــس اداره آموزش وپــرورش ناحیــه 4 شــیراز گفت: 
ایمن ســازی و رفع نواقص در اطراف مدارس و نیز آسفالت 
محوطه مراکز آموزشــی در اولویت شــهرداری قرارگرفته 
است که بر این اســاس تاکنون بیش از 20 هزار مترمربع 
آســفالت در مدارس ناحیــه 4 آموزش وپرورش توســط 
شهرداری منطقه ۱۱ انجام شده است. وی از زحمات بهزاد 
پرنیان در راســتای ارائه خدمت به مدارس ســطح منطقه 
تقدیــر کرد و گفت: احداث زمیــن چمن مصنوعی نیز در 
برخی مدارس در دستور مدیریت شهری قرارگرفته است.

در نشست خبری  ناظر شورا در سازمان آتش نشانی و رئیس سازمان مطرح شد:

کاهش ۳۸ درصدی حوادث آتش سوزی طی امسال 
با دادن مجوز به ساختمان های ناایمن، مردم را دچار سانحه نکنیم

 شهردار منطقه 11 شیراز تشریح کرد: 

آماده سازی محیط  های  آموزشی سطح منطقه
در آستانه ماه مهر

در بررسی میدانی مطرح شد؛

بهره برداری از بزرگراه آیت ا... حائری
 همزمان با کنگره 15000 شهید فارس

کشف  138 کیلو تریاک در شیراز 

س : طاهره حیاتی
عک
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آسیای غربی

ایالات متحده

رئیسجمهوراوکراین:
 ۹۰ درصد طرح پیروزی مقابل روسیه آماده است

باشگاهخبرنگاران-زلنسکی مدعی شد طرح پیروزی اوکراین 
در برابر روســیه ۹۰ درصد کامل شده و آماده ارائه هفته آینده به 

متحدانش است.
ولودیمیر زلنسکی، رئیس جمهور اوکراین شامگاه دوشنبه مدعی شد طرح پیروزی 
اوکراین در برابر روسیه ۹۰ درصد کامل شده و آماده ارائه هفته آینده به متحدانش 
است. زلنســکی گفت: در طول روز، ما جلسات مختلفی را برای آماده کردن طرح 
پیروزی اوکراین برگزار کردیم. هر نقطه مملو از محتوای واقعی نظامی، سیاســی، 
دیپلماتیک و اقتصادی است. اقدامات لازم برای اوکراین از قبل به وضوح مشخص شده 
 است. او افزود که این گام ها به اوکراین »قوی ترین مواضع ممکن« را برای برقراری 

صلح می دهد.
زلنســکی گفت: برای هر مرحله، ما فهرست روشــنی از اقدامات داریم. دقیقاً چه 
چیزی لازم است و چه چیزی تلاش های ما را تقویت می کند. هیچ چیز غیرممکنی 

در این طرح وجود ندارد. بیش از ۹۰ درصد از آن قبلًا تنظیم شده است.
رئیس جمهور اوکراین همچنین ادعا کرد که این »بســته جامع« توســعه درست 
وضعیــت را نه تنها برای اوکراین، بلکه برای همه کســانی که به قوانین بین المللی 

ارزش قائل هستند در سراسر جهان تضمین می کند.
رئیس جمهور اوکراین تحت فشار غرب، پیشتر در یکی از کنفرانس های مطبوعاتی 
 رســماً اعلام کرد که تصمیم گرفته فدراســیون روســیه را بــه اجلاس آتی صلح 

دعوت کند.
زلنسکی اخیراً در مجمع آمبروستی که در اوایل سپتامبر هر سال در شهر سرنوبیو 
در ســواحل دریاچه کومو در ایتالیا برای بحث در مورد تحولات بین المللی برگزار 
می شــود، اظهار داشــت که طرحی برای آتش بس با روســیه آماده کرده است و 
می خواهــد آن را با جو بایدن، رئیس جمهور آمریکا و نامزد های ریاســت جمهوری 

این کشور در میان بگذارد.

عضومستعفیکابینهجنگرژیمصهیونیستی:
 اقدامات نتانیاهو امنیت اسرائیل را به خطر می اندازد

 

ایرنا- بنی گانتس، عضو مستعفی کابینه جنگ رژیم صهیونیستی 
تأکید کرد کــه اقدامات کنونی بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر، 

امنیت این رژیم را به خطر می اندازد.
بنی گانتس گفت که تغییر یوآو گالانت، وزیر جنگ رژیم اسرائیل درست زمانی که 
حملات گسترده به شمال سرزمین های اشغالی صورت می گیرد و ممکن است این 

حملات به جنگ منطقه ای تبدیل شود، »کوتاهی امنیتی« است.
گانتس تأکید کرد: آنچه نتانیاهو در این ســاعات و در جریان جنگ انجام می دهد، 

به طور ملموس امنیت اسرائیل را به خطر می اندازد.
پیش از این نیز آویگدور لیبرمن، وزیر جنگ اســبق رژیم صهیونیســتی و رئیس 
حزب »اسرائیل بیتنو« گفته بود: بازی صندلی )عزل و نصب ها( در کابینه نتانیاهو، 

باعث بهبود وضعیت امنیتی یا وضعیت اقتصادی اسرائیل نخواهد شد.
وی افزود: این اقدامات )تصمیم برکناری گالانت( نه منجر به آزادی افراد ربوده شده 

)اسرای صهیونیست( می شود و نه مردم شمال را به خانه هایشان باز می گرداند.
لیبرمن تأکید کرد: برای همگان روشن است که هدف از این اقدام، سیاسی است نه 
امنیتی و هدف آن، تصویب قانون فرار از محاکمه و جلب رضایت شــرکای تندروی 

نتانیاهو است.
وی ادامه داد: اســرائیل بــه یک کابینه جایگزین واقعی نیــاز دارد، جایگزینی که 
 امنیــت را احیــا کند، قانون خدمت اجبــاری برای همه و قانــون پایه اجباری را 

وضع کند.
این اظهارات پس از آن بیان شــد که سازمان رادیو و تلویزیون رژیم صهیونیستی 
به نقــل از منبعی در دفتر بنیامین نتانیاهو، نخســت وزیر این رژیم اعلام کرد که 
نتانیاهو آماده است تا وزیر جنگ را برکنار و گدعون ساعر، رئیس حزب »امید نو« 

را جانشین وی کند.
منابعی در لیکود نیز اعلام کردند که اگر گالانت برکنار شــود، گدعون ساعر آماده 
اســت تا به عنوان وزیر جنگ یا خارجه، ظرف یک ســاعت وارد کابینه شــود، اما 

احتمال قوی تر، تعیین وی به عنوان وزیر جنگ است.
علی رغــم این اخبار، امــا دفتر نتانیاهو، مذاکرات با ســاعر و هرگونه تصمیم برای 

برکناری گالانت را تکذیب کرد.
چند ماهی اســت که اختلافات شدیدی میان نتانیاهو و گالانت در مسائل مختلف 
از جمله بر ســر تغییرات قضایی، طوفان الاقصی و موضوع آتش بس در غزه شــکل 

گرفته است.
 ایــن اختلافات اخیــراً و در پی اظهــارات گالانت دربــاره مقصر بــودن نتانیاهو 
در شکست توافق آتش بس و پاسخ دفتر نخست وزیر رژیم صهیونیستی به اظهارات 

او تشدید شد.

سرپرستسرویسمخفیآمریکا:
ما نیاز به تغییر پارادایم داریم

 

 ایرنــا- رونالد رو جونیور، سرپرســت ســرویس مخفی آمریکا 
پس از دومین ســوءقصد به جان »دونالد ترامــپ« نامزد حزب 
جمهوری خــواه انتخابات ریاســت جمهوری آمریکا گفت که نهاد 

متبوعش نیاز به تغییر پارادایم در شیوه حفاظت از سران دارد.
 سرپرســت سرویس مخفی آمریکا گفت که نهاد متبوعش »باید بازنگری کاملی را 
در مورد نحوه محافظت از رؤسای جمهور انجام دهد«؛ اظهاراتی قابل توجه پس از 

دومین تلاش آشکار برای سوءقصد به جان ترامپ.
وی با اشاره به نخســتین تلاش برای ترور ترامپ در گردهمایی انتخاباتی در باتلر 
پنســیلوانیا گفت: پس از باتلر ما دســتور تغییر پارادایم دادیم. روش های حفاظتی 
ســرویس مخفی نتیجه بخش بوده و درست هســتند و ما دیروز شاهد بودیم. وی 

سپس اضافه کرد: »ما باید از حالت واکنشی خارج و به مدل آمادگی برسیم.«
این رســانه یادآور شــده است که ســرویس مخفی آمریکا پس از نخستین تلاش 
برای ســوءقصد به جــان ترامپ در پنســیلوانیا تحت نظارت شــدید قرار گرفته 
اســت. کیمبرلی چیتل، مدیر پیشــین این نهاد روز ۲۳ ژوئیــه )۲ مرداد( و یک 
 روز پس از اعتراف به شکســت در جلوگیری از ســوء قصد به جان ترامپ، از مقام 

خود کناره گیری کرد.
روز یکشنبه در حالی که ترامپ در باشگاه گلف خود در ایالت فلوریدا بود، یک مأمور 
ســرویس مخفی اســلحه ای را در میان بوته ها پیدا کرد و اندکی بعد رایان وسلی 
روث مظنون ۵۸ ساله به جرم تلاش برای ترور رئیس جمهوری سابق دستگیر شد.

همزمان دو منبع آگاه به ان بی سی گفتند که ستاد انتخاباتی ترامپ صبح دوشنبه 
از ســرویس مخفی درخواســت افزایش امنیت کرده اســت. اما هنگامی که از رو 
جونیور در مورد این درخواســت پرسیده شد، وی از پاسخ صرف نظر کرد و گفت: 
من با رئیس جمهوری ســابق گفت گو کرده ام. رئیس جمهور )سابق( می داند که از 
بالاترین ســطح حفاظتی که ســرویس مخفی ارائه می کند، برخوردار است. ما به 
طور مداوم و بر اســاس سطح تهدید ارزیابی می کنیم. اگر ما نیاز به افزایش باشد، 

این کار را خواهیم کرد.
به گفته دو منبع آگاه، ســرویس مخفی، امنیت ترامپ را از زمان تیراندازی در ۱۳ 

جولای )۲۹ تیر( به طرز چشمگیری افزایش داده است.
این شبکه خبری همچنین با اشاره به مجمع عمومی سازمان ملل که قرار است به 
زودی در نیویورک برگزار شــود، خاطرنشان کرد محافظت از سران در دستور کار 

این نهاد قرار دارد اما محافظت بیشتر به بودجه اضافی از کنگره نیاز دارد.
سرپرســت سرویس مخفی نیز ضمن تأیید این موضوع تأکید کرد: سرویس مخفی 
در شــرایطی متناقض باید مأموریت های بدون شکســت انجام دهد، اما ما چندین 
دهه است که اقدامات بیشتر را با منابع کمتر انجام داده ایم و این موضوع به چندین 
و چند دهه قبل برمی گردد. آنچه می توانم به شــما بگویم این است که ما در حال 

حاضر نیازهای ضروری داریم.
این در حالی اســت که یک مقام ســرویس مخفی آمریکا در مــاه ژوئیه )تیر( به 
این شــبکه خبری گفت: ســرویس مخفی همواره با کمبود نیرو روبه رو بوده است. 
به گفته این مقام، بازوی محافظتی رؤســای جمهــور، معاونان و خانواده های آنها، 
در مقایســه بــا یک دهه پیش، ۱۰ درصد نیروی کمتــری دارد. وی در عین حال 
خاطرنشــان کرد: به نظر نمی رســد که مشــکلات مالی در این میان دخیل باشد، 
 چراکه پرونده های دولتی نشــان می دهد بودجه ســرویس مخفــی در طول دهه 
 گذشــته نزدیــک بــه دو برابر شــده امــا تعــداد کارکنــان در سراســر آژانس 

تقریباً ۲۵ درصد افزایش داشته است.

شهادت بیش از ۱۱ هزار دانش آموز در غزه
مهر- در حالی که دانش آموزان در نقاط مختلف دنیا خود را برای سال تحصلی 
جدید آماده می کنند، بیش از ۱۱ هزار دانش آموز در جنگ غزه جان خود را از 

دست داده و بالغ بر ۱۷ هزار تن دیگر نیز مجروح شده اند.
 وزارت آمــوزش و پرورش غزه اعلام کرد که از ۷ اکتبر گذشــته تاکنون بیش 
از ۱۱ هزار دانش آموز در غزه به شــهادت رســیده و بالغ بر ۱۷ هزار نفر دیگر 

زخمی شده اند.
این وزارتخانه در بیانیه خود تصریح کرد که ۵۰۰ مدرسه و دانشگاه در این مدت 

هدف حملات موشکی رژیم صهیونیستی قرار گرفته اند.
در ســایه حمله وحشیانه رژیم صهیونیســتی به غزه از یک سال پیش تاکنون، 
کودکان این منطقه محاصره شــده و جنگ زده از ادامه تحصیلات خود محروم 

شده اند و بسیاری از آنها پدر و مادر خود را نیز از دست داده اند.
بر اســاس بیانیه ای که دفتر رســانه ای دولت غزه پیش از این منتشر کرده بود، 
۷۵۰ معلم زن و مرد و فعالان عرصه آموزش و پرورش در غزه نیز در طول این 
مدت به شــهادت رسیده اند. ۱۱۵ استاد دانشــگاه و پژوهشگر نیز توسط رژیم 

صهیونیستی اعدام شده اند.

 »مادورو«؛ روسیه به ظهور نازیسم در اوکراین پایان 
خواهد داد

فارس- من شک ندارم که روسیه به شیوع نازیسم در اوکراین پایان خواهد داد 
و دیر یا زود صلح در اوکراین و روســیه پابرجا خواهد شد. این را رئیس جمهور 
ونزوئــلا گفت. نیکولاس مــادورو در مصاحبه با برنامــه ای در کانال تلویزیونی 
ونزوئلا تأکید کرد که ظهور نازیسم در اوکراین متوقف خواهد شد. وی همچنین 
به تلاش های کی یف برای حذف محدودیت های ارتش اوکراین در اســتفاده از 
موشــک های دوربرد خریداری شده از کشور های غربی اشاره کرد که با واکنش 
شــدید مسکو همراه بوده است. پیش از این واسیلی نبنزیا، نماینده دائم روسیه 
در ســازمان ملل هشــدار داد که اگر ناتو به کی یف اجازه استفاده از سلاح های 
دوربرد در حمله به خاک روســیه را صادر کند،  جنگ مستقیم خود با روسیه را 

آغاز خواهد کرد.
مادورو درباره احتمال حذف محدودیت های تســلیحاتی گفت که امروزه در دنیا 
هر چیزی ممکن است، اما افرادی »با اعتماد به نفس بسیار بالا« مانند ولادیمیر 

پوتین، رئیس جمهور روسیه هستند که کنترل شرایط را در اختیار دارند.
پیشــروی های روسیه در منطقه دونتســک اوکراین همچنان ادامه دارد. در پی 
شکست های پی در پی کی یف در جبهه های جنگ، ولودومیر زلنسکی در تلاش 
است که با حذف محدودیت های ارتش اوکراین در استفاده از سلاح های دوربرد، 
پیشــروی های مسکو را متوقف کند. با این وجود کشور های غربی مانند آلمان و 

انگلیس تاکنون اجازه استفاده از این سلاح ها را صادر نکرده اند.

جنگ غزه بزرگترین مشکل جهان است
فارس- ســرگئی لاوروف، وزیر خارجه روســیه جنگ غزه را بزرگترین مشکل 
بین المللی در جهان دانسته و خواســتار پایان فوری جنایات صهیونیست ها در 

این جنگ شد.
وزیــر امور خارجه روســیه وضعیــت کنونی غــزه تحت تأثیــر جنایات رژیم 
صهیونیســتی را بزرگترین مشکل بین المللی در جهان دانسته و خواستار پایان 
فوری این جنگ شــد. به گزارش میدل ایســت مانیتور، لاوروف در جریان یک 
کنفرانــس مطبوعاتی به همراه همتای مصری اش، بدر عبدالعاتی در مســکو به 
ویرانی های به بارآمده در این جنگ تحت تأثیر جنایات رژیم صهیونیستی علیه 
مــردم غزه پرداختــه و بر لزوم توقف فوری این جنایــات تأکید کرد. او در این 
کنفرانس مطبوعاتی از حمایت های همه جانبه روسیه جهت توقف هرچه سریعتر 
خشــونت های کنونی علیه غیرنظامیان ســخن گفته و عنوان کرد که روسیه از 
هــر اقدامی جهت برقراری صلح پایدار در غزه اســتقبال می کند. وی همچنین 
خاطرنشان کرد اگرچه شورای امنیت سازمان ملل متحد در حال ارائه ابتکاراتی 
برای حل این بحران است با این حال، تلاش های انجام گرفته شده در این زمینه 
از ســوی آمریکا با مانع مواجه می شــود.لاوروف همچین بر این موضوع اشاره 
کرد که دو کشور روســیه و مصر در شورای امنیت سازمان ملل برای دستیابی 
به آتش بس در غزه در حال همکاری هســتند و نســبت به بی توجهی های این 
سازمان به وضعیت بحرانی غزه انتقاد کرد. وی در این دیدار بر لزوم رسیدگی به 
بحران غزه به عنوان بزرگترین مشکل بین المللی جهان تأکید کرد. ابراز نگرانی 
لاوروف نسبت به وضعیت بحرانی غزه در حالی مطرح می شود که واسیلی نبنزیا، 
نماینده دائم روسیه در سازمان ملل با انتقاد از سکوت غربی ها در قبال جنایات 
رژیم صهیونیســتی در غزه براین موضوع تأکید کرد کــه عملیات نظامی رژیم 

اسرائیل علیه فلسطین با حمایت آشکار آمریکا انجام می گیرد.
جنــگ رژیم اســرائیل علیه مــردم غزه از تاریخ ۷ اکتبر ســال گذشــته آغاز 
شــد و تحت تأثیر جنایات گســترده این رژیــم در غزه تاکنــون بیش از 4۱ 
 هزار نفر فلســطینی به شــهادت رســیده اند که از این تعداد شــمار بسیاری 

زنان و کودکان هستند. 
 

»ترامپ«؛ بعد از پیروزی من، آمریکا به خوبی با روسیه و 
چین تعامل می کند

ایســنا- ترامپ که به تازگی از دومین سوءقصد احتمالی جان سالم به در برده 
است، در مصاحبه ای که در شبکه اجتماعی ایکس منتشر شد، در رابطه با تعامل 
آتی با چین گفت: »من آنها را دشــمن نمی دانم. من فکر می کنم که ما با چین 

به خوبی کنار می آییم.«
انتخابات ریاســت جمهــوری آمریکا پنجم نوامبر )۱۵ آبان( برگزار می شــود و 
ترامپ برای این سمت با کامالا هریس، معاون فعلی رئیس جمهور آمریکا رقابت 

می کند.
پیشــتر »دیمیتری پسکوف« ســخنگوی کرملین گفته بود که ارزیابی آمادگی 
دونالد ترامپ، نامزد ریاســت جمهوری آمریکا برای تبدیل شدن به یک میانجی 
در حل مناقشــه اوکراین زود اســت و باید تا پایان انتخابات ریاست جمهوری 

آمریکا منتظر ماند.
ترامپ در مصاحبه ای با وبلاگ نویسی به نام »فاروق سرمد« همچنین در تلاش 
برای نشان دادن خود به عنوان فردی صلح جو گفت: »فکر می کنم با روسیه هم 
خیلی خوب کنار می آییم. من از روسیه می خواهم که وضعیت اوکراین را حل و 
فصل کند و جلوی کشته شدن میلیون ها نفر را بگیرم. فکر نمی کنم کشورهایی 
مثل روسیه »دشمنانی« که دولت بایدن در نظر می گیرد، باشند. ما با چین هم 

عالی خواهیم بود.«
این ادعا برخلاف تهدیدهای او مبنی بر اعمال تعرفه های ۶۰ درصدی یا بیشــتر 
بــر واردات از چین در جریان مبــارزات انتخاباتی فعلی اش بــود. زمانی که او 
رئیس جمهور بود، چین را به »تخلف« در ایجاد شــیوع کووید-۱۹ متهم کرده 
بود و گفت آنها »به کارخانه های ما حمله کرده، مشاغل ما را خارج کرده، صنایع 

ما را نابود کرده و دارایی های معنوی ما را دزدیده است.«
او اظهــارات قبلی خود را تکرار کرد که می خواهد به جنگ اوکراین پایان دهد، 
»قبــل از اینکه من قدرت را شــروع کنم، می خواهم به عنــوان رئیس جمهور 

منتخب این کار را انجام دهم.«
ترامپ که یکی از منتقدان سرســخت جو بایدن بوده، در طول مصاحبه  نگرش 
آشــتی جویانه ای به او داشــت و گفت: »او بسیار خوب بود و زنگ زد تا مطمئن 
شــود حالم خوب است. بایدن همچنین از من در مورد اقدامات امنیتی و اینکه 

آیا به افراد بیشتری در حفاظت نیاز داریم، پرسید.«
او گفت که رئیس جمهور دموکرات آمریکا قربانی کودتای مهندسی شــده توسط 
نانسی پلوســی، رئیس ســابق مجلس نمایندگان آمریکا و دیگران بود. ترامپ 
افزود: »فکر می کردم با او واقعاً ناعادلانه رفتار شده است... او وارد سیستم رقابت 

اولیه درون حزبی شد، برنده شد و سپس او را به بیرون انداختند.«
دونالد ترامپ گفت که رقیب فعلی او از حزب دموکرات که کامالا هریس، معاون 
رئیس جمهور فعلی آمریکاست، هیچ رأیی نیاورده است. ترامپ با تکرار خط مشی 
قدیمی خود گفت: »او برای کشور بسیار بد خواهد بود. ما باید کشورمان را نجات 
دهیم، نمی توانیم بازی کنیم، بنابراین نمی توانیم یک کمونیست مارکسیست را 

به عنوان رئیس جمهور داشته باشیم.«

بروکسل:

تلاش می کنیم کانال های دیپلماتیک درباره برجام را باز نگه داریم
اســتانو، سخنگوی  پیتر  ایســنا- 
اتحادیــه اروپا در گفت وگویی با تأکید 
بر اهمیت باز نگه داشــتن کانال های 
دیپلماتیــک بــه منظور ازســرگیری 
مذاکــرات هدفمنــد احیــای توافق 
هسته ای، درباره فعالیت های هسته ای 

ایران ابراز نگرانی کرد.
سخنگوی ســرویس سیاست خارجی 
اتحادیه اروپــا در گفت وگویی مطرح 
کــرد که این نهــاد اروپایی به منظور 
باز نگه داشــتن کانال های دیپلماتیک 
برای بررســی فرصت های ازسرگیری 
مذاکرات هســته ای هدفمند، با ایران 
و دیگر شرکای برجام)توافق هسته ای( 

فعالانه تعامل دارد.
مذاکرات  ازســرگیری  برای  تلاش 

احیای برجام
خبرگزاری ترند گزارش داد که استانو 
در گفت وگــو با این رســانه بر نقش 
اتحادیه اروپا به عنوان هماهنگ کننده 
برجام ذیل قطعنامه ۲۲۳۱ شــورای 
در  دیپلماســی  اهمیــت  و  امنیــت 
رســیدگی به مســائل پیچیده برنامه 

هسته ای ایران تأکید کرد.
پیشــتر، عباس عراقچــی، وزیر امور 
خارجه ایران دربــاره مذاکرات احیای 
برجــام گفتــه بودکه اول بایــد پایه 
مناسب برای شــروع مجدد مذاکرات 
ایجاد شــود و بعد مــا وارد مذاکراتی 
شــویم که بر اســاس فرمول گذشته 
کــه در برجام بــه کار رفــت، یعنی 
اعتمادســازی ایــران در مقابــل رفع 
تحریم هــا باشــد. می توانیــم به این 
بازگردیم. درست است  فرمول مجدداً 
که بعضی از قســمت های برجام برای 
ما آن انتفاع ســابق را نــدارد و تاریخ 
بعضی از قســمت های آن گذشــته و 
باید تغییراتی در آن ایجاد شــود ولی 
چارچوب مناسبی اســت که ما را به 

یک توافق جدید رهنمون کند.
او بــا این حال گفــت: این ها منوط به 

این اســت که ما بــا اروپایی ها و بقیه 
اعضــای برجام به نقطــه ای و پایه ای 
از درک متقابل برســیم که بتوانیم از 
موضــع برابر وارد گفت وگوهای مجدد 
شــویم. ما این طور نیست که نیازمند 
به گونه ای  باشــیم،  تحریم هــای  رفع 
کــه منافع بزرگتــر و کلان و یا عزت 
خــود را زیر پــا بگذاریم. مــا آماده 
هســتیم بر پایه احتــرام متقابل و با 
از چارچوب هایی که وجود   اســتفاده 
دارد، وارد گفت وگوهــای عزتمندانه با 

اروپا شویم. 
را می تواند  بهترین چارچوب ها  برجام 
بــرای ما فراهــم کنــد و از ابرازهای 
شــرافتمندانه اســتفاده کنیــم و در 
نهایت به تواف شرافتمندانه ای برسیم 
 کــه تضمین هــای لازم در آن وجود 

داشته باشد.
او همچنیــن بــه »اعتمــاد عمیق« 
اتحادیــه اروپا به آژانــس بین المللی 
انــرژی اتمی به عنوان نهاد بین المللی 
مســئول نظــارت بــر فعالیت هــای 

هسته ای ایران اشاره کرد.
ایــن مقــام اروپایــی بــا اشــاره به 
بین المللی  آِژانــس  اخیر  گزارش های 
انــرژی اتمی درباره ایــران، گفت که 
 این موضوع باعث ایجــاد نگرانی های 
جــدی درباره فعالیت های هســته ای 

ایران شده است.

ادعای ارسال تسلیحات به روسیه
ســخنگوی بخش سیاســت خارجی 
اتحادیــه اروپا با تکــرار ادعاها درباره 
و  بالســتیک  موشــک های  تحویــل 
پهپادهــای ایــران به روســیه گفت: 
اتحادیــه اروپا، عمیقاً، نگران اشــاعه 
هســته ای و تداوم ارسال موشک های 
بالســتیک و پهپادها از ســوی ایران، 

به ویژه به روسیه است.
او با صحه گذاشــتن بر ایــن ادعای 
غــرب که از ســوی مقامــات ایران و 
روســیه رد شــده، از ایران خواســت 
که رویــه هســته ای خــود و عرضه 
تسلیحات به روســیه را متوقف کند. 
طرح ادعای ارســال تسلیحات نظامی 
ایــران به روســیه مســئله جدیدی 
نیســت، با گذشــت بیش از ۲ سال و  
نیم از جنگ میان روســیه و اوکراین، 
بارها دولت هــای اروپایــی و آمریکا، 
 اتهاماتی را علیه ایران درباره ارســال 
 موشــک های بالســتیک به روســیه 
مطرح کرده اند. در حالی که به اذعان 
خودشان مدرکی در این زمینه ندارند، 
رئیس جمهور  زلنســکی،  ولودیمیــر 
اوکرایــن نیــز تأکید کرد کــه هنوز 
نمی تواند اســتفاده از این موشــک ها 
را تأییــد کند و هیچ شــواهدی دال 
 بــر انتقال این موشــک ها از ســوی 

تهران ندارد. 

مقامــات جمهوری اســلامی ایران و 
فدراسیون روســیه نیز با قطعیت این 
ادعاهــا را رد کرده اند، ســید عباس 
عراقچی، وزیر امور خارجه ایران نیز در 
واکنش به ادعاهای غرب برای ارسال 
ایران به روسیه  بالستیک  موشک های 
برای استفاده در جنگ اوکراین با بیان 
این که » یک  بار دیگر آمریکا و اروپا بر 
اساس اطلاعات غلط و منطق معیوب 
عمــل کردند«، تأکید کــرد: ایران به 
روسیه موشــک های بالستیک ارسال 
نکرده اســت. تمــام. معتادین تحریم 
باید از خود بپرسند: چگونه ایران قادر 
است تســلیحات پیچیده بسازد و به 

ادعای شما بفروشد؟
همچنین دیمتری پسکوف، سخنگوی 
کاخ کرملیــن گمانه زنی هــا و ادعاها 
کشورهای  تســلیحات  تحویل  درباره 
دیگر، از جمله ایران به روسیه را برای 
»بی پایه  اوکراین  در جنگ  اســتفاده 
و اســاس« دانســت. دفتر نمایندگی 
ایران در ســازمان ملل هم در واکنش 
به این ادعای اثبات نشــده تأکید کرد 
که موضع جمهوری اسلامی ایران در 
قبــال منازعه اوکرایــن هیچ تغییری 

نکرده است.
تعامل دیپلماتیک با ایران

ترنــد نوشــت کــه اســتانو دربــاره 
تعامل بــا ایران گفــت: اتحادیه اروپا 
نســبت به رویکرد سیاســی جامعی 
کــه دربرگیرنده تمامــی گزینه ها بر 
اســاس احترام دوجانبه باشــد، با در 
نظر داشــتن اهمیت زمــان و مکان 
آن متعهــد و آماده اســت هر زمان و 
هــر جایی که در راســتای منافعمان 
باشــد، تعامل کند. ما بــر این باوریم 
که دیپلماسی مسیر رسیدن به راهکار 
مسائل حســاس اســت. او افزود که 
اتحادیه اروپا بــا رئیس جمهور و وزیر 
امور خارجه جدید ایران تماس برقرار 

کرده و با آن در ارتباط بوده است.

ایسنا- محمد شیاع الســودانی، نخست وزیر عراق 
گفت کــه دیگر نیازی بــه نیروهــای آمریکایی در 
کشورش نیســت. زیرا آنها تا حد زیادی در شکست 
داعــش موفق بوده اند و او قصد دارد به زودی جدول 

زمانی برای خروج نیروهای آمریکایی اعلام کند.
نخست وزیر عراق گفت: نیروهای آمریکایی در عراق 
بعد از اینکه تا حدی زیادی در شکست داعش موفق 
شدند دیگر حضورشان ضروری نیست. وقتی داعش 
دیگــر چالش واقعی نیســت پس نیــازی به حضور 
ائتلاف آمریکا در عراق نیســت. دلایل حضور ائتلاف 
آمریکا در عراق به پایان رسیده است و عراق ۲۰۲4 
دیگر عراق ۲۰۱4 نیســت. مــا از مرحله جنگ ها به 
مرحله ثبات رسیده ایم. ما مذاکرات صریحی با ائتلاف 
 بین المللــی داشــتیم و کمیته دوجانبــه ای را برای 

عقب نشینی نیروهای ائتلاف تشکیل دادیم.
آمریکا حدود ۲۵۰۰ پرســنل نظامــی در عراق دارد 
که میــراث ائتلافی به رهبری آمریکا اســت که در 
ســال ۲۰۱4 برای مبارزه با داعش تشــکیل شــد. 
حضور ســربازان آمریکایی و دیگر کشورها در عراق 
از نظر سیاسی حساس است و بسیاری از شهروندان 
و سیاســتمداران خواهان خروج آنها هستند. با این 
حــال، برخی از قانون گــذاران آمریکایــی از خروج 
کامل نظامی ابراز نارضایتــی کرده اند و گفته اند که 
 ایــن امر می تواند بــه داعش اجازه دهــد تا مجدداً 

گروه بندی شود.
الســودانی گفت که او این موضــوع را با جو بایدن، 
رئیس جمهــور ایالات متحده، هنگامــی که آنها در 
ماه آوریل در واشنگتن دیدار کردند و کشورهایشان 
 در مــورد خروج بــه توافق رســیدند، به بررســی 

گذاشته است.

نخســت وزیر عراق گفت: نقش نیروهــای عراقی در 
چنین حملاتی نشــان داد که آنها به تنهایی قادر به 
مبارزه با داعش هســتند. او گفــت: آنها این افراد را 
شــکار می کنند. »آنها را پیدا می کنند و می کشند. 
این پیروزی اســت که به دســت آوردیم. این ثابت 
می کند که دســتگاه امنیتی به سطحی از توانایی که 
آمریکایی هــا و عراقی ها به دنبال آن بودند، رســیده 
اســت. وی افزود: پایان مأموریــت نیروهای ائتلاف 
بین المللــی در عراق به زودی اعلام می شــود. پایان 
مأموریت ائتلاف بــه معنای پایان روابط بین عراق و 
آمریکا نیســت بلکه برعکس ما مذاکراتی برای ایجاد 
روابط امنیتــی پایدار و روابط اقتصــادی، فرهنگی، 
اجتماعی و علمــی داریم. ما در کنفرانس بین المللی 

ائتلاف ضد داعش شرکت می کنیم.
نخســت وزیر عراق گفت که مطمئن اســت عراق و 
آمریکا حتــی پس از خروج نیروهــا به همکاری در 
زمینه مســائل امنیتی و اقتصادی ادامه خواهند داد. 
او گفت که نتیجه انتخابات نوامبر، که دونالد ترامپ، 
رئیس جمهور سابق آمریکا را در مقابل کامالا هریس، 
معــاون رئیس جمهور قــرار می دهد، ایــن را تغییر 

نخواهد داد.
وی گفت: ما با هر دولتی که روی کار بیاید همکاری 

خواهیم کرد.
خاورمیانه در مرحله خطرناکی است

الســودانی از پیامدهای جنگ غزه ابراز تأسف کرد و 
گفت که خاورمیانــه در مرحله خطرناکی قرار دارد. 
او بر حمایت دولتش از فلســطینی ها و انتقاد از رژیم 
صهیونیســتی تأکید کرد و گفت: ما با طرفی روبه رو 
هســتیم که نظام بین الملل را با همه کنوانسیون ها و 

توافق هایش به رسمیت نمی شناسد.

نخســت وزیر عراق همچنین گزارش نیویورک تایمز 
مبنی بر تأســیس دفاتر حماس و انصــارا... یمن در 
بغــداد را تکذیب کرد و گفــت: در اینجا هیچ دفتر 
رسمی از این دست وجود ندارد. با این حال، او افزود 
که این گروه ها ممکن اســت نمایندگانی در کشــور 

داشته باشند.
الســودانی تأکید کرد: عراق کشور مهمی در اوپک و 
اوپک پلاس است و به کاهش تولید نفتی خود پایبند 
اســت. ما به تصمیمات اوپک برای حفظ قیمت نفت 
و ایجاد تعادل و توزان بیــن منافع تولیدکنندگان و 
مصرف کنندگان پایبند هستیم. ما در مقابل دو گزینه 
درباره صدور نفت از طریق بندر جیهان هســتیم یا 
اصــلاح قراردادها یــا اصلاح قانــون بودجه که این 

موضوع نیازمند اجماع سیاسی است.
الســودانی گفــت: ایــران حامــی روند سیاســی و 
تلاش های عراق در مبارزه با تروریســم بوده اســت. 
عراق تنها کشــور در منطقه است که روابط خوبی با 
ایــران و آمریکا دارد و دولت او در تلاش اســت تا از 
روابط نزدیک خود با ایران و آمریکا برای بهبود روابط 
بین آنها استفاده کند، اما او جزئیاتی درباره چگونگی 

آن ارائه نکرد.

ایسنا- رهبران و اعضای شورای عالی سیاسی یمن 
درباره شــلیک موشــک مافوق صوت »فلسطین ۲« 
به ســمت هدفی نظامی در نزدیکی تل آویو گفتند: 
 دشمن اسرائیلی در آینده شاهد شگفتی های بیشتر 
خواهد بود. محمدعلی الحوثی، عضو شــورای عالی 
سیاسی یمن این عملیات را »قهرمانانه« خواند و تأکید 
 کرد که این عملیات نشــان دهنده افتخار همه مردم 
یمن اســت. الحوثــی در گفت وگوی ویژه با شــبکه 
»المسیره« از رژیم های عربی خواست گام های جدی 
برای ایستادن در کنار برادران فلسطینی خود بردارند 
و از آنها در مبارزه با تجاوزات صهیونیستی به صورت 

عملی و مؤثر حمایت کنند.
وی اشاره کرد: یمن قدرت زیادی که رژیم های عربی 
دارنــد را ندارد، اما عملیات نظامی ما دشــمن را به 
وحشت انداخت و توانست ۲ میلیون شهرک نشین را 

به پناهگاه ها بفرستد.
وی بــا تأکید بــر اینکه یمن به هر نحــو ممکن به 
حمایت از برادران فلسطینی کمک می کند، با اشاره 
به تأکید رهبر انقلاب یمن مبنی بر نداشــتن سقف 

مشــخصی در عملیات حمایت از فلسطین و مبارزه 
با دشمن صهیونیستی، آمریکایی و انگلیسی تصریح 
کــرد: این عملیــات را می توان بارقــه امیدی برای 
برادران فلســطینی دانســت و تا زمانی که کشتار و 
محاصره فلسطین اشغالی ادامه داشته باشد، یمن به 

عملیات خود ادامه خواهد داد.
همچنیــن عبدالعزیز بــن حبتور، یکــی از اعضای 
شــورای عالی سیاســی گفت که عملیات نظامی و 
هــدف قرار دادن »یافا« )تل آویو( با موشــک مافوق 
صوت فلســطین ۲ یکی از نتایج وعده رهبر انصارا... 
اســت که خطاب به دشــمن صهیونیســتی گفت: 
 دشــمن صهیونیســتی بایــد منتظــر عملیات های 
نظامی زیادی باشــد که از زمین، هــوا و دریا به آن 

خواهد رسید.
بــن حبتور با اشــاره بــه اینکه محوریــت رهبری 
انصارا... بر مسئله حقانیت است و امروز همانطور که 
می گویند این امر در عملیات جســورانه و عظیم که 
دشمن صهیونیستی را روی یک پا نگه داشته است، 

مشهود است.
بن حبتور

بن حبتور به شــبکه المسیره تأکید کرد که این روز 
برای همــه آزادگان جهان اســلام، خارجی و عرب، 
روزی مهــم و روز بزرگی اســت و روزی اســت که 
یمنی ها در آن ۲ مناسبت بزرگ را جشن می گیرند. 
مناســبت اول به مناســبت میلاد نبی اکرم )ص( و 
دومی عملیاتی اســت کــه عمق پایتخت دشــمن 

صهیونیستی را هدف قرار داد.
وی افزود: این مناســبت همه آزادگان جهان و همه 

رزمندگان مقاومــت در صحنه را امیدوار می کند که 
معتقدند این رژیم موقتی اســت و فقط نیاز به کسی 
دارد که با قدرت در برابر آن بایستد و به هدف مورد 

نظر خواهد رسید.
همچنین سفر الصوفی، مدیر دفتر عبدالملک الحوثی، 
رهبر انصارا... یمن با تأیید اینکه این عملیات شادی 
مضاعفی بر شــادی مردم در ســالروز میلاد پیامبر 
اکرم صلی ا... علیه و آله و ســلم اســت، این ســؤال 
 را مطــرح کرد که چگونه مردم ما وقتی اســرائیل را 
وحشــت زده می بینند کــه بعد از ایــن عملیات به 

پناهگاه ها می گریزند، خوشحال نشوند؟
الصوفــی بــه المســیره تصریــح کرد کــه اهمیت 
 ایــن عملیــات بــا دور زدن تمامــی ســامانه های 
دفاعی دشــمن صهیونیســتی مشــخص می شود و 
 این شکســت بزرگ دشــمن علاوه بر شکست های 

قبلی است.
وی تأکید کرد: یمن به ارائه الگوهای شــگفت انگیز 
در حمایت از مردم فلســطین و دفــاع از مردم غزه 
ادامه خواهد داد و به هر وســیله ممکن در کنار آنها 
خواهد بود. الصوفی بار دیگر تأکید کرد: این عملیات 
یکی از ابزارهای ممکنی است که ما در اختیار داریم 
و دشــمن اســرائیلی در ازای این جنایاتی که انجام 
می دهد، خواهد دید که چه چیزی او را بیش از پیش 

شگفت زده خواهد کرد.
نیروهای مســلح یمن شــامگاه دوشــنبه از موشک 
مافوق صوت »فلسطین ۲« رونمایی کردند که هدفی 
نظامی را در منطقه »یافا« فلســطین اشغالی هدف 

قرار داد.

اخبار کوتاه جهان

نخستوزیرعراق:

به نیروهای آمریکایی در عراق نیازی نیست

رهبرانسیاسییمن:

دشمن اسرائیلی در آینده بیشتر شگفت زده خواهد شد

آسیای غربی

آسیای غربی



آگهی ثبتی و دادگستری

ایسنا- محمد اتابک، وزیر صنعت، 
معدن و تجارت در نشســت هیئت 
نمایندگان اتاق تهران که با حضور 
صنعت گــران  و  تولیدکننــدگان 
برگزار شــد، با اشــاره به وضعیت 
واردات خودرو اظهار کرد: وضعیت 
بازار برای واردات خودرو در ســال 
جاری مناسب بود، ارز خوبی برای 
این بخش داشتیم، به گونه ای که در 
پنج ماهه سال جاری نسبت به سال 
قبل میزان واردات سه برابر افزایش 

یافت، در بحث خودروهای کارکرده نیز بانک مرکزی، ســازمان استاندارد و گمرک مباحثی 
را مطرح کردند که باید آن ها را حل کنیم و بخشنامه موجود نیازمند اصلاحاتی است.

وزیر صمت با اشــاره با استانداردهای ۸۵ گانه خودروســازان که باید به آن ها توجه کنند، 
اظهار کرد: جلسه ای را در همین رابطه برگزار کردیم و قرار است که این موضوعات پیگیری 
شود و باید بپذیریم که خودروهای تولیدی نیازمند بازنگری و دقت بیشتری هستند، ضمن 
اینکه صحبت های آن ها نیز می بایســت شنیده شود در همین راستا کمیته راهبری خودرو 
را تشکیل داده ایم و از اتاق بازرگانی نیز تقاضا داریم که در این کمیته حضور داشته باشند.
وی بــا بیان اینکه کمیتــه کیفیت زیرمجموعه این کمیته خواهــد بود، گفت: در خصوص 
رفع نابســامانی ها تلاش خواهم کرد که هیچ بخشــنامه خلق الساعه را ابلاغ نکنم و در تمام 
کمیته هــای صنعت، معدن و تجارت حتماً یک نماینــده از بخش خصوصی که مورد قبول 

اکثریت است، حضور داشته باشد.
برایافزایشتولیدبهخودروسازانارزمیدهیم

اتابک با اشــاره به اینکه امیدواریم آرامش در بازار خودرو ایجاد شــود، گفت که ما باید با 
خودروســازان در مورد افزایش تولید صحبت کنیم که برنامه ریزی ها در حال انجام اســت، 

مقداری ارزبری دارند و باید ارز بدهیم که بتوانند افزایش تولید داشته باشند.
وزیر صمت در خصوص آخرین وضعیت رجســتری گوشی های آیفون گفت: در حال حاضر 
مســتندی در این ارتباط ندارم، در فضای موجود می بایست چند بخش وزارت ارتباطات و 

صمت جلساتی را برگزار کنند، هنوز اتفاق جدیدی نیفتاده، اما پیگیر هستیم.
اصلاحتعرفههایتجاریدردستورکاراست

وی در خصوص ممنوعیت واردات و صادرات، گفت: در این رابطه از سازمان توسعه تجارت 
درخواســت کردیم تا کارهایی را انجام دهــد، تعرفه هایی در این بخش وجود دارد که مانع 
انجام و پیشبرد کار می شود و توجیه اقتصادی نیز ندارند، لذا این تعرفه ها باید اصلاح شوند 
و تدابیر لازم برای این موضوع نیز در نظر گرفته شــده است. اگر این تعرفه ها اصلاح شوند 

تأثیر بالایی دارد چراکه حوزه تجارت مانند صنعت نیاز به سرمایه گذاری ندارد.
اتابک با اشــاره به موضوع دانش بنیان ها و موضوعاتی که در برنامه هفتم توســعه قید شده 
اســت، گفت: برای این مسئله وام های خاصی در نظر گرفته شده و تأکید روی فشار آوردن 
روی این رشــته خاص است و آن طور که برنامه ریزی شده تا ۱۵ مهرماه این موضوع تعیین 

تکلیف خواهد شد.
رفعموانعتولیدبرقصنعتازنیروگاهها

وزیــر صنعت، معدن و تجــارت در خصوص فضای کســب وکار و نیروگاه ها نیز اظهار کرد: 
مشــکل اصلی که در این رابطه وجود داشت این بود که صنعت برق در شرایط کمبود روی 
نیروگاه های بخش صنعت حساب باز می کرد و این مسئله موجب شده که بخش تولید نتواند 
کار خود را پیش ببرد برای این موضوع نیز تدابیری لحاظ شــده اســت، زمانی که تولید از 
چرخه اقتصاد خارج شــود تورم بر سر سفره ها قدم می گذارد؛ لذا باید به این موضوع توجه 
جدی شــود. وی با تأکید بــر اینکه اقدامی که صورت گرفت بــرای نیروگاه های خصوصی 
درســت نبود به همین دلیل چاره اندیشــی صورت گرفت و از نظر قانونی این موضوع تعیین 
تکلیف شــد، تصریح کرد: اکنون برای واحدهای تولیدی تسهیلاتی در این راستا تخصیص 

می یابد و دیگر نگرانی در این رابطه وجود ندارد.

وزیر صنعت، معدن و تجارت: 

در مورد واردات آیفون هنوز مستندی ندارم

بانک

بانک

شاخصبورس۱۶هزارواحدرشدکرد

تسنیم- در جریان دادوستدهای روزگذشــته، بازار سرمایه، بیش از ۱0میلیارد 
و 692میلیون ســهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر 6هزار و 7۵۸میلیارد تومان در 
بیش از 229هزار نوبت مورد دادوستد قرار گرفت و شاخص بورس با رشد ۱6هزار 

و ۵۸6944واحدی در ارتفاع 2 میلیون و ۸4هزار و ۱۵2واحد قرار گرفت.
بیشــترین اثر مثبت بر دماسنج بازار سهام در روز جاری به نام نمادهای معاملاتی 
فملی، فولاد و شســتا شــد و در مقابل نمادهای معاملاتی کچاد، کگل و وبانک با 

افت خود مانع افزایش بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اســاس این گــزارش، در بازارهای فرابــورس ایران هم با معاملــه ۵میلیارد و 
۵60میلیــون ورقه به ارزش ۱6هــزار و 722میلیارد تومــان در ۱26هزار نوبت، 
شــاخص فرابورس )آیفکس( ۱33واحد رشد کرد و در ارتفاع 2۱هزار و 720واحد 

قرار گرفت.
در این بازار هم روزگذشته بیشترین اثر مثبت بر شاخص فرابورس به نام نمادهای 
وســپهر، آریا و زاگرس شد و در مقابل نمادهای معاملاتی فغدیر، وهامون و رنیک 

بیشترین اثر منفی را بر این شاخص به نام خود ثبت کردند.

بخشنامهبانکمرکزیبهبانکهابرایمقابلهبافساد

ایرنا- ســجاد افشار، معاون حقوقی و امور مجلس بانک مرکزی طی بخشنامه ای 
به مدیران عامل بانک ها و مؤسسات اعتباری، بر لزوم اجرای کامل »قانون ارتقای 

سلامت اداری و مقابله با فساد« تأکید کرد.
وی با اشاره به متن بخشــنامه اعلام کرد: پیرو نامه شماره 497۵0/۱402 مورخ 
2۵ آذر مــاه ۱402 مدیریت کل نظارت بر بانک ها و مؤسســات اعتباری که وفق 
اجزاء ۱-۱ و ۱-۵ بند ب ماده ۵ »قانون ارتقاء ســلامت اداری و مقابله با فساد«، 
»ارائه متقلبانه اســناد، صورت های مالی، اظهارنامه های مالی و مالیاتی به مراجع 
رســمی ذیربط« و »استفاده از تســهیلات بانکی و امتیازات دولتی در غیر محل 
مجــاز مربوط« از تخلفاتی هســتند که موجب محرومیت مرتکبــان از امتیازات 

مذکور در بند الف ماده ۵ قانون پیشگفته خواهند شد.
به گفتــه وی، هم چنین با عنایت بــه ظرفیت این قانون بانک هــا موظفند برای 
برخورد با افرادی که از تســهیلات بانکی در غیر محل مجاز استفاده کرده و یا با 
ارائه اسناد متقلبانه اقدام به اخذ تسهیلات از بانک ها و مؤسسات اعتباری کرده اند، 
از یک سو و تکالیف قانونی نسبت به نظارت بر قراردادهای منعقده و گزارش موارد 
تخلــف )از جمله ماده ۱3 قانون ارتقاء ســلامت اداری و مــاده 4 آیین نامه فصل 
ســوم قانون عملیات بانکی بدون ربا( موارد بروز تخلفات فوق را در اســرع وقت 
به دبیرخانه هیئت موضوع ماده شــش قانون ارتقا سلامت اداری و مقابله با فساد 

اداری مستقر در سازمان بازرسی کل کشور منعکس کنند.
وی تأکید کرد: گزارش های مربوط به پرونده های تســهیلات کلان تر یا واجد رای 

قطعی قضایی در اولویت قرار گیرند.

نرخخریدتضمینی۶محصولاساسیاعلامشد

فارس- در جلســه شــورای قیمت گذاری محصولات کشــاورزی، قیمت خرید 
تضمینی برخی از دانه های روغنی و جو برای سال زراعی آینده تصویب شد. 

رضا حاجی پور، نماینده ناظر مجلس شورای اسلامی، در شورای قیمت گذاری گفت 
کــه نرخ خرید تضمینی کلزا 4۱0 هزار ریال، ســویا 430 هزار ریال، آفتابگردان 
360 هزار ریال، کاملینا 360 هزار ریال، ذرت ۱3۵000 هزار ریال و جو ۱3۵000 

هزار ریال تعیین شد. 

پرداخت200هزارمیلیاردتومانوامازدواجوفرزندآوری
باشیوههایجدید

فارس- محمدرضا فرزیــن، رئیس کل بانک مرکزی پس از جلســه همفکری با 
کمیســیون اصل نود مجلس در جهت تسهیل و تسریع در پرداخت وام ازدواج و 
فرزند در خصوص عملکرد شبکه بانکی در اجرای تسهیلات تکلیفی گفت: مجموع 
وام ازدواج و فرزندآوری که تاکنون توسط شبکه بانکی به متقاضیان پرداخت شده 
اســت بالغ بر ۱00 همت است که ۸۱ همت آن مربوط به وام ازدواج و ۱9 همت 
مربوط به وام فرزندآوری اســت. دکتر فرزین با اشــاره به تکالیف قانونی پرداخت 
این تسهیلات تصریح کرد: شبکه بانکی در مجموع بایستی 200 میلیارد بر اساس 
قانون برای ســرفصل تســهیلات ازدواج و فرزند پرداخت کند ولی برنامه ریزی ما 

پرداخت این تسهیلات فراتر از 200 همت پیش بینی شده است.
وی افزود: اعطای رقم ۵0 همت بودجه اضافه بر 200 همت قانونی برای پرداخت 
وام ازدواج و فرزنــد که دو هفته پیش در هیئت عامل بانک مرکزی تصویب شــد 
بین 7 بانکی که متقاضیان دریافت این دو تســهیلات در آنها زیاد است آغاز شد. 
رئیس کل بانک مرکزی افزود: امروز بر اســاس توافقاتی که با کمیسیون اصل نود 
مجلس انجام دادیم مقرر شــد که مبالغی نیــز از روش های دیگر برای متقاضیان 

پرداخت شود و پس از نهایی شدن اطلاع رسانی لازم انجام خواهد شد. 
وی افزود: قطعاً با تصمیم های اتخاذ شــده، ثبت نام وام ازدواج و فرزند در سامانه 

مربوطه تسهیل می شود.

قیمتجدیدشیرخامدرستادتنظیمبازارتصویبشد

فارس- سید احمد مقدسی، رئیس انجمن صنفی گاوداران صنعتی اعلام کرد که 
افزایش 20 درصدی نرخ شیرخام در جلسه ستاد تنظیم بازار تصویب شد. رئیس 
انجمن صنفی گاوداران صنعتی که در برنامه تلویزیونی صحبت می کرد، افزود که 
نرخ جدید شــیر خام کیلویی ۱۸ هزار و ۱00 تومان تصویب شــده است.پیش از 
این دامداران به پایین بودن نرخ شیر خام که کیلویی ۱۵ هزار تومان بود اعتراض 
می کردند و خواســتار افزایش قیمت بودند. وزیر جهاد کشــاورزی هم در جلسه 
معارفه خود اعلام کرده بود که وضعیت قیمت شــیر خام را ســر و سامان خواهد 
داد. هنوز به صورت رســمی قیمت جدید شیر خام از سوی ستاد تنظیم بازار و یا 

وزارت جهاد کشاورزی ابلاغ نشده است.

آزادسازیسهامعدالتبهزودیتعیینتکلیفمیشود

باشــگاه خبرنگاران- حجت ا... صیدی، رئیس سازمان بورس و اوراق بهادار در 
خصوص تعیین تکلیف  و آزادســازی ســهام عدالت گفت: به زودی  در خصوص 
آزادســازی ســهام عدالت و تعیین تکلیف آن تصمیم گیری خواهیم کرد و نتیجه 

آن را اعلام می کنیم.
وی درباره اینکه آیا خلأ قانونی برای برخورد با نشــت اطلاعات در بازار سرمایه و 
ســازمان بورس وجود دارد و آیا برخورد با متخلفان اردیبهشت ماه ۱40۱ دنبال 
می شــود، گفت: در حال حاضر بــرای برخورد با تخلف نشــت اطلاعات در بازار 
ســرمایه قانون داریم و قرار نیســت قانون وضع کنیم و برای این موضوع از تمام 

ظرفیت های قانونی استفاده می کنیم تا شفافیت ارتقا پیدا کند.
وی ادامه داد: جزئیات برخورد با متخلفان اردیبهشت ماه ۱40۱ را اعلام خواهیم 
کرد اما وظیفه ما این اســت که این مسئله را به نحو مسالمت آمیزی دنبال کنیم 
تا دیگر از ایــن اتفاقات رخ ندهد و احیانا اگر جابجایی منافع خارج از قاعده بوده 

به بورس برگردد.
 رئیس ســازمان بورس هم چنین درباره مسئله قیمت های دستوری در بازار گفت: 
با نرخ گذاری دستوری مخالف هستیم چراکه به نوعی دستکاری بازار است و نظام 
طبیعی عرضه و تقاضا در بازار را بهم می زند بنابراین موضوع را از طریق رایزنی و 
مذاکرات با دستگاه های مربوطه از جمله وزارت صمت، کشاورزی و نفت پیگیری 
می کنیم. از این طریق می توانیم از به تدریج از فضای نرخ گذاری دســتوری که به 

ضرر اقتصاد است، خارج شویم.

5 سال سی ویکم  شماره 6377 اقتصادچهارشنبه 1403/06/28                                  

بازار

بازار

اقتصادکلان

مسکن

بورس

تجارت

سیاست گذاری  معاون  خبرنگاران-  باشگاه 
پولی بانک مرکــزی از اصلاح فرآیند ثبت نام 
و  ازدواج  قرض الحســنه  وام  متقاضیــان 
فرزند خبر داد و گفت: امــکان ثبت نام اولیه 
متقاضیان در همه ساعات شبانه روز در سامانه 

ازدواج و فرزندآوری فراهم می شود.
محمد شیریجیان، معاون سیاستگذاری پولی 
بانک مرکــزی ضمن تشــریح اقدامات بانک 
مرکزی به منظور تسهیل در اعطای تسهیلات 
ازدواج و فرزنــد آوری از طریق شــبکه بانکی 
تصریح کرد: با تدابیر اتخاذ شــده، مشخصات 
متقاضــی ذخیره می شــود و پــس از کلیه 
اســتعلام های لازم از ســامانه های مربوطه از 
جمله شــاهکار، ثبت احوال و درصورت نبودن 
بانک عامــل دارای اعتبــار در زمان ثبت نام، 
در سامانه یک بانک به صورت ذخیره انتخاب 
می شــود و متقاضی در فهرست ذخیره بانک 
عامــل در این بانــک قرار می گیــرد. به این 
ترتیب تقاضای متقاضی در کوتاهترین زمان 
ممکن در دســت اقدام و بررسی قرار گرفته و 
به محض نهایی شــدن، مراتب از ســوی این 
بانک به متقاضی اطلاع رســانی می گردد.وی 
تصریح کرد: علاوه بر ایــن، بانک مرکزی در 

راستای حمایت از متقاضیان تسهیلات ازدواج 
و فرزندآوری و تسهیل گری در فرآیند ثبت نام 
و اخذ تســهیلات مزبور، از مردادماه امســال 
بانک های قرض الحسنه مهر ایران و رسالت را 
نیز در زمره بانک های  عامل پرداخت تسهیلات 
قرض الحســنه ازدواج و فرزندآوری قرار داد و 
سهمیه تســهیلات ازدواج و فرزندآوری برای 
این بانک ها تعیین شد.شیریجیان خاطرنشان 

کــرد: در همین راســتا به منظور تســریع و 
تســهیل در پرداخت وام قرض الحسنه ازدواج 
و فرزندآوری بــه منظور پرداخــت زودتر از 
موعد سهمیه ماه های شهریور و مهر بانک های 
عامل به متقاضیان در صف پرداخت تسهیلات 
مزبور، جلسه ای با مدیران عامل شبکه بانکی 
برگزار شــد و با این بانک ها توافق شد که در 

این زمینه همکاری داشته باشند.

وی افــزود: آزادســازی مبلــغ ۵00 هــزار 
میلیارد ریال از ســپرده قانونــی بانک ها نزد 
بانک مرکزی به منظور تســریع در پرداخت 
تسهیلات قرض الحسنه ازدواج و فرزندآوری و 
کاهش تعداد متقاضیان در صف این تسهیلات 
از دیگر اقدامات انجام شده در این زمینه است 
که این منابع باید حداکثر طی مدت ســه ماه 
توســط 7 بانک  عامل منتخب صادرات ایران، 
رفاه کارگران، ملی ایران، تجارت، سپه، پست 
بانک ایــران و ملت برای اعطای حداقل ۱۵0 
هزار فقره تسهیلات ازدواج و ۱00 هزار فقره 
بکار گرفته شود.معاون  فرزندآوری  تسهیلات 
سیاســتگذار پولی بانک مرکزی خاطرنشــان 
کرد: در راستای اجرای قوانین بودجه امسال 
کل کشور و قانون حمایت از خانواده و جوانی 
جمعیت، از ابتدای ســال جاری تا تاریخ 26 
شهریور بالغ بر ۸۱6 هزار میلیارد ریال شامل 
24۵ فقره تســهیلات قرض الحسنه ازدواج به 
متقاضیان اعطا شــده که در مقایسه با مبلغ 
7۱4 هزار میلیارد ریال سهمیه تکلیفی بابت 
این تســهیلات تا تاریخ مزبور، عملکرد بیش 
 از ۱۱4 درصــدی را از ســوی شــبکه بانکی 

شاهد هستیم.

وی افزود: درخصوص تسهیلات قرض الحسنه 
فرزندآوری نیز از ابتدای ســالجاری تا تاریخ 
26 شهریورماه بالغ بر ۱92 هزار میلیارد ریال 
شامل 234 هزار فقره تسهیلات به متقاضیان 

اعطا شده است.
وی با اشــاره به مقرره قانونی تکلیف شــبکه 
بانکــی برای پرداخــت تســهیلات ازدواج و 
فرزندآوری در قانون بودجه گفت : براســاس 
بنــد )ث( تبصــره )۱3( قانون بودجه ســال 
۱403 کل کشــور : بانک مرکزی مکلف است 
مطابق با قانون حمایــت از خانواده و جوانی 
ایثارگران،  جمعیــت و قوانین مربــوط بــه 
از محــل ســپرده های قرض الحســنه اعم از 
جاری و پس انداز شــبکه بانکی پس از کســر 
ســپرده قانونی نســبت به اعطای تسهیلات 
قرض الحســنه ازدواج و فرزنــدآوری، به هر 
یــک از زوج هایــی کــه تاریــخ ازدواج آنها 
بعد از 0۱ /0۱ /۱399 بوده اســت مبلغ ســه 
میلیاردریال و برای زوج های زیر 2۵ ســال و 
زوجه های زیر 23 ســال مبلغ سه میلیارد و 
پانصــد میلیون ریال )که این ســقف ها برای 
خانواده های معزز شــهدا و ایثارگران دو برابر 

است( اقدام نماید.

بانک مرکزی: 

ثبتناموامازدواجشبانهروزیمیشود

صدا و ســیما- عبدالناصر همتی، وزیر امــور اقتصادی و 
دارایــی در آیین تکریــم و معارفه رئیس ســازمان بورس 
و اوراق بهادار با اشــاره به نامگذاری امســال افزود: گزارش 
بانک مرکزی نشــان می دهد با ادامه روند فعلی بعید است 
 رقم رشــد اقتصادی تا پایان ســال حتی بــه چهار درصد 

هم برسد.
وی با اشــاره به حکمرانی غلط اقتصادی، توضیح داد: برای 
توسعه اقتصاد به سرمایه نیاز داریم، اما اعتماد به بازار سرمایه 

از دست رفته است.
همتی تأکید کرد: بازار ۱40 میلیــارد دلاری به چه دردی 
می خورد و سازمان بورس باید تلاش کند همه اقداماتش به 

رشد ارزش بازار منجر شود.
وی بــا انتقاد از قطع گاز و بــرق صنایع، گفت: ظاهراً کمتر 

کسی از لطمات و آثار این موضوع آگاه است.
وزیر اقتصاد در ادامه بر لزوم اصلاح ساز و کار تعیین نرخ ارز 
نیمایی تأکید کرد و از رئیس جدید سازمان بورس خواست 
در زمان تدوین بودجه به طور جدی منافع بازار ســرمایه را 

پیگیری کند.
وی بــا بیــان اینکه رئیس این ســازمان ســه وظیفه مهم 
دارد، افــزود: رئیس ســازمان بــورس باید خــودش وارد 
 عمــل شــود وگرنه کــه خودمان هــم می توانســتیم این 

بازار را کنترل کنیم.
وزیر امــور اقتصادی و دارایــی اظهار داشــت: اقدام دیگر 
رئیس سازمان بورس باید برگزاری جلسات ماهانه با فعالین 
 بازار ســرمایه، مردم و رســانه ها باشد تا موضع گیری بورس 

مشخص شود. 
لزومفسادستیزیوشفافسازیدربازاربورس

همتی تصریح کرد: اقدام دیگر رئیس جدید ســازمان بورس 
باید برخورد با فساد و شفاف ســازی در این بازار باشد، زیرا 

گلایه از فساد در عملیات بازار سرمایه بسیار زیاد است.
وی گفت: رهبر معظم انقلاب امسال را سال جهش تولید و 
مردمی سازی نامگذاری کردند که این مهم است که امسال 

چه کارهایی می توانیم در تولید و رشد پایدار انجام بدهیم.
وزیر امور اقتصاد و دارایی افزود: ما تلاش داریم تولید ثروت 
انجام دهیم تا رفاه مردم بالا برود نه اینکه این همه کار انجام 
بدهیــم و این اتفاق نیفتد و هم چنان با تورم و رشــد پایین 
روبه رو باشــیم. در حالی که در دنیای امروز همه چهار نعل 

می دوند ما قدرت رقابتی را از دست می دهیم.
همتی تصریح کرد: تولید بخــش مهمش به بازارهای مالی 
بازمی گردد بنابراین اگر خوب کار نکند، تولید اتفاق نمی افتد، 
این درحالیســت کــه در دنیا به رقم های بالایی از رشــد و 
پیشــرفت رسیدند تکیه بر بازارهای مالی و سرمایه ای باعث 

شده در دنیا برخی کشورهای پیشرفته به ما افخر بفروشند.
وزیــر امور اقتصادی و دارایی تصریح کــرد:  به هر حال این 
هماهنگی، قانــون جدید تأمین مالی که زیرســاختش در 
مجلس تصویب شده، سه ماه قبل عملیاتی شد که هم افزایی 
نهادهای تأمین کننده مالی برای اقتصاد کشــور پیش بینی 

شده است.
همتــی با بیــان اینکه مــا واقعا کمبــود ســرمایه داریم، 
اظهارداشت: اگر قرار باشد در جایی مثل بورس اعتماد مردم 

برای سرمایه گذاری از بین برود با مشکل روبه رو می شویم.
وی گفت: رشــد اقتصــادی، کنترل تــورم و جلوگیری از 
بیکاری اســت اگر این مهم محقق شــود یعنی مسئولان 

موفق شده اند.
وزیــر امور اقتصادی و دارایی یکی از مشــکلات دیگر بازار 
ســرمایه را ارزش پایین مارکت کپ دانست و افزود: اکنون 
کل ارزش مارکت کپ ما ۱40 میلیارد دلار در بازار ســهام 
ایران است، این درحالیست که ارزش یک شرکت در دنیا 2 
برابر این مبلغ است بنابراین این وضعیت قابل قبول نیست 
و باید اصلاح شود و عملکرد بورس باید آن را افزایش دهد. 
همتــی یکی از انتظارات خود از رئیس ســازمان بورس را 

توسعه مارکت کپ اعلام کرد. 
وی دربــاره نــرخ ارز گفت: گفته ها حاکی از آن اســت که 

ارز نیمایی به قهوه هــم تخصیص پیدا می کند که قیمتش 
در بازار معادل 2 برابر ارز آزاد اســت؛ بنابراین لازم است در 
دولت و بانک مرکزی جهــت تخصیص بهینه ارز مذاکراتی 

صورت بگیرد.
وزیر امور اقتصــادی و دارایی با بیان اینکه بورس باید مرکز 
تأمین اعتبار کشور باشد، افزود: در حال حاضر همه بار روی 

دوش سیستم بانکی است که باید اصلاح شود.
همتی، ناتــرازی بانکی را یکی از علل مشــکلات اقتصادی 
عنوان کرد و اظهارداشــت: اصلاح نرخ ســود زمانی محقق 
می شود که همه بانک ها تراز شــوند، زیرا اکنون 30 درصد 
نرخ سود از بهره بالاتر است بنابراین با همکاری تیم اقتصادی 
تلاش داریم نرخ بهره را کنترل کنیم تا تأمین مالی از طریق 

بازار سرمایه تأمین شود.
وی با اشــاره بــه اینکه امروز در بازار ســرمایه  ۵0 میلیون 
ســهام دار داریم، گفت: تعاد فعالان بازار سرمایه خیلی کم 

شده  است که باید این مهم هرچه سریعتر اصلاح شود.

مهر- معاونت برنامه ریزی و مدیریت منابع وزارت راه و شهرســازی در 
گزارشــی، عملکرد طرح نهضت ملی مســکن را از ابتدای شروع طرح و 
همچنین شــورای عالی شهرســازی و معماری را در ۵ ماه ابتدای ســال 

جاری تشریح کرد.
بر اســاس این گــزارش، عملکرد طرح نهضت ملی مســکن در خصوص 
مجموع واحدهای مسکونی شروع شده، در دست ساخت و تکمیل شده به 

تعداد 2 میلیون و 6۸7 هزار و 4۵0 واحد است. 
تفکیــک واحدهــای در حــال ســاخت نهضت ملی مســکن شــامل 
واگــذاری انفرادی و گروهی زمین در قالب اجاره 99 ســاله در شــهرها 
بــه تعــداد 340 هزار و 46۵ واحــد، واگذاری انفــرادی زمین در قالب 
 اجاره 99 ســاله در روســتاها به تعداد ۸۵ هزار واحــد، واگذاری زمین 
در قالــب طــرح جوانی جمعیت در شــهرها به تعــداد 74 هزار و 6۵۸ 
واحــد، واحدهــای حمایتی تعریف شــده مؤثــر به صورت انبوه ســازی 
روی اراضــی دولتــی بــا اجاره 99 ســاله در شــهرها به تعــداد 720 
 هــزار و 33۸ واحد، تأمین مســکن ملی و ســازمانی نیروهای مســلح
بــه تعداد 2۵4 هزار و ۱46 واحد، نوســازی بافت فرســوده شــهری به 

تعداد 300 هزار واحد، پرداخت تســهیلات به بخــش خصوصی دارای 
زمیــن )خــود مالکان( به تعــداد 206 هــزار و 23۵ واحــد، پرداخت 
تســهیلات نوســازی و بهسازی مسکن روســتایی به تعداد ۵74 هزار و 
 ۱92 واحد و تکمیل واحدهای باقیمانده مسکن مهر به تعداد ۱32 هزار 

و 4۱6 واحد است.
بر اســاس آمــار، عملکــرد معاونت شهرســازی و معمــاری در نهضت 
ملی مســکن در پنج ماه ابتدای امســال )۱403( شــامل الحاق 2 هزار 
و 333 هکتــار اراضــی از طریــق مصوبات شــورای عالی شهرســازی 
 و معمــاری و 3/7 هکتــار مســاحت از طریــق مصوبــات کمیســیون 

ماده ۵ است.
الحاقبیشاز2هکتاراراضیدرشورایعالیشهرسازیومعماری

طی۵ماههامسال
مصوبات شــورای عالی شهرســازی و معماری ایــران در پنج ماه ابتدای 
۱403 در خصوص نهضت ملی مسکن و الحاق اراضی به محدوده شهرها 
شــامل الحاق ۵۱۵ هکتار اراضی به شهر پیشوا، الحاق ۱2 هکتار اراضی 
به شهر پردیس، الحاق ۱۵0 هکتار اراضی برای احداث شهرک مسکونی 
آذرشهر در استان آذربایجان شرقی، الحاق ۱7۱ هکتار اراضی موسوم به 
پشــه کش در شهر کرمانشــاه، الحاق 2۱ هکتار اراضی در شهر جوانرود 
کرمانشــاه، الحاق 3۸0 هکتار اراضی کوهمره برای احداث شــهرک در 
اســتان فارس و الحاق ۸۸0 هکتار اراضی در اســتان فارس برای احداث 

شهرک داریان است.
مصوبات کمیســیون ماده ۵ اســتان ها درخصوص نهضت ملی مســکن 
در پنــج ماه ابتدای ســال جــاری نیز شــامل تغییر کاربــری ۱9۱7 
مترمربــع اراضی در شــهر دندی اســتان زنجان تحــت مالکیت بنیاد 
مســکن و تغییر کاربــری حمل و نقل و فضای ســبز 3۵ هزار مترمربع 
 در شــهر رامشــیر اســتان خوزســتان تحت مالکیــت اداره کل راه و 

شهرسازی است.

باشگاه خبرنگاران- صدرالدین عظیمی، نایب رئیس اتحادیه مرغداران 
گفت: براســاس آمار در مردادماه ۱42میلیون قطعه جوجه ریزی صورت 

گرفت که بر این اساس کمبودی در عرضه مرغ نداریم.
به گفته او، تلفات مقطعی ناشــی از قطعی بــرق برای مرغ طی روزهای 
گذشته منجر به کاهش تولید شــد، اما طبق روال سنوات قبل تقاضای 
چندانــی در بازار مهرماه نداریم که بر این اســاس مشــکلی در تأمین و 

توزیع مرغ نخواهیم داشت.
عظیمی متوســط تولید ماهانه مرغ را 240 تــا 260 هزار تن اعلام کرد 
 و افزود: با احتســاب میزان مصرف بخشــی از تولید بــه بازارهای هدف 

صادر می شود.
نایــب رئیس اتحادیه مرغداران از توقف صادرات مرغ خبر داد و گفت: از 
اسفندماه از واردکننده به صادرکننده مرغ تبدیل شدیم، اما طی روزهای 
اخیر صادرات بدلیل بحث تنظیم بازار داخل متوقف شده است، مگر برای 

مرغ هایی که از قبل کشتار شده باشند، صادرات انجام می شود.
به گفته او، بنابر آمار پتانســیل تولید ســالانه 3 تا 3/۵ میلیون تن مرغ 
در کشــور وجود دارد که به شــرط مهیا بودن شرایط نهاده و مؤلفه های 

تولید مشکلی نداریم.
 او بــا بیان اینکــه بازار صــادرات مرغ ثبــات ندارد، افــزود: علی رغم 

آنکــه قراردادهایی با تجار خارجی منعقد شــده، اما صــادرات متوقف 
 اســت که به همین خاطــر خیلی اعتبــاری به سیاســت های افزایش 

جوجه ریزی نیست.
عظیمی با بیان اینکه صادرات مرغ به طور متوسط 2 دلار ارزآوری دارد، 
گفت: اگر شــرایط تأمین نهاده  همانند چند ماه گذشــته فراهم باشد و 
تصمیمات مقطعی برای صادرات نداشــته باشیم، امکان صادرات سالانه 
300 تــا ۵00 هزار تن مرغ و ارزآوری یک میلیارد دلار از حیث صادرات 

مرغ به کشور وجود دارد.
نایب رئیس اتحادیه مرغداران درباره آینده تولید و بازار مرغ افزود: سال 
گذشــته قطعی برق در صنعت مرغداری نداشتیم، اما امسال قطعی برق 
انجام می شــود و به همین دلیل شاهد تلفات بودیم و با شروع فصل سرما 
انتطار می رود که قطعی گاز صورت نگیرد تا تولید دچار چالش نشود، از 
این رو پیش بینی می شود که اگر قطعی گاز اعمال نشود، علاوه بر تأمین 

نیاز داخل در صادرات نقشی داشته باشیم.
عظیمی گفت: تا پایان ســال پیش بینی می شود که صادرات طبق روند 
فعلی نباشــد، مگر اینکه در فرصت باقی مانده جوجه ریزی صورت بگیرد 
و اقدامات لازم انجام شــود، در غیراین صورت با ادامه این روند صادرات 

چندانی نخواهیم داشت.

وزیر امور اقتصادی و دارایی تأکید کرد:

ضرورت بازگرداندن اعتماد به بورس

الحاق  بیش از ۲ هزار هکتار اراضی برای طرح نهضت ملی مسکن

پتانسیل صادرات ۳۰۰ هزار تن مرغ وجود دارد

اقتصادکلان

بورس
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»زهرا سعیدی« دبیر جشنواره تئاتر فارس شد

ورزش

»هم شاگردی سلام« با آغاز مدارس به آنتن می رسد
به مناسبت آغاز سال تحصیلی جدید و بازگشایی مدارس، شبکه آموزش سیما 
با برنامه »هم شاگردی ســام« میزبان مخاطبان خواهد بود که در بخش های 
مختلف به گفت و گو با میهمانان متفاوت، تبریک سلبریتی ها و چهره ها، حضور 

معلمان از سراسر کشور و بازگو کردن قصه های جذاب و شنیدنی می پردازد.
این برنامه با اجرای شــهریار ربانی در یک دکور که شبیه کاس درس است، 
تولید می شــود و دانش آموزان در آن حضور دارند، همچنین بازی های جذاب 
در کنار بابای مدرســه فضای مفرحی را برای مخاطبــان فراهم می کند. تیم 
برنامه ســاز دکــوری را هم با طراحی محمد خائف با حــال و هوای ماه مهر و 

کاس درس و مدرسه تدارک دیده است.
با توجه به روز پاسداشــت زبان و ادبیات فارســی این برنامه 27 شــهریور به 
صورت ویژه به این موضوع می پردازد. ویژه برنامه »هم شــاگردی ســام« به 
تهیه کنندگی سیداحســان میرمحمدعلی از 27 شــهریور تا 3 مهر ماه هر روز 

ساعت 19 تا 21 از شبکه آموزش پخش می شود.

»عطا مجابی« با روسیه یک فیلم مشترک ساخت
عطــا مجابی، نویســنده و کارگردان با فیلم کوتــاه »Rekindle« )رکین دل( 
توانست در یک رویداد بین المللی ضمن تولید این فیلم کوتاه در کشور روسیه، 

موفق به کسب جایزه نخست رویداد بین المللی FILM7DAYS شود.
»Rekindle« یک اثر نئونوآر که با همکاری هنرمندانی از ســه کشــور ایران، 
روســیه و آمریکا ساخته و به زبان روسی و به طور کامل در شهر کازان روسیه 
فیلمبرداری شده است و در حال حاضر برای حضور در جشنواره های بین المللی 
آماده پخش اســت. فیلم »Rekindle« با همکاری مشترک تهیه کنندگانی از 
ایران و روسیه تولید شده و در رقابت با آثار دیگر، موفق به کسب جایزه نخست 
این رویداد شد که این جایزه در مراسم افتتاحیه بیستمین جشنواره بین المللی 
کازان به این اثر ســینمایی اهدا شد. در این فیلم کوتاه بازیگران روسی چون 

رامیل وازیف و گولچاچاک گارایوا نقش آفرینی کرده اند.
FILM7DAYS یک رویداد بین المللی اســت که هر سال در ماه سپتامبر در 
شهر کازان روســیه با حضور 1٠ گروه فیلم سازی از کشورهای مختلف برگزار 
می شود و فیلم سازان برای ساخت اثر نهایی 7 روز متوالی فرصت دارند تا تولید 
و پس تولید فیلم خود را در کازان روســیه به انجام برسانند. در رویداد امسال 

نماینده ایران موفق به کسب جایزه اول FILM7DAYS شد.

سلطه زنان بر فهرست نامزدهای نهایی »بوکر«
فهرســت نامزدهای نهایی جایزه ادبی »بوکر« 2٠2۴ درحالی اعام شد که ۵ 
مورد از ۶ نامزد این فهرســت را آثار نویســندگان زنان تشکیل داده اند که در 

تاریخچه ۵۵ساله این جایزه ادبی بی سابقه بوده است.
»گاردیــن«  نوشــت،  در جریان مراســمی که عصر دوشــنبه در لندن برگزار 
شــد، رمان هایی به قلم »پرسیوال اورت«،  »ریچل کوشــنر« ، »آن مایکلز«،  
»ســامانتا هاروی«،  »شارلوت وود« و »ییل ون در وودن«  به عنوان شانس های 
نهایی دریافت جایزه بوکر امســال معرفی شــدند. به این ترتیب »هاروی« به 
عنوان تنها نویســنده بریتانیایی این فهرســت برای نگارش رمان »مدار« که 
داســتان 2۴ ســاعت از ماجرای ۶ فضانورد در ایســتگاه فضایی بین المللی را 

روایت می کند با سایر نویسندگان رقابت می کند. 
جایزه بوکر که در سال 19۶9 تأسیس شد، یکی از مهم ترین جوایز ادبی جهان 
است که هر ساله به نویسنده رمانی که به زبان انگلیسی نوشته و در بریتانیا یا 

ایرلند منتشر شده باشد، اعطا می شود.

جوانمردیخطاببهرهبرانقلاب:
من دختر شما و فرزند ایران هستم

به گزارش ایرنا، ســاره جوانمردی، قهرمان پارالمپیــک پاریس و پرافتخارترین 
بانوی ورزشــکار پارالمپیکــی ایران در دیدار با رهبر انقاب، خطاب به ایشــان 
اظهار داشــت: من دختر شــما، فرزند ایران و قهرمان ایران و جهان در رشــته 
تیرانــدازی، مــادر قهرمانی هســتم که با تمام ســختی ها و مشــکاتش و با 
دعای شــما و مردم عزیز ایران توانســتم در چهارمیــن پارالمپیک حضور پیدا 
کنــم و پنجمیــن مدالم را کــه چهار مدال آن طا بوده اســت، کســب کنم. 
 امروز خوشــحالم کــه به عنــوان پرافتخارترین بانوی ورزشــکار پارالمپیک در 

خدمت شما هستم.
وی خطاب به مقام معظم رهبری گفت: همیشــه ورزشــکاران که خدمت رهبر 
انقاب می رســند، انگشتر آقا به دســت پهلوانان می رسد. امروز می خواهم یک 
سنت شــکنی کنم و انگشــتر شــما را برای میوه زندگی ام که پا به پای مادرش 

سختی ها را تحمل کرد، تا مادرش امروز شرمنده شما و مردم نباشد، بگیرم.

سندرومفرصتسوزیبیقرارپرسپولیسدرعربستان؛
 »گاریدو« معضل بزرگ را حل می کند؟

به گزارش ایرنا، تیم فوتبال پرســپولیس در نخســتین گام از مســابقات لیگ 
نخبگان آسیا در ورزشگاه خانگی الاهلی عربستان به مصاف این تیم رفت که در 

پایان این بازی با نتیجه یک بر صفر به سود سعودی ها به پایان رسید.
دروازه شاگردان خوان کارلوس گاریدو در این بازی خیلی زود باز شد و اگر این 
اتفاق رخ نمی داد شــاید نتیجه دیگری رقــم می خورد. الاهلی در دقیقه 2 بازی 
روی حرکت ترکیبی ریاض ماحرز و فرانک کسیه تک گل بازی را به ثمر رساند.
با توجه به بازیکنانی که الاهلی در اختیار داشت، پیش بینی می شد این تیم کار 
راحتی برابر پرسپولیس داشته باشد اما قرمزها در این بازی نمایش جالب توجه 
و امیدوارکننده ای داشــتند و علی رغم شکســت مقابل حریف نامدار عربستانی، 

عملکرد این تیم مورد تمجید هواداران و کارشناسان قرار گرفت.
سرخ پوشــان در این بازی بارهــا و بارها تا یک قدمی باز کــردن دروازه حریف 
عربســتانی پیش رفتند اما هر بار ناکام ماندند. از طرفی نیز انتخاب ادوار مندی 
ســنگربان سابق تیم چلسی و باشگاه الاهلی به عنوان بهترین بازیکن این زمین 
به خوبی بیانگر نمایش پرسپولیس است. این سنگربان سنگالی با مهارهای خود 

مهاجمین قرمزها را بارها ناکام گذاشت.
مندی اگر چه در این بازی با چند واکنش تماشــایی مانع گلزنی سرخ پوشــان 
شــد اما در برخی دیگر از صحنه ها مهاجمین پرسپولیس اگر دقت بیشتری در 
ضربات پایانی نشان می دادند، به طور حتم پرسپولیس می توانست دست پر جده 
را ترک کند. اتفاقا همین موضوع از شــب گذشته مسئله مهم و مورد بحث بین 
هواداران و کارشناســان بوده و بسیاری معتقد هستند که مهاجمین پرسپولیس 
شب گذشــته در حد و اندازه خود ظاهر نشــدند و عملکرد خوبی در این بازی 
نداشــته اند. با توجه به فرصت ســوزی عجیب مهاجمین پرسپولیس در بازی با 
الاهلی، گاریدو حالا برای تضمین موفقیت خودش و تیمش در ادامه رقابت های 
فصل باید برای این موضوع چاره ای بیندیشــد، در غیر این صورت سرخ پوشان با 

چالش جدی مواجه خواهند شد.

بــه گزارش مهر، تیم ملی فوتبال ایران چند لژیونــر را در ترکیب خود دارد؛ 
اما به جز مهدی طارمی که در تیم اینتر ایتالیا عضویت دارد ســایر لژیونرهای 
کشــورمان در ۵ لیگ معتبر فوتبال اروپا )ایتالیا، آلمان، انگلیس، فرانســه و 
اســپانیا( حضور ندارند که این نمی تواند اتفاق خوبی برای فوتبال ایران باشد 
و نیاز به تقویت بازیکنان پایه و اســتفاده از مربیان مجرب در سطح باشگاه ها 

دارد که بتوانند فوتبالیست های باکیفیتی را برای آینده آماده کنند.
در جدیدترین لیســت تیم ملــی فوتبال ایران برای حضــور در دیدار مقابل 
قرقیزســتان و امــارات در مرحله ســوم مقدماتی جام جهــان 2٠2۶، نام ۸ 
بازیکن لژیونر دیده می شد. ســعید عزت اللهی و سردار آزمون )شباب الاهلی 
دوبی(، محمد قربانی )اورنبورگ روســیه(، علی قلی زاده )لخ پوزنان لهستان(، 
مهــدی قایدی و شــهریار مغانلو )الاتحاد کلباء(، الهیار صیادمنش )وســترلو 
 بلژیــک( و مهــدی طارمی )اینتر ایتالیا( اســامی بازیکنــان لژیونر تیم ملی 

فوتبال ایران هستند.
کشورهای غرب آســیا در سال های اخیر رشد خوبی را در فوتبال داشته اند و 
بازیکنان این کشــور در نقل و انتقالات تابســتانی به دو تیم از سری آ ایتالیا 

پیوســته اند. علی جاســم، مهاجم و جوان تیم ملی عراق با درخشــش در جام 
ملت های آســیا و همچنین در تیم نیروی هوایی توانســت نظر مثبت سســک 
فابــرگاس را به خود جلب کنــد و با عقد قراردادی راهی تیــم تازه وارد کومو 
به ســری آ ایتالیا شــد تا همبازی رافائــل واران، مدافع ســابق رئال مادرید و 

منچستریونایتد شود.

فوتبال غرب آســیا در نقل و انتقالات تابستانی اروپا عاوه بر علی جاسم، شاهد 
حضور ســعود عبدالحمید مدافع تیم ملی فوتبال عربســتان و باشگاه الهال به 
تیم رم ایتالیا نیز بود تا عربســتانی نشــان دهند که تنها وارد کننده بازیکن از 
اروپا به کشورشــان نیستند و بازیکن هم به تیم های قاره سبز صادر می کنند و 
ســعود عبدالحمید به جمع معدود بازیکنان عربستانی پیوست که سابقه حضور 

در فوتبال اروپا را دارند.

ســردار آزمون که از او انتظار می رفت در فوتبال اروپا حضور داشــته باشد، 
در تصمیمی عجیب و پس از خط خوردن از لیســت تیم بایرلورکوزن، راهی 
شــباب الاهلی امارات شد تا همبازی ســعید عزت اللهی دیگر بازیکن ایرانی 
این تیم شــود. عزت اللهی سال گذشــته از تیم وایله دانمارک راهی شباب 
الاهلی شــد تا پس از حضور در الغرافه قطر تجربــه بازی در لیگ امارات را 

هم داشته باشد.
فوتبال ایران شاهد انتقال شهریار مغانلو هم به فوتبال امارات بود و آقای گل 
دو فصل اخیر لیگ برتر کشورمان تصمیم گرفت تا هم بازی مهدی قایدی در 
الاتحاد کلباء شود. به جز مغانلو، محمدرضا آزادی نیز تصمیم گرفت فوتبال 
خود را در لیگ این کشــور ادامه دهد و به العروبه پیوست تا جمع بازیکنان 

ایرانی در لیگ امارات جمع شود.
در این بین محمدجواد حســین نژاد و سعید سحرخیزان نیز به لیگ روسیه 
و به ترتیب به عضویت تیم هــای دینامو ماخاچ قلعه و اورنبورگ درآمدند تا 
در بین ســایر نقل و انتقالات نقطه عطفی برای فوتبال کشــورمان محسوب 
 شــود تا در سال های آینده شــاهد حضور این بازیکنان در سطح بالاتری از

 فوتبال اروپا باشیم.
کشــورهای آسیای میانه مانند ازبکستان، تاجیکستان و... هم در سال های اخیر 
پیشــرفت خوبی در فوتبال داشــته اند و این احتمال می رود که اســتعدادیابان 
فوتبال در اروپا در سال هایی نه چندان دور بازیکنان این کشورها را به تیم های 

اروپایی منتقل کنند.

زنگخطربهصدادرآمدهاست؛

دنده معکوس بازیکنان ایرانی در فوتبال اروپا
عربهاپیشیمیگیرند؟

تلویزیون

سینما

کتاب

زهرا سعیدی، بازیگر شناخته شده تئاتر، سینما و تلویزیون کشور، به عنوان دبیر 
سی و پنجمین جشنواره تئاتر استان فارس معرفی شد.

ســعیدی در دومین نشست شورای سیاست گذاری جشنواره تئاتر استانی فارس 
گفــت: تاش می کنیم قضاوت ها در این جشــنواره کاماً عادلانه باشــد و همه 

هنرمندان به حق خود برسند.
وی اظهار کرد: برپایی کارگاه های آموزشی با حضور استادان و مدرسان حرفه ای 

و خبره تئاتر در حاشیه جشنواره ضروری است.
دبیر جشنواره تئاتر فارس ادامه داد: با حمایت مادی و معنوی اهالی هنر شیراز 

برای برپایی این کارگاه ها، برنامه ریزی می کنیم.
سعیدی گفت: تصور نکنیم که تنها قدیمی ترها تئاتر کار می کنند، بلکه جوان ها 

پرشورتر و توانمدتر هستند و می توانند کارهای بهتری را تولید و اجرا کنند.

وی بیــان کرد: هنگامی که باور داریم که جوانان با اســتعداد می توانند در کنار 
پیشکســوتان آثار هنری خاقانه ای را خلق کنند، پــس باید با ایجاد محبت و 
صمیمیــت و حمایت از آنها، وضعیتی ایجاد شــود که کارهــای موفق تر و قابل 

توجهی از سوی آنها شاهد باشیم.
زهرا ســعیدی، بازیگر ســینما و تلویزیون ایران، با بازی در سریال مریم مقدس 
شــناخته شده  و بسیاری از مردم بازی او در سریال های یوسف پیامبر، ستایش، 
هوش ســیاه و کیمیا را به خاطر دارند. از این بازیگر تئاتر، ســینما و تلوزیون، 
رمانی با نام »بی دل هوا« نیز درباره تأثیر جنگ هشت ساله ایران و عراق بر روی 

خانواده ها و زنان به چاپ رسیده است.
هنوز تقویم زمانی ســی و پنجمین جشنواره تئاتر استان فارس و سایر جزئیات 

مشخص نشده است.

اقتباسی تلویزیونی از رمان »شرق بهشت«  اثر برنده 
جایزه نوبل ادبیات جان اشتاین بک که آثاری چون 
»خوشــه های خشــم« را در کارنامه دارد و پیشتر 
دســتور ســاخت گرفته بود، بازیگران نقش اصلی 
خود را شناخت. شــنیده ها حاکی است کریستوفر 
ابوت، بازیگر آمریکایی نامزد جایزه گلدن گلوب در 
حال مذاکره برای پیوستن به اقتباسی تلویزیونی از 
این رمان اســت. پیشتر حضور فلورنس پیو بازیگر 
انگلیسی آثاری نظیر »اوپنهایمر«، »تلماسه: بخش 
دو« و »زنان کوچک« که نامزدی جایزه اســکار را 
در کارنامــه خود دارد در نقش اصلی این ســریال 
که برای نتفلیکس ســاخته می شــود، قطعی شده 
بود. از رمان »شــرق بهشــت« در ســال 19۵۵ 

یک اقتباس ســینمایی با همیــن عنوان و با بازی 
جیمز دیــن بازیگر فقید آمریکایی و به کارگردانی 
الیا کازان ساخته شــده بود. همچنین یک  سریال 
کوتاه در شــبکه ای بی سی در سال 19۸2 با بازی 
جین ســیمور، بازیگر ســریال »پزشک دهکده« 
تهیه و پخش شده اســت. احتمالا ابوت، که برای 
حضور در سریال »دختران« و فیلم »خرس سیاه« 
شناخته می شود، در این سریال نقش آدام تراسک 
شــخصیت اصلی داســتان را بازی خواهد کرد که 
برای اولین بار توســط دین به تصویر کشیده شده 
است. پیو نیز احتمالاً نقش کتی ایمز را ایفا خواهد 
کرد که در فیلم 19۵۵ توســط جــو ون فلیت به 
تصویر کشــیده شده بود. ون فلیت برای این نقش 

برنده جایزه اســکار بهترین بازیگر نقش مکمل زن 
شــد؛ ســیمور نیز برای بازی در این نقش جایزه 

گلدن گلوب بهترین بازیگر زن را دریافت کرد.
زویی کازان نویســنده و تهیه کننده اجرایی »شرق 
بهشــت« اســت و پیو عاوه بر بازی در کنار دیگر 
تهیه کننــدگان این اثر نیز حضور خواهد داشــت.
کازان در بیانیــه ای مطبوعاتی گفت: من از زمانی 
که نوجوان بودم با »شــرق بهشت« آشنا و به آن 
عاقه مند شــدم. از آن زمان، اقتباس از این رمان 
رویای من بوده اســت. او همچنیــن با بیان اینکه 
پیو برای بازی در این نقش بســیار مناسب است، 
افــزود: نمی توانم بازیگــری هیجان انگیزتر از او را 

برای زنده کردن این شخصیت تصور کنم.

تلویزیونسراغرمانمعروف»جاناشتاینبک«میرود

به گــزارش تســنیم، مهدی امیرآبــادی، بازیکن پیشــین 
اســتقال دربــاره برتری 3 بــر صفر تیم فوتبال اســتقال 
مقابــل الغرافه قطر در لیگ نخبگان آســیا، اظهار داشــت: 
 اســتقال بعد از مدت ها که درگیر حواشــی بــود، پیروزی

 خوبی کسب کرد.
 این برد را به هواداران، کادر فنی و بازیکنان تبریک می گویم. 
خوشبختانه اعضای کادر فنی توانستند از منجابی که برای 
آنها درست شده بود، خارج شــوند. متأسفانه حواشی دور و 
بر اســتقال زیاد بود، اما خدا را شــکر با یک پیروزی قاطع 
توانست از این منجاب بیرون بیاید و بدون توجه به حرف و 

حدیث ها نتیجه گرفت و دل هواداران را شاد کرد.
وی در ادامه افزود: اســتقال در تمام خطوط از خط دفاعی گرفته تا خط حمله عالی بازی کرد و مشــکل خاصی در 
تیم وجود نداشــت. نکته مهم دیگر بازی، نمایش خوب بازیکنان تعویضی بود. در اســتقال و پرســپولیس، بازیکنان 
نیمکت نشــین با اصلی ها شاید یک درصد تفاوت داشته باشند یا طبق سلیقه سرمربی روی نیمکت بنشینند. بازیکنان 

تعویضی استقال خوب کار کردند و نشان دادند همه یک دل هستند.
بازیکن پیشین استقال خاطرنشان کرد: فشار زیادی روی جواد نکونام بود، اما تیم او توانست بازی خوبی در خور نام 
استقال به نمایش بگذارد. استقال هجومی بازی کرد و حتی پس از گل اول عقب ننشست و هجومی به کارش ادامه 
داد. امیرآبادی با انتقاد از برگزاری بازی در ورزشگاه شهدای شهرقدس گفت: برای فدراسیون فوتبال متأسفم که با این 
همه ســرمایه نتوانسته ایم ورزشگاهی در خور نام تیم ملی و بازیکنان با استعداد فوتبال کشور درست کنیم. مشکات 
ما به کجا رسیده است که کشور ثالثی می گوید حاضریم برای ایران ورزشگاه رایگان بسازیم؟ این حرف ها جای تأسف 

دارد و هیچ مسئولی پاسخی نمی دهد و نمی گوید خودمان ورزشگاه درست می کنیم. 

دیویدتیلور:

فکرنمیکنمدرجهانیآلبانیشرکتکنم
بازیکنپیشیناستقلال:

استقلالازمنجلابخارجشد

»لینداکیانی«وبازسازیچهرهتاریخی
لیندا کیانی، بازیگر ســینما، تلویزیون و تئاتر در هشتمین شماره »هیچ یک« با بازیابی چهره 
کلئوپاترا روی جلد این مجله رفت. »هیچ یک« مجله پژوهشی فرهنگ، هنر و سبک زیست 
است که تاش می کند با بازسازی یک چهره خاص یا لحظه تاریخی جریان فرهنگی بسازد.
لینــدا کیانی درباره این تجربه می گویــد: حضور در هیچ یک برای بخش هم چهره با تاریخ 

شبیه بازی در آثار مختلف است. 
ما همیشــه صحنه هایی را خلق می کنیم و به نقش هایی جان می دهیم. تفاوت جالبش 

برای من در این پروژه ثابت بودن یا همان قالبش یعنی عکس است. این که حسی 
را در یک قاب بازی کنی، به نظرم لذت بخش و چالش برانگیز است. مهم ترین 

جزئیاتی که اول در نظر گرفته ام نوع نگاه این شخصیت است. کلئوپاترا به 
دلیل نفوذ و قدرتی که داشته، بی شک متفاوت نگاه می کرده است. مدیر 
مســئول »هیچ یک« چاوش شیرانی است. این مجله به سردبیری مارال 
دوستی به شکل مجازی منتشر می شود.در پایان زمان پروژه، پادکست 
تصویری »هیچ یک« برای عاقه مندان آماده و پخش خواهد شد. این 
پادکســت تصویری همزمان برای ناشــنوایان نیز قابل استفاده است. 
طراح گرافیک پوستر میثم میرزایی، طراح گریم محمود پورمحمود و 

عکس برعهده کورش جوان است .

»برفآخر«امینحیاییپساز۳سالبهسینماهامیآید
هفدهمین جلســه شورای صنفی نمایش در خانه سینما برگزار 
شد و قرارداد سرگروهی فیلم های »لختگی«، »استاد« و »برف 

آخر« به ثبت رسید.
براســاس مصوبه این جلســه، فیلم ســینمایی »بــرف آخر« 
به کارگردانی امیرحســین عســگری و تهیه کنندگی حســن 
مصطفوی توســط پخش »خانه فیلم« به ســرگروهی پردیس 
ملت اکران خواهد شــد. این فیلم در سال 1۴٠٠ در چهلمین 
جشنواره فیلم فجر رونمایی و برنده چهار جایزه شد. سیمرغ 
بهترین بازیگر نقش اول مــرد برای امین حیایی، بهترین 
فیلمبــرداری و بهترین چهره پردازی از جمله جوایز این 
فیلم بودند؛ ضمن آنکــه جایزه ویژه هیأت داوران هم 

نصیب »برف آخر« شد. 
در »برف آخر« که روایتی متفاوت است از زندگی یک دامپزشک در منطقه ای با هوای برفی است؛ لادن مستوفی و 
مجید صالحی هم بازی کرده اند.  در جلســه شورای صنفی نمایش همچنین اعام شد که فیلم سینمایی »لختگی« 
به کارگردانی کاوه دهقانپور و تهیه کنندگی مهدی ودادی و فیلم سینمایی »استاد« به کارگردانی سیدعماد حسینی 

و تهیه کنندگی بهروز افخمی توسط پخش بهمن سبز به سرگروهی پردیس مگامال اکران می شوند.

به گزارش ایســنا، رقابت فینال ۴ وزن غیرالمپیکی انتخابی تیم ملی کشتی آزاد آمریکا برای حضور در رقابت های قهرمانی 
جهــان 2٠2۴ برگزار شــد و در پایان ویتالی آروجا در ۶1، جیمز گریــن در 7٠، جردن باروز در 79 و دیوید تیلور در وزن 
92 کیلوگرم هر کدام با کســب 2 پیروزی به عنوان نمایندگان کشــتی آزاد آمریکا در رقابت های جهانی آلبانی که از 7 تا 
1٠ آبان برگزار می شــود، معرفی شــدند. دیوید تیلور دارنده ۴ مدال طای جهان و المپیک نیز که چند ماه پیش به دنبال 
شکســت در انتخابی تیم ملی آمریکا برای حضور در المپیک پاریــس از دنیای قهرمانی خداحافظی کرده بود، بار دیگر به 
میادین کشــتی بازگشــت و این بار در وزن 92 کیلوگرم به میدان رفت و موفق شد با ضربه فنی کردن زاهد والنسیا دارنده 

برنز  جهان، به عنوان ملی پوش آمریکا در رقابت های جهانی انتخاب شود.مدال 
گــزارش ســایت sportskeeda، دیوید تیلور دربــاره حضور در رقابت های جهانــی آلبانی گفت:  بــه 

نمی دانــم در این رقابت ها شــرکت خواهم کرد یــا خیر. من هنوز باید بــا مربیان صحبت کنم، 
چیزهای زیادی در حال انجام است. من در تیم اوکاهما مربیگری می کنم، کارمان فشرده است  
و می خواهیم قهرمان کشــور شویم. مسئولیت من آنجاست. اعضای کادرفنی باید با مدیران 
تیم صحبت کنند و خواهیم دید که آیا این تصمیم درستی است که به جهانی آلبانی بروم 

یا خیر؛ اما در حال حاضر خوشحالم که توانستم در انتخابی برنده شوم.
او در بخــش بعدی صحبت هایش گفــت: هدف من از حضــور در انتخابی رفتن به 
مســابقات و کســب عنوان قهرمانی جهان نبود. من تمام زندگی ام را در رقابت بودم 
و مدتی از رقابت دور شــده بودم و دوست داشتم دوباره به کشتی برگردم. این البته 
جنبه خودخواهانه تصمیم من است. نمی دانم چه اتفاقاتی رخ خواهد داد، چون مدتی 
اســت در رقابت ها نبودم و شــاید البته این یک فرصت خیلی خوب باشــد تا آخرین 
کشــتی ام را در ســطح بالا برگزار کنم. کامران قاســمپور دارنده 2 مدال طای جهان 
نماینــده وزن 92 کیلوگرم ایران در رقابت های قهرمانی جهان اســت و در صورت حضور 

تیلور، احتمالاً شاهد یک رقابت مهیج بین این دو ستاره کشتی جهان خواهیم بود.
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مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  استان فارس:
ساختار شورای توسعه فرهنگ قرآنی فارس

 تغییر می یابد

به گزارش ســبحان، حمیدرضا قانعی، مدیرکل فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
 فارس از تغییر ســاختار شــورای توســعه فرهنگ قرآنی این استان خبر 
 داد و گفــت: در جلســه آتی شــورای فرهنــگ عمومی  ایــن کار انجام 

خواهد شد.
وی یادآور شد: به طور کلی ساختار شورای توسعه فرهنگ قرآنی در سطح 
کشــور تغییر یافته اســت و دبیری آن از وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی 
 به سازمان تبلیغات اســلامی  واگذار شده است که بنا داریم همین تغییر 

ساختار را در استان فارس انجام دهیم.
قانعــی در ادامه با بیــان اینکه فعالیت های قرآنی در اســتان فارس طی 
ســال های اخیر رشد خوبی داشــته اســت، گفت: هماهنگی خوبی بین 

دستگاه های مرتبط در این حوزه وجود دارد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی  فارس با اشاره به فعالیت شورای توسعه 
فرهنگ قرآنی در اســتان فــارس اظهار کرد: با هماهنگی دســتگاه های 
 عضــو این شــورا به صــورت ماهانــه محافل قرآنی در ســطح اســتان 

اجرا می شود.
قانعــی برخی از برنامه های قرآنی ماه مبارک رمضان در اســتان فارس را 
یادآور شد و افزود: طی ماه مبارک رمضان امسال برنامه های خوبی توسط 
شورای توســعه فرهنگ قرآنی استان فارس در سطح استان اجرا شد که 
از جملــه آن می توان به محافل قرآنــی با تلاوت قاریان ملی و بین المللی 
و استانی اشــاره کرد. همچنین امسال برای نخستین بار در شب عاشورا، 
احیای قرآنی جامعه قرآنی شیراز با همت دستگاه های عضو شورای توسعه 

فرهنگ قرآنی برگزار شد.
وی در بخش دیگری از سخنان خود با اشاره به فعالیت های مؤسسه قرآنی 
بیت الاحزان گفت: این مؤسسه توانسته است در سطح بین الملل اقدامات 

خوبی را انجام دهد.

برگزاری مجمع عمومی  سالانه برق منطقه ای فارس

به گزارش سبحان، شرکت برق منطقه ای فارس با کسب گزارش مقبول از 
سازمان حسابرسی در سال ۱۴۰۲ توانسته است شاخص های استراتژیک 
را به طور چشــمگیری ارتقاء داده و هزینه کرد هدفمند، مؤثر و شفاف را 
در راســتای قوانین به درستی محقق نماید. این موفقیت در جلسه مجمع 
عمومی  سالانه این شــرکت که با حضور اسدی معاون برنامه ریزی و امور 
اقتصادی و عضو هیئت مدیره توانیر، غفاری مدیرکل دفتر مجامع عمومی 
 و نظارت مالی توانیر و اعضای هیئت مدیره شــرکت برق منطقه ای فارس 

برگزار شد، مورد تأکید قرار گرفت.
یداله حقیقی، مدیرعامل   شــرکت برق منطقه ای فارس در این جلســه با 
ارائه گزارشــی جامع از فعالیت های مالی، اجرایی و فنی در سال ۱۴۰۲، 
اعلام کرد: علیرغم تمامی  محدودیت های مالی، با برنامه ریزی های صورت 
گرفتــه در قالب نظام های جامع مدیریتی و همت همکاران خدوم در برق 
فارس توانســته ایم در راستای ارتقاء شــاخص های استراتژیک و عملکرد 

همسو با بودجه ابلاغی، گام های مؤثری برداریم. 
ابوالفضل اســدی، معاون برنامه ریزی و امور اقتصادی و عضو هیئت مدیره 
توانیــر نیز با تقدیــر از عملکرد شــرکت برق منطقه ای فارس، کســب 
گزارش مطلوب ســازمان حسابرســی را نشــانی از دقت و شفافیت این 
شــرکت عنوان کــرد و گفت: اســتفاده از تمامی  ظرفیت هــا برای رفع 
ناتــرازی در صنعت بــرق و اجــرای برنامه های کلان صنعــت، ضروری 
 است و نیروهای شــرکت برق منطقه ای فارس نقش مهمی  در این راستا 

خواهند داشت. 
همچنین در این جلســه، خریدار، معاون مدیــرکل دفتر مجامع عمومی 
 و نظــارت مالی توانیر بر اهمیت همســویی شــرکت های زیرمجموعه با 
دســتورالعمل های حاکمیت شرکتی تأکید کرد و از تلاش های انجام شده 

در این زمینه قدردانی نمود. 

با حضور استاندار فارس برگزار شد؛
جشن میلاد پیامبر اکرم )ص( و آغاز هفته وحدت

 به میزبانی اهل تسنن فارس

به گزارش سبحان، با حضور محمدهادی ایمانیه، استاندار فارس و جمعی 
از مسئولین استانی، جشــن آغاز هفته وحدت و میلاد پیامبر اکرم )ص( 
 به میزبانی مســلمانان اهل تســنن فارس در مسجد رســول اکرم )ص( 

برگزار شد .
ایمانیه همزمان با آغاز هفته وحدت و در حاشیه جشن میلاد پیامبر اکرم 
)ص( که در مسجد رســول اکرم )ص(، با اشاره به اهمیت وحدت، اظهار 
داشــت: لطف خداوند شامل حال مردم عزیز کشور ما شده و جهان اسلام 
در این برهه از زمانی که دشــمنی هایی رژیم غاصب صهیونیستی شدت 

گرفته اتحاد مسلمانان نیز به اوج خود رسیده است.
ایمانیــه با اشــاره بــر اینکه این حجم از دوســتی، صمیمــت و وحدت 
مســلمانان در تاریخ بی نظیر اســت، افزود: اینکــه در کنار مردم مظلوم 
فلســطین، حــزب ا... و انصــارا... و همه نیروهای مســلمان از شــیعه و 
ســنی در کنار هم بر علیه رژیم صهیونیســتی می جنگند نشــان دهنده 
 اوج این وحدت اســت و قطعاً دســت خداوند نیز بــا این جماعت متحد 

خواهد بود.
اســتاندار فارس با اشــاره به برنامه های مختلف دهــه وحدت نیز گفت: 
شــاهد برگزاری مراســم اهل تســنن با حضور بزرگان شــیعه و ســنی 
اســتان فــارس بودیم و در ادامه تــا هفدهم ربیع الاول نیــز برنامه های 
 متعدد و مختلفی در سطح اســتان با حضور شیعیان و اهل سنت برگزار 

خواهد شد.

برنامه های هفته دفاع مقدس در دانشگاه های فارس 
تشریح شد

به گزارش ســبحان، عباس توانا، مســئول بسیج دانشــجویی فارس در 
جلســه هماهنگی برنامه های هفته دفاع مقدس اظهار داشــت: از برکات 
مجاهدت هــای دوران دفاع مقدس، انتقال پیام ایســتادگی و مقاومت در 

داخل و همچنین خارج از مرزها است. 
وی با تأکید بر تبیین، نشر و تعمیق فرهنگ جهاد و شهادت در جامعه به 
ویژه نســل جوان، افزود: با توجه به در پیش بودن دومین کنگره ملی ۱۵ 
هزار شهید ولایت مدار اســتان فارس و کنگره شهدای دانشجوی استان، 

برنامه های هفته دفاع مقدس حول این محور است. 
مســئول بســیج دانشــجویی فارس به اشــاره بــه برنامه هــای هفته 
دفــاع مقــدس در دانشــگاه های این اســتان و تقارن آن با بازگشــایی 
دانشــگاه ها گفت: یادواره های دانشــگاهی و اجرای برنامــه مغناطیس، 
با محوریت شــهدای گمنام دانشــگاه ها و برنامه هایــی مانند روایتگری، 
 غرفه هــای فرهنگــی، اکــران فیلــم و... از جملــه اقدامــات هفتــه 

دفاع مقدس است. 
توانا از اجرای برنامه دیدار و سرکشــی از خانواده محترم شهدای دانشجو 
خبــر داد و تصریح کــرد: تولیدات هنری در قالب هــای مختلف، ازجمله 
پادکســت صوتی، کلیپ، شعر، عکس نوشــته و...، برگزاری جشنواره های 
 هنــری ادبــی و برپایی ســیر نمایشــگاهی بــا موضوع دفــاع مقدس 

برگزار می شود.
وی با تأکید بر فضاســازی محیط های دانشــگاهی و دانشجویی در هفته 
دفــاع مقدس، از اجرای پویش کتاب خوانی و اکران فیلم خبر داد و گفت: 
برگزاری نشســت هایی با موضوع دفاع مقدس بــا توجه به تبیین قدرت 
دفاعی، تبییــن نقش رهبری، تبییــن نقش آحاد ملت، نهادینه ســازی 
 ارزش هــا و تبییــن عقلانیــت در دفــاع مقــدس در دســتورکار قرار 

گرفته شده است.

به گزارش ســبحان، به منظور توســعه همکاری های منطقه ای و 
راهبردی تفاهم نامه همکاری های آموزشــی، فناوری، اشتراکی و 
توســعه ای با رویکرد بالا بردن ظرفیت های سرمایه گذار براساس 
طرح آمایش سرزمین مابین رؤسای اتاق های بندرعباس، زاهدان، 
بوشــهر، اهواز، خرمشهر، آبادان، خرم آباد، کرمان، یاسوج و فارس 

منعقد شد. 
در خصــوص این مهــم، محمدصــادق حمیدیــان، رئیس اتاق 
بازرگانی فارس گفت: این تفاهم نامه می تواند در جهت اشــتراک 
تجربیات و دســتاوردهای اتاق ها با هدف ارتقای سطح دانش فنی 
 و پیشــبرد اتاق ها به سوی اتاق نســل چهارم نقش قابل توجهی 

ایفا نماید. 
وی افزود: همکاری در زمینه هایی از جمله فعالیت های آموزشــی 
و کارشناســی تخصصی؛ تقویت فعالیت بخش خصوصی و ترویج 
راه حل های نوآورانه برای پاسخ گویی به نیازهای ذی نفعان اتاق ها؛ 
برگزاری رویدادهای مشــترک داخلی و بین المللی، توسعه حوزه 
ســرمایه گذاری و همچنین ایجاد راهکارهای مشــترک برای رفع 
مشکلات حوزه اقتصاد جنوب کشور از دیگر زمینه هایی است که 

در این تفاهم نامه دیده شده است.
   همکاری در حوزه مسئولیت اجتماعی بخش خصوصی جنوب 

کشور 
حمیدیــان بــا تأکید بــر اینکه همــکاری در حوزه مســئولیت 
اجتماعــی بخــش خصوصی جنوب کشــور از محورهــای مورد 
تأکیــد اتاق ها در این تفاهم نامه اســت ابزار امیــدواری کرد که 
امضــای این تفاهم نامه ســرآغاز فصــل تــازه ای از فعالیت های 
 اتاق هــای بازرگانــی و همکاری هــا در بخش خصوصی کشــور 
می باشــد. وی بیان کرد: با توجه به ظرفیت بالای هر اســتان در 
حوزه هــای اقتصادی؛ ایــن تفاهم نامه مابین ۱۰ اتــاق بازرگانی 
می تواند شرایط منحصر به فردی را برای ذی نفعان اتاق و فعالیت 
صنعتگران و فعالان اقتصادی اســتان ها ایجاد کند و شاهد جهش 

مطلوبی در حوزه صادرات و واردات کشور باشیم. 

   رسالت اتاق های بازرگانی ایجاد شرایط بهینه فعالیت بخش 
خصوصی و بهبود فضای کسب وکار است

حمیدیان اضافه کرد: رسالت اتاق های بازرگانی به عنوان پارلمان 
بخش خصوصی، ایجاد شــرایط بهینــه فعالیت بخش خصوصی و 
بهبود فضای کسب وکار است که اجرای این تفاهم نامه در اتاق های 
جنوب کشــور می تواند گام مؤثر و حرکت امیدبخشــی در جهت 
ارائه خدمات متنوع و با کیفیت با ذی نفعان اتاق و در نهایت تقویت 

بخش اقتصاد کشور باشد. 
در ادامه ســید مهدی طبیب زاده، رئیس اتاق بازرگانی کرمان نیز 
گفت: این تفاهم نامه در پانزده محور اصلی مطالعاتی، پژوهشــی، 
آموزشی و عملیاتی طراحی و با شش محور اجرایی مشخص و به 

طور همزمان در ۱۰ اتاق اجرا خواهد شد. 
خورشید گزدرازی رئیس اتاق بازرگانی بوشهر هم با اشاره به اینکه 
امضای این تفاهم نامه جهت ارتقای سرمایه گذاری در اقتصاد دریا 
محور؛ بر ضــرورت نگاه و تعریف جدید از همکاری های منطقه ای 

تأکید کرد. 
محمــد خاکی، رئیس اتــاق بازرگانی خرم آباد نیــز گفت: انتقال 
تجربیــات موفق اتاق هــا و رویکرد اشــتراکی در انتقال تجربیات 
 می توانــد آینــده بهتــری را برای ذی نفعــان اتاق ها بــه همراه 

داشته باشد. 
عبداله قبادی، رئیس اتاق بازرگانی یاســوج هم بر توسعه صادرات 
غیرنفتی از طریق ارتقای سطح همکاری و مشارکت ذی نفعان در 

هم افزایی اتاق های ده گانه جنوب کشور تأکید کرد. 
ســید مصطفی موسوی، رئیس اتاق بازرگانی خرمشهر نیز امضای 
این تفاهم نامه را دســتاوردی در جهت رسیدن به اهداف جمعی 
اتاق های کشــور دانســت و ابراز امیــدواری کرد که بــا اجرایی 
 شــدن این تفاهم نامه شــاهد جــذب و افزایش ســرمایه گذاری 

در کشور باشیم. 
ســیامک علی شــاپور، رئیس اتاق بازرگانی آبادان هم با اشاره به 
ظرفیت های توســعه و تبادل اطلاعات و ارتباطات در عصر حاضر 
گفت: امضــای تفاهم نامه همکاری میان اتاق ها در عصر توســعه 
تکنولوژی بر هم افزایی و فعالیت جمعی برای ارتقای سطح دانش 
فنــی اتاق ها در جهت ارائه خدمت به ذی نفعان مؤثر خواهد بود. 
عبدالحکیــم ریگی، رئیس اتاق بازرگانی زاهدان هم با اشــاره به 
پتانســیل های بالا و بکر فعالیت های اقتصــادی اعم از تولیدی و 
خدماتی اســتان های جنوبی کشــور بر ضرورت طراحی نقشه راه 
مبتنی بر تفاهم نامه حاضر تأکید کرد و گفت: ســواحل شــمالی 
خلیج فارس و دریای عمان به ویژه ظرفیت عظیم مکران می تواند 
بازتعریفــی از صادرات دانش محور و ارتقای ســرمایه گذاری های 

مولد را در پی داشته باشد. 

به گزارش ســبحان، محمدعلی عزیزی، معاون مهندسی 
شــرکت توزیع نیروی برق اســتان فــارس از اصلاح و 
بهینه سازی شــبکه های برق رســانی در ۲8۵ روستای 
سطح استان تا پایان امسال با صرف ۱38۰ میلیارد ریال 

اعتبار خبر داد.
عزیزی افزود: جهت محرومیت زدایی از اقشــار روستایی، 
برقراری عدالت اجتماعی و با هدف رفاه عمومی  و تأمین 
بــرق پایدار و مطمئن برای مردم در مناطق روســتایی، 
هم اکنون پروژه های اصلاح و بهینه سازی شبکه های برق 
در ۲8۵ روستای سطح استان در حال اجرا می باشد که 

تا پایان سال جاری به بهره برداری می رسد. 
وی خاطرنشــان کــرد: جهت اجــرای ایــن پروژه ها، 
جابجایی 73 دستگاه ترانســفورماتور، تعویض و نصب۴ 
هــزار اصله پایــه به همراه نصب ۵ هزار دســتگاه چراغ 
روشــنایی انجام خواهــد پذیرفت. این مســئول با بیان 

اینکه هم اکنون98درصد روستاهای استان از برق پایدار 
و مطمئن برخوردارند، افزود: در ســال گذشته ۵ روستا 
در اســتان فارس برق دار شدند که با این تعداد روستای 
بــرق دار، درحال حاضــر تعداد روســتاهای برخوردار از 
نعمت برق در اســتان فارس به ۲۴79روســتا رســیده 
اســت. عزیزی یادآور شــد: به  منظور برق رسانی به این 
تعداد روســتا در نیمه نخست سال جاری ۱6.۱ کیلومتر 
شبکه فشار متوسط روستایی و ۱.7 کیلومتر شبکه فشار 

ضعیف روستایی نیز احداث شده است.
وی برخورداری مشــترکان از برق پایــدار و تأمین رفاه 
جامعــه را از مهم ترین اهــداف شــرکت توزیع نیروی 
برق اســتان فارس عنوان کرد و ابــراز امیدواری نمود با 
اجرایی شدن پروژه های برق رسانی، بیش از پیش زمینه 
محرومیت زدایی و بهره مندی روستانشینان از آسایش و 

رفاه فراهم گردد. 

به گزارش ســبحان، کاظم اکرمی، رئیس منطقه ســه 
سازمان بازرســی و بازرس کل استان فارس با مدیرکل 
و کارکنان فرهنگ و ارشــاد اسلامی  این استان دیدار و 

گفت وگو کرد.
اکرمــی  در این دیدار با اشــاره به ظرفیت بالای شــهر 
شــیراز در زمینه های فرهنگی و هنــری؛ گفت: با ایجاد 
زیر ساخت های مورد نیاز و شناخت توانمندی ها می توان 

تحولی بنیادین در حوزه های مختلف رقم زد. 
  حاکمیت گفتمان سومین حرم اهل بیت )ع( بر همه 

شئون فرهنگی استان فارس
وی با تأکید بر حاکمیت گفتمان ســومین حرم اهل بیت 
)ع( بر همه شــئون فرهنگی اســتان فارس یادآور شد: 
همه دســتگاه های فرهنگی باید یک صدا و با یک شعار 
بحث فرهنگ را به شــکلی درخور و در شــأن سومین 
حــرم اهل بیت )ع( دنبال کنند تــا نتیجه ای که مدنظر 
اســت، حاصل شود. اکرمی  با اشــاره به اهمیت جایگاه 

فرهنــگ در جامعه بیان کرد: ســاختن جامعه فرهنگی 
نیازمند کارهای جهادی و پرداختن به زیرســاخت های 
هویتی دینی و اسلامی  اســت و مستلزم همرامی تمامی 

 ارگان های فرهنگی است. 
در جریــان این دیــدار مباحثی حول محور شــرایط و 
توانایی هــای فــارس در عرصه های فرهنگــی، هنری، 
تاریخی و اجتماعی و لزوم توجه بیشتر و تلاش به منظور 
رفع موانع و کاســتی های مرتبط بــا این عرصه مطرح و 

مورد گفت وگو و بررسی قرار گرفت.
در ادامه این بازدید بازرس کل استان فارس از بخش های 
مختلف اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی  فارس از جمله 
کتابخانه، روند تعمیر تالارحافظ، نگارخانه تازه تأســیس 
این تالار و مخزن کتاب، بازدید کرد. اکرمی  همچنین با 
حضور در بخش های مختلف اداره کل فرهنگ و ارشــاد 
فارس با کارکنان این مجموعه صحبت کرد و در جریان 

مسائل، درخواست ها و مشکلات آنها قرار گرفت.

به گزارش سبحان، محمد هادی ایمانیه، استاندار 
فارس در سومین جلسه شورای سیاست گذاری 
جشــنواره  چندرســانه ای میراث فرهنگی که با 
حضــور صالحی امیــری، وزیــر میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشــگری در تهــران برگزار 
شــد، ضمن تبریک آغاز هفتــه وحدت و میلاد 
حضرت رســول اکرم )ص( و ولادت امام جعفر 
صادق )ع(، از رقابت قابل توجه بین اســتان های 
مختلف کشور برای میزبانی از سومین جشنواره 
بین المللی چندرسانه ای گردشگری سخن گفت 
و افزود: با توجه به جایگاه اســتان فارس که در 
هر چهار حوزه گردشــگری تاریخــی، طبیعی، 
زیارتی و سلامت دارای ظرفیت و استعداد است، 

میزبانی این جشنواره به فارس واگذار شد.
  وجود ۳۰۰۰ اثر تاریخی ثبت ملی در فارس

استاندار فارس با شــاره به فرمایش مقام معظم 
مبنی بر جایگاه گردشــگری فــارس و ضرورت 
اســتفاده از ظرفیت های آن، به تشــریح چهار 
حوزه گردشگری استان پرداخت و گفت: فارس، 
بیشترین تعداد امامزادگان کشور را دارد و شیراز 
ســومین حرم اهل بیت علیهم الســلام در ایران 

اسلامی  اســت که زمینه گردشگری مذهبی را 
فراهم آورده اســت. ۵ اثر تاریخی ثبت جهانی و 
3۰۰۰ اثــر تاریخی ثبت ملی ظرفیت بی نظیری 
بــرای گردشــگری تاریخی اســت. محیط های 
جذاب، متنوع و مفرح طبیعی موجود در سراسر 

فــارس زمینه گردشــگری تفریحــی را فراهم 
آورده اســت و همچنین وجود نخبگان پزشکی 
و تجهیــزات بروز مــورد نیاز در علم پزشــکی 
این اســتان را به قطب درمان برای بســیاری از 
کشــورها به ویژه کشورهای حاشیه خلیج فارس 

تبدیل کرده است.
  با دو ابزار صنایع دســتی و میراث فرهنگی 

فارس در چرخه مثبت گردشگری قرار گیرد
ایمانیه با اشاره بر اینکه بیش از 8۵ صنایع دستی 
قدَر، در فارس تولید می شــود از شیراز به عنوان 
شــهر جهانی صنایع دســتی و از آباده به عنوان 
شهر جهانی منبت یاد کرد و خاطرنشان ساخت: 
از فرصت پیش آمده اســتفاده می کنیم تا با دو 
ابزار صنایع دستی و میراث فرهنگی استان فارس 
نسبت به گذشــته در چرخه مثبت گردشگری 

قرار گیرد.
  دعوت از رئیس جمهور برای شرکت در مراسم 

بزرگداشت حافظ
وی با تأکید بــر اینکه صنایع دســتی می تواند 
گردشــگری جدی تری در پی داشــته باشد، از 
برگزاری تعداد قابل توجهی جلســات اســتانی 
در راســتای برگــزاری این رویــداد بین المللی 
ســخن گفت و ضمن دعوت از مقام عالی وزارت 
برای حضور در اســتان فارس، از افزایش سرعت 
انجام امــور در ایام باقی مانده بــرای برگزاری 

هرچــه بهتر این رویداد خبر داد و با اشــاره به 
برگزاری چندین پیش رویداد در راســتای این 
جشــنواره گفت: با توجه به در پیش بود سالروز 
بزرگداشــت روز حافظ، از رئیس محترم جمهور 
جناب آقای دکتر پزشکیان به منظور شرکت در 
این برنامه که به عنوان یکی از پیش رویدادهای 
این جشنواره محسوب می شود دعوت کرده ایم 

به استان فارس سفر کند. 
  تفویض اختیار بیشتر به استان ها در مباحث 

مرتبط با گردشگری 
اســتاندار فارس با بیان اینکــه در ماه های باقی 
مانده در حوزه زیرساخت های امکان گردشگری 
در تلاش هستیم قسمت عمده ای از مشکلات را 
با کمــک وزارت میراث فرهنگی مرتفع کنیم، از 
وزیر میراث خواســت برای ثبت یک برند با نام 
شــیراز و ثبت آن مخصوص صنایع دستی استان 
دستورات لازم را صادر کند و ابراز امیدواری کرد 
 در این جشنواره از جایزه شیراز نیز رونمایی شود.
وی در پایان ســخنان خود نیز خواستار تفویض 
اختیار بیشتر به اســتان ها در مباحث مرتبط با 

گردشگری شد.

س : طاهره حیاتی
عک

به گزارش ســبحان، در همایش مشترک مدیریت شــهری و فرهنگیان ولایت مدار 
فارس با هدف ارائه گزارش عملکرد مدیریت شهری به منظور امیدآفرینی و راه های 
افزایش تعامل بین شورای اسلامی، شهرداری و آموزش وپرورش برگزار شد، بر رشد 
۱۲ برابری بودجه فرهنگی در افزایش ۱۲ برابری بودجه شــهرداری شیراز در حوزه 

فرهنگ طی 3 سال گذشته تأکید شد.
ســید ابراهیم حســینی، رئیس شورای اســلامی شهر شــیراز در این همایش که 
جمعی اعضای شــورای اسلامی شــهر، شهردار کلان شهر شــیراز، اعضای شورای 
اســلامی شــهر و معاونین و مدیران شــهرداری نیز حضور داشــتند، به افزایش ۵ 
برابری بودجه شــهرداری شیراز طی 3 ساله شورای ششــم و تحقق ۱۰3 درصدی 
درآمد شــهرداری اشــاره و اظهار کرد: این بودجه از 6 هزار و 66۰ میلیارد تومان 
بــه 3۱ هزار و 6۰۰ میلیارد تومان رســیده اســت و این بودجــه به تنهایی از کل 
بودجه دســتگاه های اســتان بالاتر اســت. وی به تحقق 3۵ هــزار میلیارد تومانی 
بودجه ســرمایه گذاری شــهرداری شــیراز طی فعالیت دوساله شــهرداری شیراز 
 اشــاره کرد و افزود: این حوزه شــامل اجرای پروژه های پــارک آبی، باغ پرندگان و 

احداث آکواریوم است. 
  اختصاص ۱۰ میلیارد تومان برای سرویس مدارس ویژه دانش آموزان استثنایی 

از سوی شهرداری
رئیس شــورای اسلامی شهر شیراز به اهمیت حوزه فرهنگ در شورای ششم تأکید 
کرد و رشــد بودجه حوزه فرهنگی شهرداری شیراز طی 3 سال گذشته را ۱۲ برابر 
اعلام کرد. حســینی خاطرنشان کرد: در شــورای ششم تلاش شده است تا مطالب 
مرتبط با آموزش وپرورش که در شــورای شــهر مطرح می شود هیچ گونه مخالفتی 

صورت نگرفته است. 
رئیس شــورای اسلامی شهر شــیراز همچنین از اختصاص ۱۰ میلیارد تومان برای 
ســرویس مدارس ویژه دانش آموزان اســتثنایی از سوی شهرداری شیراز خبر داد و 
افزود: به جز کلان شهر تهران هیچ کلان شهر دیگری این اقدام را انجام نداد. حسینی 
در خصوص امکانات ورزشی مدارس تصریح کرد: بیش از ۱۰۰ مدرسه آسفالت آن ها 
انجام شــد که معرفی این مدارس از سوی اداره کل آموزش وپرورش استان صورت 
گرفت. وی همچنین به احداث ۱۴ زمین چمن مصنوعی در ۱۴ مدرسه پرداخت. 

   مجموعه مدیریت شهری شیراز در کنار فرهنگیان و شهروندان خواهد بود
محمدحسن اسدی، شهردار شــیراز نیز در این همایش به بخشی از خدماتی که از 

سوی شهرداری و شورای اسلامی شهر شیراز در خدمت به دانش آموزان و فرهنگیان 
صورت گرفته است، پرداخت. اسدی تصریح کرد: این اقدامات جزء وظایف مدیریت 
شــهری است و این مجموعه در برابر فرهنگیان، اســاتید و معلمان و دانش آموزان 

دین بزرگی دارد. 
وی خاطرنشان کرد: پس از ۲ سال از شیوع کرونا و با بازگشایی مدارس، شهرداری 
و شورای اسلامی شهر شیراز در کنار فرهنگیان، مدرسین و اساتید نیز نقش داشتند 
و در سال جاری نیز طرح »استقبال از مهر« از سوی شهرداری های مناطق یازده گانه 
شیراز، حوزه معاونت حمل ونقل و ترافیک، خدمات شهری، سازمان فرهنگی و سایر 
بخش ها ارائه خدماتی که در توان بود انجام شــد و قطعاً در هفته آینده با بازگشایی 
مدارس، مجموعه مدیریت شهری شیراز در کنار فرهنگیان و شهروندان خواهد بود. 
ایــن مقام ارشــد مدیریت شــهری شــیراز اضافه کرد: بــا توجه به اینکه ســهم 
آموزش وپرورش از محل عوارض شهرداری از ۵ به 3 درصد کاهش یافت، شهرداری 
ســهم خود را به صورت مستقیم از طریق پیشخوان های مستقر در مناطق یازده گانه 

واریز می کند. 
شــهردار شیراز تأکید کرد: از سال گذشته با کاهش این سهم این پیشنهاد را دادیم 
تا اقداماتی همچون آســفالت مدارس انجام شود و این اقدام توسط شهرداری شیراز 
صورت گرفت. وی با اشــاره به اینکه شــورای اسلامی و شــهرداری شیراز در کنار 
یکدیگر و بدون هیچ اختلافی در حال انجام دادن اقدامات است، اظهار کرد: معتقدم 
شورا و شــهرداری یک نهاد و دســتگاه اجرایی مثال زدنی برای کل کشور و به ویژه 

کلان شهرها است.
   بودجه های سالیانه بر اساس شیراز ۱۴۰۴ و پروژه ها تعریف و عملیاتی می شود

شــهردار شیراز افزود: امروز شورا و شــهرداری برنامه محور هستند و فی البداهه در 
حال فعالیت نیستند. 

اسدی افزود: شورای ششم برنامه شیراز ۱۴۰۴ که پایان دوره چهارساله و هم سند 
چشم انداز بیست ســاله را ترسیم کرد و امروز بودجه های ســالیانه بر اساس شیراز 

۱۴۰۴ و پروژه ها تعریف و عملیاتی می شود. 
وی تصریح کرد: با هدف گذاری های انجام شــده در دو هفته گذشته طی سفر وزیر 
کشور به شهر شیراز سی و هفتمین مرحله جهش و افتتاح پروژه های عمرانی برگزار 
شد و باگذشت بیش از 37 ماه از عمر شورای ششم ماهانه یک رویداد و یک افتتاح 

برگزار شد. 
شهردار شیراز خاطرنشان کرد: در مهرماه سال گذشته طی سفر رئیس جمهور شهید 

و اعضای هیئت دولت به شهر شیراز بالغ بر ۲۱ هزار و 7۰۰ میلیارد تومان پروژه طی 
یک روز به بهره برداری رســید. همچنین در دهه فجر یک بسته ۵۰ هزارمیلیاردی 
تعریف و اجرایی شــد و در این بازه زمانی مقرر شد تا یک بسته ۱۰۰ هزار میلیارد 
تومانی به مناسبت هفته دولت سال جاری تعریف شود که در دو هفته گذشته این 

بسته رونمایی شد.
   تا پایان فعالیت شورای ششم برای هرروز می توانیم افتتاح یک پروژه داشته باشیم

اسدی همچنین از اجرای جهش های عمرانی و جهش آسفالت در این کلان شهر نام 
برد و اضافه کرد: شهرداری و شورا یک کار شبانه روزی و بی سابقه را انجام می دهند. 
وی ادامه داد: با توجه به برگزاری دومین کنگره شــهدای اســتان فارس در شــهر 
شیراز، شورای اسلامی و شهرداری شیراز به جهت مشارکتی که با سپاه فجر استان 
در برگزاری این کنگره داشــتند، یک اقدام بسیار خوب در بهره برداری از پروژه های 
عمرانی خواهیم داشــت که هم زمان با این ایام محور شمالی بزرگراه آیت ا... حائری 

شیرازی در آبان ماه به بهره برداری و افتتاح می رسد. 
شــهردار شــیراز اظهار کرد: از امروز تا پایان فعالیت شــورای ششــم برای هرروز 

می توانیم افتتاح یک پروژه داشته باشیم.
اســدی همچنین نوید داد: در هفته آینده یک سالن آمفی تئاتر با ظرفیت 6۰۰ نفر 

در سطح شهر شیراز به بهره برداری می رسد. 
   کتاب »فرهنگ شهروندی« از پایه اول در مدارس تدریس شود

وی افزود: نشست مشترک بین شــهرداری شیراز و مجموعه فرهنگیان در راستای 
شنیدن و گفت وگو درباره انتقادات و پیشنهاد ها است. 

شــهردار شیراز با تصریح بر فرهنگ شهروندی خاطرنشــان کرد: باید تفاهم نامه ای 
میان شــورا و شــهرداری و آموزش منعقد شــود و به دنبال آن  یک کتاب با عنوان 

فرهنگ شهروندی چاپ شود و از پایه اول در مدارس تدریس شود.

شهردار شیراز در همایش مشترک مدیریت شهری و فرهنگیان ولایت مدار فارس:

 شورا و شهرداری برنامه محور هستند

استاندار فارس در سومین جلسه سیاست گذاری جشنواره چندرسانه ای میراث فرهنگی:

چرخه گردشگری فارس با دو ابزار صنایع دستی و میراث فرهنگی توسعه می یابد

تفاهم نامه همکاری چند جانبه مابین اتاق های بازرگانی
 جنوب کشور امضا شد

معاون مهندسی شرکت توزیع نیروی برق استان فارس:

2479 روستا در استان فارس از نعمت برق
 برخوردار هستند

بازرس کل استان فارس:

 همه دستگاه های فرهنگی باید یک صدا بحث فرهنگ 
را در شأن سومین حرم اهل بیت )ع( دنبال کنند
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